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Sovyet revizyonizmine
karşı mücadele 
HÜSEYİN KARANLIK’ın yazısı 14’te

VATAN Partisi MYK üyesi Avukat Zey-
nep Küçük, Adli Yıl Açılış Töreni’ne ka-
tılacağı için hedef alınan TBB Başkanı Me-
tin Feyzioğlu’na destek verdi. Küçük, Fey-
zioğlu’na tavır alanların Yargı Reformuna
da karşı olduğunu söyledi. 10’da

HAKKARİ, Şırnak ve Van’da terör
örgütüne yönelik jandarma, emni-
yet birimleri ve güvenlik korucuları-

nın katılımıyla “Kıran
Operasyonu” başlatıldı.
“Kıran Operasyonu”na
katılan 129 tim, 3 ilde
yayla, mera ve göçerle-
rin kontrolünü yaparak
örgütün kullandığı ma-
ğara ve sığınakları imha
ediyor. Operasyon kap-
samında şu ana kadar
43 mağara/sığınak
imha edildi. 8’de

Avukat Zeynep Küçük:
Feyzioğlu’nun arkasındayız

AK Parti Grup Başkanvekili Bülent Turan, “Se-
çilmiş olmak teröre destek verme, askerimizi ve po-
lisimizi şehit eden teröristlerin cenazelerine katılma
hakkı vermez” dedi. İçişleri Bakanı Süleyman Soy-
lu’yu tebrik eden MHP Genel Başkanı Devlet Bah-
çeli, Hükümet’e desteklerinin tam olduğunu söy-
ledi. DSP Genel Başkanı Önder Aksakal devletin
asli görevini yerine getirdiğini belirtirken, BBP Ge-
nel Başkanı Mustafa Destici de görevlendimele-
rin yerinde olduğunu ifade etti. 9’da

Hükümet’e desteğimiz tam
İÇİŞLERİ Bakanlığı, görevden alınan başkan-
ların belediyeleri terör örgütü için mali kaynak
ve lojistik merkezine çevirdiklerini, şehit ya-
kınlarına baskı (mobbing) uyguladıklarını tes-
pit ettiklerini açıkladı. Görevlendirmelere des-
tek veren Perinçek, “HDP belediyeleri PKK’ya
eleman topluyor, haraç topluyor, hendek kazı-
yor. PKK/HDP’ye kamu otoritesi verilemez. Be-
lediyeler milletindir, teröristlerin değil.
PKK/HDP’ye özgürlük yok” açıklaması yaptı.

‘PKK/HDP’ye özgürlük yok’

Diyarbakır 
Mardin ve Van’a
kayyum atandı

Kayyumların ilk işi: Şehit
yakınlarını işe geri aldılar

BAŞKANLARIN görevden alın-
masında terör örgütü kurma ve yö-
netmeden süren davaları, terörist-
lerin cenazelerine katılma, terörden
ihraç edilenlerin gayrıresmi olarak
belediyelerde çalıştırılmaları, terö-
ristlerin ismini caddeye vermeye
teşebbüs, PKK’nın etkinliklerine ka-
tılma gibi gerekçeler gösterildi. 8’de
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Sayfa

Depreme�hazırlıkta
20�yılı�boşa�harcadık

BAŞYAZI

BAŞLIKTAKİ cümle HDP’li Sırrı
Süreyya Önder’e ait.
26 Nisan 2014’te, İmralı’da, Öca-

lan’ın “Adayları kim belirledi” sorusuna
böyle yanıt vermişti.

PKK yayın organları HDP’nin yerel
seçimlerde belediye başkanlıklarını al-
masından sonra ‘Kırsalla Kandil arasın-
daki bağlantıyı şehre ulaştırdık’ yayını
yaptı. Şimdi bu bağlantılar belediyelerin
PKK’dan kurtarılmasıyla kesiliyor. FE-
TÖ’nün ardından, PKK’nın da ‘paralel
devlet’i çökertiliyor.

Hatırlayalım, şehre ulaştırılan bağlan-
tılarla neler yapıldı?

PKK gelirlerine, uyuşturucu ve sigara
kaçakçılığından sonra belediyeler üzerin-
den ‘devlet yardımları’ eklenmişti. Hatta
ihale peşindeki işadamları önce haracını
örgüte yatırıp sonra evraklarını hazırla-
maktaydı. MASAK raporlarında ayrıntı-
ları ortaya çıktı.

Asfalta bomba, yüksek maaş tahsisi
üzerinden örgüte para akışı, dağdaki
PKK’lılara sıcak yemek servisi rutin faal-
liyetleriydi. HDP’li belediyeler neredeyse
yola bomba döşeme ihalesi açacak kadar
rahat davranıyorlardı.

Yüzlerce hendek, on metrelerce tü-
nel, kazma kürekle değil belediyelerin iş
makinaları ile kazıldı. PKK belediye yar-
dımlarıyla bazı mahallelerde mobese sis-
temi bile kurmuştu.

İşte bütün bu sebeplerden dolayı Kan-
dil’in belediyelerine kamu müdahalesi
açıklandığında HDP’den önce PKK yö-
neticilerinin gözleri fal taşı gibi açılıyor.

Şimdi CHP’nin HDP/PKK destekçisi
yöneticilerine tekrar soralım; onlar seçil-
miş mi atanmış mı?

�� MUSTAFA İLKER YÜCEL ilkeryucel@aydinlikgazete.com

‘Başkanım adayları 
Kandil belirledi’
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Çağdaş�Sanatlar�
Müzesi�Meseli�(4)

İçişleri Bakanlığı, üç büyükşehir belediyesinde HDP’li başkanları görevden
aldı. Yerlerine il valileri görevlendirildi. Atamalara vatandaşlardan ve siyasi
partilerden büyük destek geldi. Vatan Partisi, Milliyetçi Hareket Partisi,
Demokratik Sol Parti ve Büyük Birlik Partisi, görevlendirmeleri yerinde buldu

İŞTE 
suçları

Kıran operasyonu başladıKıran operasyonu başladıKıran operasyonu başladıKıran operasyonu başladıKıran operasyonu başladı

TERÖR destekçisi HDP’li üç
belediyeye kayyum atanma-
s�na kar�� ç�kanlar �a��rtmad�.
11. Cumhurba�kan� Abdul-
lah Gül, eski Ba�bakan Ahmet
Dauto�lu, �stanbul Büyük�e-
hir Belediye Ba�kan� Ekrem
�mamo�lu, CHP’nin Cumhur-
ba�kan� aday� gösterdi�i Mu-
harrem �nce, CHP �stanbul �l
Ba�kan� Canan Kaftanc�o�lu,
CHP Sözcüsü Ünal Çeviköz,
AP’nin Türkiye Raportörü Kati
Piri ve Saadet Partisi HDP/
PKK’n�n yan�nda yer alan aç�k-
lamalar yapt�lar. 9’da 

PKK/HDP’ye 
siper oldular

PKK/HDP ile dayanışma çağrısı yapanlar, Van’da
göreve başlayan Vali M. Emin Bilmez’in Atatürk pos-
terini indirdiğini ileri sürdü. Aydınlık, Van Büyükşehir
Belediyesi’nde önceki kayyum yönetiminde basın
ilişkiler sorumlusu olan Fatih Sevinç’ten bilgi aldı.
Sevinç’in aktardığına göre odadaki küçük Atatürk
portresi, büyüğüyle değiştirildi. Yanına Cumhur-
başkanı’nın resmi asıldı. Öte yandan  Valilik, baş-
kanlık makamının fotoğraflarını paylaştı. Fotoğraf-
ta Atatürk resmi net bir şekilde görülüyor. 9’da

Öncü Gençlik’ten
CHP Gençlik Kolları’na:
HDP gençliğisiniz!

Görevden alınan Diyarbakır
Büyükşehir Belediye Başkanı
Adnan Selçuk Mızraklı, Mardin
Büyükşehir Belediye Başkanı
Ahmet Türk ve Van Büyükşehir
Belediye Başkanı Bedia
Özgökçe, devletin imkanlarını
terör örgütü için seferber etti

CHP Gençlik Kolları Genel Başkanı Emre Yılmaz, terör suçundan gö-
revden alınan başkanlara sahip çıktı. “İstanbul’u birlikte aldıysak Di-
yarbakır, Van ve Mardin’i birlikte savunacağız” mesajı atan Yılmaz’a,
Vatan Partisi Öncü Gençlik Genel Başkanı Özgür Bursalı yanıt ver-
di: “Önce PKK’ya oyuncak götürdünüz, şimdi de utanmadan
PKK belediyelerini savunuyorsunuz. Atatürk sizin için laftan
ibaret. Tercihinizi yaptınız. Siz HDP Gençlik Kolları olduysanız,
Öncü Gençlik de Mehmetçik olur, Atatürk olur.” 9’da

Özgür 
Bursal� 

S
a
yf

a

4
Doğaya�destek
buluşması
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HÜLYA 
ÇATIKKAYA’nın

haberi 7’de

‘Atatürk indirildi’ dediler
daha büyüğü asıldı

HDP’YE BELEDİYE
MEHMETÇİĞE
KURŞUNDUR
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AV. ÖNDER EGE

ABD ile güvenli bölge için mu-
tabakat sağlanması dolayısı ile
6 kişilik bir heyetin Urfa’ya gel-

miş olması bizce pratikte pek anlam
ifade etmiyor. ABD, güvenli bölge pla-
nını Fırat’ın doğusuna girmeyelim
diye ısrarla sunmuştu. Bu ahvalde,
07.08.2019 tarihinde açıklanan muta-
bakatta derinlik, komuta ve sair hu-
suslar ile ilgili hiçbir husus bulunma-
dığını görüyoruz. PKK yandaşı yayın-
larda “Ankara’nın baskıları sonuç ver-
medi ve 30-40 kilometre derinliğinde ve
400 kilometre uzunluğundaki bir hatta
güvenli bölge kurulması talebi kabul edil-
medi” şeklinde yorumlar yer almak-
tadır. Güvenli bölgenin derinliği ko-
nusunda taraflar arasında henüz bir
mutabakat sağlanamamıştır. Eğer
Türkiye olası bir operasyondan sonuç
almak istiyorsa, güvenli bölgenin de-
rinliğinin en az 30 km olması zaruri-
dir. Daha az bir derinlik operasyonu
akamete uğratır. ABD, Fırat’ın doğu-
sundan itibaren sınır boyunca 5 ila 15
kilometre derinliğinde bir hat ile ha-
reket alanımızı kısıtlamak istemekte-
dir. 

Güvenli bölge, uluslararası hu-
kukta tarafsız askeri birliklerin ve in-
sani yardım kuruluşlarının serbestçe
seyahat edebildiği, sınırları belirlenmiş
ve uluslararası koruma altına alınmış
yerler olarak tanımlanmaktadır. Tam-
pon bölge ise birbiriyle çatışma halinde
olan iki oluşumun arasında kurulan,
çatışan tarafların askerlerinin gire-
mediği, askerden arındırılmış ya da
uluslararası güçlerin denetiminde olan
yerlerdir. Bu tanımlara bakıldığında
Suriye’de Fırat’ın doğusunda, Türki-
ye’nin “güvenli bölge” ABD’nin ise Tür-
kiye ve PKK-YPG-PYD arasındaki
olası çatışmayı önlemek amacıyla
“tampon bölge” oluşturmak istediği an-
laşılmaktadır. Bu nedenle Barış Ko-
ridoru bir tampon bölge mi, yoksa gü-
venli bölge mi olacaktır? Çünkü bu ko-
nuda da PKK-YPG-PYD kaynakları
kontrolün Türkiye’de olmayacağını
iddia etmektedirler. Barış Koridoru
ABD müdahalesine açık bir tampon
bölge değil, Türkiye’nin komuta ve
kontrolünde bir güvenli bölge olma-
lıdır.

ABD’NİN AMACI İSRAİL’E YENİ
MEVZİLER KAZANDIRMAK

Mutabakatın tarafları olan, Türki-

ye ve ABD bu koridordan ne bekle-
mektedirler? Türkiye PKK-YPG-
PYD gibi terör odaklarının tamamı-
nın bölgeden çıkarılması, Suriye va-
tandaşlarının güven içinde evlerine geri
dönmeleri ve bölgenin güvenliğe ka-
vuşmasını istemektedir. Türkiye’nin
Suriye’deki terör hassasiyeti sadece
kendi için değil bütün insanlık içindir.
ABD’nin amacı Suriye’de örmek is-
tediği PKK-YPG-PYD duvarı ile Tür-
kiye’yi bölgenin yer altı zenginlikle-
rinden uzak tutmak ve İsrail’e yeni
mevziler kazandırmaktır. Ayrıca ABD
için PKK-YPG-PYD, DEAŞ ile mü-
cadelede halen ana müttefiktir. ABD
tarafından, Suriye’de federasyon ku-
rulması planlandığı biliniyor. Bu fe-
derasyonun içinde yer alacak olan söz-
de Kürt Federe Devletinin, ABD ve İs-
rail’in Kürdistan planının bir parça-
sı olarak yasal statüye kavuşması
öngörülüyor. Bu husus tamamen Tür-
kiye’nin bölgedeki etkinliğini kırmak
için ABD öncülüğünde yürütülen bir
politikadır. Doğu Perinçek böyle bir
tehlikenin varlığına 18.01.2018 tari-
hinde dikkat çekmişti. O halde mu-
tabakatın anlam kazanması için ABD,
Suriye’nin kuzeyinde Türkiye için
tehdit oluşturan Münbiç, Tel Abyad
veya Kobane bölgelerindeki PKK-
YPG-PYD grupları ile olan bağlarını
derhal kesmelidir. Hem Türkiye ile or-
tak hareket etmek, hem de PKK-
YPG-PYD ile iş birliği yapmak ABD
açısından sürdürülebilir bir politika de-
ğildir.

Münbiç yol haritasında yaşandığı
gibi, ABD süreci zamana yaymak ve
sulandırmak isteyebilir. Nitekim üst dü-
zey bir Kürt yetkili geçtiğimiz Çar-
şamba günü Reuters’e verdiği de-
meçte, Suriye’nin kuzey doğusundaki
PKK-YPG-PYD kuvvetlerine yönelik
bir Türk saldırısının, ABD’nin çaba-
ları ile engellenmediği takdirde “bü-
yük bir savaş” yaratacağı tehdidinde bu-
lunmuştu. Bu açıklama sonrasında
ABD tarafının bir mutabakat için ha-
raretli bir şekilde Ankara kapılarını
aşındırması oldukça manidar görü-
nüyor. 

TÜRKİYE NET TAVRINI
ABD’YE KARŞI KORUMALI

Böylece, Türkiye tarafından böl-
geye yapılacak operasyonun ABD ile
yapılan mutabakat sayesinde belirsiz
bir tarihe ertelenmesi bölgedeki PKK-
YPG-PYD varlığının en büyük bek-

lentisidir. Bölücü terörist gruplar ile il-
gili “Siyasi bir çözüm ve diyalog istiyo-
ruz” diyenleri memnun edecek bir
mevzi kaybı yaşanmaması için, Tür-
kiye’nin net tavrını ABD’ye karşı ko-
ruması, en geç bu ay sonuna kadar pro-
tokoldeki belirsiz maddelerin somut-
laştırılması zaruridir. Geçen günlerde,
Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın Ağustos
ayının yeni zaferlere şahit olacağı şek-
lindeki açıklaması ABD ile müşterek
bir operasyon yapılacağı beklentisini
arttırdı. Ancak ABD ile operasyon na-
sıl yürüyecek ve ne oranda amacına
ulaşabilecek, ciddi tereddütler söz
konusudur. ABD şu ana kadar ki
geçmişi ile sürekli Türkiye karşıtı
odaklar ile bütünleşmiş olduğuna
göre, bu devlet ile teröre karşı ne ka-
dar verimli bir iş birliği yapılabilecek-
tir? 

ABD ne için Orta-Doğuda ile ya-
kinen ilgilidir? Biraz geriye gidelim ve
hafızamızı yoklayalım. Geçmiş dö-
nem ABD Genelkurmay başkanla-
rından Or. Gen. Wesley Clark 2007 ta-
rihli bir konferansta şu ifadeleri kul-
lanıyordu: “ABD beş yıl içinde yedi ül-
keyi ele geçirmeyi planlıyor. Bu ülkeler
Irak, Suriye, Lübnan, Libya, Somali, Su-
dan ve İran’dır.” Bu ülkeler ve yöne-
timlerinin (İran dışında) akıbetleri
ne oldu malumunuz.  İzlediği dış po-
litikaya baktığımızda, ABD Türki-
ye’yi bölgesel bir güç olarak kesinlik-
le görmek istememektedir. ABD ik-
tidarı ve muhalefetiyle Erdoğan’ın
izlediği kişilikli dış politikadan ol-
dukça rahatsızdır. Örneğin, ABD
Rhode Island Eyaleti Demokrat Par-
ti Senatörü Sheldon Whitehouse,
Türkiye’nin Fırat’ın doğusuna yöne-
lik politikası ile ilgili görüşlerini geç-
tiğimiz ay şöyle dile getiriyordu: “Er-
doğan’ın çok tehlikeli bir adam oldu-
ğunu düşünüyorum. Türkiye gibi ülke-
lerin bizi şekillendirilmesine izin ver-
memeliyiz. Sanırım biraz daha güçlü bir
çizgi çekmenin zamanı geldi”. Senatör
Whitehouse konuşmasında Türki-
ye’nin NATO’da bir geleceğinin ol-
madığını da iddia ediyordu. Tüm
bunların yanında 15 Temmuz kanlı
darbe teşebbüsü öncesi ve sonrasında
ABD tarafından FETÖ’ye verilen
açık destek biliniyorken, müşterek
hareket etmek için zaruri olan güven
duygusu nasıl tesis edilecektir? Kaldı
ki ABD sürekli “operasyon yapmayın,
biz de size yönelik bir tehdit oluşması-
nı tampon bölge ile engelleyelim” de-
miyor muydu? 

ESAD İLE MUTABAKAT

ABD politikası değişmediğine göre,
diliyoruz ki ABD ile ortak harekât
Türkiye’nin hedeflediği güvenli bölge
yerine, fiilen tampon bölge oluşması
sonucunu doğurmaz. Türkiye’nin “Ye-
niden Asya Açılımı”, İran, Katar, Ve-
nezuela ve Rusya-Çin ile geliştirdiği
ekonomik ve stratejik iş birliklerinin,
ABD tarafını rahatsız ettiğini unut-
mayalım. Dolayısı ile Türkiye’nin
Rusya ve Çin ile arasının bozulması,
bölgede yalnızlaşması ABD politika-
larının amaçlarından biridir. 

Sonuç olarak protokol doğrultu-
sunda ABD ile müşterek operasyon
yapılsa dahi istenilen sonucun alın-
masının zor olduğunu düşünüyoruz.
En başta ABD olumlu bir sonuç alın-
masını bir şekilde engelleyecektir. Su-
riye problemi ile ilgili Türkiye hangi
konuda ABD ile işbirliği yaptıysa so-
nuç daima olumsuzluk olarak geri
dönmüştür. Protokol ile ilgili endişe ve
eleştirilerin artması üzerine, Milli Sa-
vunma Bakanı Akar da ABD ile bir
neticeye varılamaz ise alternatif ha-
rekât planlarının olduğunu kamuoyu
ile paylaştı. Bu nedenle Dışişleri Ba-
kanı Mevlüt Çavuşoğlu’nun dediği
gibi, Türkiye nasıl ayrılıkçı terör odak-
larını Afrin’de temizlediyse, Cerab-
lus’ta DEAŞ’ı temizlediyse Fırat’ın do-
ğusunda da, PKK-YPG-PYD terör
yuvalarını temizleyecektir. Burada

kararlı ve tutarlı bir duruş sergilendi-
ği takdirde Amerika’nın oyalama tak-
tikleri boşa çıkar. Zaman kaybına yol
açacağı endişesi taşıdığımız söz konusu
mutabakata yönelik farklı noktalara
dikkat çeken uyarılar not edilmelidir. 

Esas olan Türkiye’nin güvenliğinin
ve milli menfaatlerinin bölgede hâkim
kılınmasıdır. Etnik ayrımcı-bölücü ve
radikal İslamcı terör var olduğu süre-
ce bölgedeki barış arayışları afaki kal-
maya mahkûmdur. Bizce ABD’nin
PKK-YPG-PYD varlığını korumak
için bölgede tampon bölge kurulma-
sı isteği karşısında, Beşar Esad rejimi
ile mutabakat içinde bazı tedbirleri uy-
gulamak, Asya açılımı ve devletler hu-
kuku kuralları ile daha uyumlu olur.
ABD’ye dikkat! Denge politikası iz-
lemeye evet, ancak eksen kayması
yaşamamak koşuluyla. Unutmayalım

ki, komşularıyla iyi ilişkiler içinde,
güçlü, bağımsız ve bağlantısız bir po-
litik yaklaşım ile bölgede terörü bitir-
mek ve istikrarı sağlamak çok daha ko-
lay olacaktır.

ABD�politikası�değişmediğine�göre,�diliyoruz�ki�ABD�ile�ortak�harekât�Türkiye’nin�hedeflediği�güvenli�bölge�yerine,�fiilen�tampon�bölge�oluşması�sonucunu
doğurmaz.�Türkiye’nin�‘Yeniden�Asya�Açılımı’,�İran,�Katar,�Venezuela�ve�Rusya-Çin�ile�geliştirdiği�ekonomik�ve�stratejik�işbirliklerinin,�ABD�tarafını

rahatsız�ettiğini�unutmayalım.�Dolayısı�ile�Türkiye’nin�Rusya�ve�Çin�ile�arasının�bozulması,�bölgede�yalnızlaşması�ABD�politikalarının�amaçlarından�biridir

MUSTAFA MERSİNOĞLU 
BRIGHTON İNGİLTERE

Kuşak ve Yol Projesi ilk Başkan
Xi Jinping tarafından 2013’te Ka-
zakistan ve Endonezya gezisinde
açıklandı. O zaman ki adı, Bir Yol Bir
Kuşak Stratejisi idi. Çin devleti 2015
sonbaharında bu isim yüzünden
meydana gelen bir çok yanlış anla-
şılmaları önlemek için adını Kuşak
ve Yol İnsiyafi olarak değiştirdi. Bu-
nun sebebi ‘Bir’ kelimesi tekil bir an-
lam verdiğinden aslında Avrasya ve
Afrikayı ve de neredeyse tüm küre-
mizi demir ağlarla ve pek çok li-
manla, deniz yolları ile kapsayacak
insanlığın en büyük girişiminin yal-
nız tek bir yol gibi yanlış anlaşılaca-
ğı düşünüldüğünden ve bir de ‘Stra-
tejisi’ kelimesine de kimileri şüphe ile
bakar diye, ‘İnsiyatif’ olarak değişti-
rildi. Ayrıca tek bir yol denmesi bu
insiyatife ortak olan ülkelerde ya-
nılmalara sebep olup ülkeler arasında
gereksiz rekabete yol açmaması
için... Çünkü birçok yol var projede
ve birçok ülkeden geçecek kimseyi
dışlamadan. Değişikliğin gerçek se-
bebi, ülkeler arasındaki işbirliğini ön
plana çıkarmak... Forbes dergisinde
çıkan bir yazıya göre bu ad değişik-
liğinin yapılmasına rağmen birçok ba-
sın kuruluşu, akademisyenler ve

bazı yazarlar hâlâ eski adı kullanı-
yorlar. Büyük kısmı değişimin far-
kında değil ama bazı düşünce kuru-
luşları İngilizcesinin kısaltılmışı
OBOR’ı çağrıştırsın ve şüphe ile
bakılsın diye kullanıyorlar. Google-
daki analizlere göre büyük çoğunluk
hâlâ Bir Kuşak Bir Yol’u kullanıyor. 

Bu dev insiyatif hakkında her gün
tüm dünyada birçok yazı yazılıyor an-
cak bu konuda ilk sayılacak bir kitap
var. Bunu daha önce ‘Avrasya’nın Şa-
fağı’ ya da  ‘Ayrasya’nın Yükselişi’
adlı kitabı yazan Bruno Maçaes yaz-
dı. Avrasya’nın Şafağı kitabında Tür-
kiye bölümünün büyük kısmı Vatan
Partisi Başkanı Doğu Perinçek’le
yaptığı kapsamlı görüşmeye daya-
nıyordu. Yeni kitabının adı Kuşak ve
Yol: Çin Dünya Düzeni, Hurst Pub-
lishers 2018.  Dünya ekonomisine ye-
niden düzen verecek bu insiyatifin
sosyoekonomik ve jeopolik yönleri-
ni inceleyen yazar her ülkeye etkile-
rini de ele almış. Kimilerinin yeni
ipek yolu dediği ‘Kuşak ve Yol’ teri-
mi Bruno Maçaes’e göre ileride
‘Batı’ gibi kullanılacak ve dünyada
önemli bir etki yaratacak. Kitap gi-
riş ve beş bölümden oluşuyor. 1. Ku-
şak ve Yol Nedir? 2. Yapısı 3. Kuşak
ve Yol ve Dünya Ekonomisi 4. Ku-
şak ve Yol ve Dünya Politikası 5. Ku-
şak ve Yoldan sonra Dünyamız. 

Kuşak ve Dünya Projesi 2049 yı-
lında tamamlanması bekleniyor bu
da Çin Halk Cumhuriyetinin kuru-
luşunun 100. yılı ile kesicek. Üre-
timde Atılım için Türkiye-Çin İş-
birliği Toplantısında Çin Halk Cum-
huriyeti Başkonsolosu Cui Wei ko-
nuşmasında Kuşak Yol İnsiyatifinden
bahsetmiş kendi Başkanlarının ve
Türkiye Cumhurbaşkanı’nın bu dö-
nemde beş görüşme yaptıklarını ve
2015 yılında Kuşak Yol Orta Kori-
dor uyumlaştırma muhtırasını Tür-
kiye Cumhuriyeti ile Çin Halk Cum-
huriyeti arasında imzalandığından
bahsetti. Ayrıca Çin’le Türkiye’nin
Ankara-İstanbul Yüksek Hızlı Tren
II ve Kumport Limanı gibi başarıla-
ra imza attığından bahsetti ve de ti-
caretimizin  %120 arttığını belirtti. 

Dünyamıza ve ülkemize çok şey
kazandırabilecek ve barış getirebi-
lecek bu projeyi iyice kavramamız ge-
rekiyor.

1-)  ‘Üretimde Atılım için Türki-
ye-Çin İşbirliği’ toplantısında İs-
tanbul Başkonsolosu Deng Li, Teo-
ri dergisinin Temmuz 2019 çıkan ko-
nuşmasında Kuşak Yol İnsiyatifi de-
miş. Büyükelçi Cui Wei ise Kuşak
Yol Girişimi demiş. Türkçemizde gi-
rişimi sözü hem Türkçe olması hem
de anlamı anlatması bakımından
tercih edilebilir.

KUŞAK YOL İNiSİYATİFİ ADI VE KENDİSİ(1)

Vatan Partisi �zmir,
�stanbul ve Ankara’da

çok say�da i� adam�n�n
ve Çinli yetkililerin

kat�l�m�yla ‘Üretimde
At�l�m için Türkiye-Çin

��birli�i’ toplant�s�
düzenledi. 
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BİRGÜNNasreddin Hocacaminin kürsüsün-
de vaaz ederken;
- “Ey cemaat, şükredin ki Allah de-
velerinize kanat vermedi” demiş.
Cemaat duraklamış, “deve-
lerimizin kanatları olsa ne
güzel uçardık, ne
hızlı giderdik, acaba
Hocamız ne demek isti-
yor” diye düşünürlerken
cemaatten biri:
- “İyi olmaz mıydı Hocam?”
diye sormuş.
Hoca da, “Kanatları olsa develeriniz
damlarınıza konarlardı, damlarınız da başlarınıza
yıkılırdı” demiş.

Bursa’da ayı seferberliği

BURSA’NIN Nilüfer ilçesinde Minareliçavuş
Mahallesi’nde bir  tekstil fabrikasının bahçesin-
de bulunan güvenlik kulübesi bir anda alev aldı.
O anda kulübenin dışında olan güvenlik görev-
lisi, içeride bulunan köpeği kurtarmak için alev-
lerin arasına daldı. Güvenlik görevlisi, içeride bu-
lunan ve fabrikayı koruyan köpeği can havliyle sırt-
layıp dışarı çıkardı.

İhbar üzerine olay yerine gelen itfaiye ve UE-
DAŞ ekipleri yangına müdahale etti. Yangın sön-
dürülürken, kulübe tamamen küle döndü. Ekip-
ler yangının çıkış sebebini araştırırken, güvenlik
görevlisinin ve köpeğin yara almadığı öğrenildi.

Köpeği için 
alevlere daldı

BURSA’NIN Orhangazi ilçesinde su ku-
yusuna düşen anne ayı ve 2 yavrusu kurtarıldı. Yi-
yecek aramak için kırsal Heceler Mahallesi’ne
inen anne ayı ve 2 yavrusu, Ahmet Çelik’e ait
bahçedeki kullanılmayan su kuyusuna düştü. Sa-
bah bahçesine gelen Çelik, kuyuda ayıları görünce
durumu itfaiye ve jandarma ekiplerine bildirdi. Jan-
darma ve itfaiye ekipleri, ayıların yanına yaklaşa-
mayınca Doğa Koruma ve Milli Parklar Genel Mü-
dürlüğü ekiplerine haber verildi. Doğa Koruma ve
Milli Parklar Bursa İl Müdürlüğü, Orhangazi Jan-
darma Komutanlığı ve Orhangazi İtfaiyesi ekip-
leri, mahsur kalan ayıları kurtarmak için çalışma
başlattı. Anne ayı, 4 iğne ile uyuşturulup kafese
konuldu. Yavru ayıları yakalamaya çalıştıkları sı-
rada zor anlar yaşayan ekipler, bir süre sonra fi-
leler yardımıyla yavru ayıları da yakalayıp kafese
aldı. Ayıların doğal yaşam ortamlarına bırakılacak.

Nesli tehdit altındaki bitkiler 
laboratuvarda yetiştiriliyor
Fırat�Üniversitesi�Doku
Kültürü�Laboratuvarı�ve
Serası’nda,�yok�olma
tehlikesi�altındaki�bitki�türleri
laboratuvar�ortamında
çoğaltılıp�saksılarda
yetiştiriliyor.�Bitkiler�daha
sonra�doğal�ortamına
aktarılıyor

ELAZIĞ’DA endemik ve nesli yok
olma tehlikesi altında bulunan bitki
türleri, laboratuvar ortamında ye-

tiştiriliyor. Tarım ve Orman Bakanlığı Doğa
Koruma ve Milli Parklar Genel Müdürlü-
ğü ile Fırat Üniversitesi (FÜ) işbirliğinde Tür
Koruma Eylem Planları Uygulaması Pro-
jesi kapsamında, Doku Kültürü Laboratu-
varı ve Serası kuruldu.

Üniversite yerleşkesindeki tesiste, bitki-
ler, doku kültürü yöntemiyle tohuma ve za-
mana bağlı kalmadan, steril koşullarda,
genetik yapıları korunarak daha sağlıklı ve
hızlı yetiştiriliyor. Sürgün ucu, tomurcuk,
yaprak, kök, yumru, soğan gibi kısımlarının
yapay besi ortamında kültüre edilmesiyle
kısa sürede kök salan bitkiler, önce saksılara,
belli bir büyüklüğe geldikten sonra da do-
ğal ortamına naklediliyor. Yıl boyunca uy-
gulanabilen yöntemle, tıbbi ve ticari değe-
ri bulunan bitkilerin üretim sürecinin hız-
landırılarak ekonomiye kazandırılması,
nesli tükenmekte olanların da korunması
sağlanıyor.

Doğa Koruma ve Milli Parklar 15. Böl-
ge Müdürü Abdullah Koç, Türkiye’nin bi-
yolojik çeşitliliğinin tespiti amacıyla Ulusal
Biyolojik Çeşitlilik Envanter ve İzleme
Projesi’nin hayata geçirildiğini belirtti. Bu
kapsamda ülke genelinde çalışma başlatıl-
dı. Elde edilen veriler için “Nuh’un Gemi-
si Ulusal Biyolojik Çeşitlilik Veritabanı” oluş-
turuldu. Elazığ’da kurulan Doku Kültürü
Laboratuvarı ve Serası’nın biyolojik çeşit-
lilik çalışmalarıyla tespit edilen endemik ya
da nesli tükenme tehlikesi altında olan
bitki türlerinin korunması ve çoğaltılması-
na imkan sağladığını vurgulayan Koç, şöy-
le konuştu: “Bitki türüne has numune alma
yöntemiyle doğal ortamından alınan nu-
munelerin laboratuvarımıza nakli sağlanı-
yor. Buraya gelen bitkiler önce steril or-

tamdan geçiriliyor, daha sonra hazırlanan
besi ortamında elde edilen sürgünlere aşı-
lama yapılıyor. Bu aşılama sonucu sürgün-
ler çoğalıyor. Bunlar bir süre çoğaldıktan
sonra tekrar yeni besi ortamlarında alt
kültüre edilerek, bitkinin sürekli çoğaltılması
sağlanıyor.”

KORUMA ALTINDALAR

Koç, 3 bin metrekareye sahip modern te-
sisteki bitki türlerinin koruma altında ol-
duğunu söyledi. Koç, “Laboratuvarda uz-
man ekibimizle, çöven, yabani nohut ve har-
dal gibi endemik bitkiler, sürgün ucu, to-
murcuk ve boğum kısımları kullanılarak,
doku kültürü yöntemiyle çoklu sürgünleri
üretilerek köklendirildi, saksılara alıştırıla-
rak doğal ortama aktarılacak duruma geti-
rildi. Burası, bitki türlerinin yok olmasının
önlenmesi, bunlardan yararlanılması, bi-
limsel araştırmalara imkan sağlaması açı-
sından önemli bir tesis” dedi. 

FÜ Rektörü Prof. Dr. Kutbeddin De-
mirdağ, Türkiye’de 3 bin 500’ü endemik ol-
mak üzere 10 bin civarında bitki çeşidi bu-
lunduğunu söyledi. Bitki türlerinin, şehir-

leşme, sanayileşme, çevre kirliliği, yangın, ta-
rım alanlarının genişletilmesi, kullanım
amacıyla doğadan toplamaları tehditleriy-
le karşı karşıya olduğunu belirten Demirdağ,
şöyle devam etti: 

“Nesli tükenmekte olan endemik bitki-
lerin çoğaltılmasının yanında bir de ticari de-
ğeri olanların üretilip, tekrar toprakla bu-
luşturulup, tarımla uğraşan insanlara hizmet

verilmesi açısından faydalı bir tesis. Örne-
ğin salep soğanını laboratuvar ortamında
çoğaltıp, bunu ticari amaçlı toprakla bu-
luşturarak bu işi yapan üreticilere hizmet ve-
receğiz. Yine ilerleyen dönemlerde katma
değeri yüksek her türlü bitkiyi üreterek hem
ekonomiye katkı sağlayacak hem de gelen
talepler çerçevesinde farklı bitkiler üretip
bunları ilgililere takdim edeceğiz.”

TARIM ve Orman Bakanı Bekir Pak-
demirli, Karabağlar ilçesinde başlayıp Se-
ferihisar’a sıçrayan yangında yaklaşık 500
hektarlık alanın zarar gördüğünü açıkladı.
Bodrum ve Milas’taki 2 yangının kontrol al-
tında olduğunu söyledi. 

İzmir’de Urla Yağcılar ve Karabağ-
lar’da çıkıp Seferihisar sınırlarına kadar ula-
şan yangınla ilgili açıklama yapan Pakde-
mirli, “Urla yangını neredeyse tamamen
kontrol altında, soğutma çalışmaları devam
ediyor” dedi.

Karabağlar’dan başlayan yangının henüz
kontrol altına alınmadığını ifade eden Pak-
demirli, “Yer yer tütmelerin dışında çok
önemli yoğun yangın bölgeleri kalmadı. İh-
tiyaten boşalttığımız köyler vardı. Bunlar
normale döndü. Ekiplerimiz sahada var güç-
leriyle çalışıyorlar” diye konuştu. 

Yangında 4 evin kısmi hasar gördüğünü
aktaran Pakdemirli, şöyle konuştu: “Yan-
gının büyüklüğü 500 hektar gözüküyor.
Yaban hayatı için sevindirici olan parçalı şe-
kilde yanmış olması. Yangınlar genellikle ih-
mal ve dikkatsizlikten çıkıyor. Özellikle
yazın mangal, piknik, bunlara çok dikkat et-
memiz lazım. Yoldan geçilirken atılan bir si-
garaya çok dikkat etmek gerekiyor. Or-
manda bulunan yere düşmüş bir şişeye

dikkat etmemiz gerekiyor. Biz yangınlarla
mücadelede hakikaten en iyi ülkelerin ara-
sındayız, en iyisi de diyebiliriz. Vatandaşı-
mızın duyarlılığını da bu seviyelere çekme-
miz gerekiyor.”

‘YANAN ALAN SAYISI AZALDI’

Geçen seneye göre yangın sayısının art-
tığını ancak yanan alanın azaldığını ifade
eden Pakdemirli, “Yanan alan sayımızı
performans olarak daha düşürdük. Yan-
gınlara daha hızlı müdahale ettiğimiz için ya-
nan alan olarak geçen senenin gerisinden ge-
liyoruz. Geçen sene çıkan orman yangını ba-
şına 2 hektar üzerinde alan yanarken, şu an
2 hektarın altındayız” diye konuştu.

İzmir’de 500 hektar 
ormanlık alan yandı

İSTANBUL’DA etkili olan şiddetli ya-
ğış sonrası sular altında kalan Eminönü
alt geçidinde, esnaf temizliğe devam edi-
yor. Alt geçitin giriş çıkışları zabıta ekiple-
ri tarafından demir bariyelerle kapalı tu-
tuluyor. 

Çarşıda sular altında kalan ayakkabılar,
dün Yenikapı miting alanına serilerek ku-
rumaya bırakıldı. Ayakkabıları kurumaya bı-
rakan esnaf Zafer Yavuz, “Kuruduğunda
kurtarabildiğimiz ürünlere bakacağız. Bine
yakın ayakkabımız var” dedi. Çarış esna-
fı Ahmet Şahinde “100 bin lira civarında
bir zararımız var. Büyükşehir Belediye Baş-
kanı geldi ve ‘telafi edeceğiz’ dedi. Bekli-
yoruz. Bir daha olmasını istemiyoruz”
dedi.

100’ER BİN LİRA ZARAR VAR

Mücahit Çalışkanda, 8 dükkanın yer
aldığı geçitte. Her bir dükkanın 100’er bin

lira zararı olduğunu söyledi. Çalışkan, “Ay-
rıca su baskınında personel cep telefonla-
rını ve cüzdanlarını kaybetti. Biz canımıza bir
şey olmadığına şükür ediyoruz.  ‘Gelin ce-
bimize para koyun’ demiyoruz. Yer altı sis-
temini tamamen düzeltsinler” dedi. Hasar
görmemiş ürünleri açan Çalışkan, “Ma-
lımızın çoğu çöpe gitti. Bundan 10 yıl önce
de oldu, 3 yıl önce de oldu. Bir daha ya-
şanmasın” diye konuştu.

Öte yandan İstanbul Büyükşehir Beledi-
yesi (İBB) Genel Sekreter Yardımcısı Murat
Yazıcı, zarar gören esnafla bir araya gel-
di. Yazıcı, maddi olarak zararın giderilmesi
için çalışma başlatacaklarını belirterek,
“Tekrarlanmaması adına, bize düşen ne var-
sa hayata geçirmek istiyoruz” dedi.

Ölen kişinin kimliği
belirlendi

İSTANBUL’DAKİ sağanak sı-
rasında su baskının meydana geldi-
ği Unkapanı alt geçidinde cesedi bu-
lunan kişinin Ordu doğumlu 59
yaşındaki Sezai Güdek olduğu tes-
pit edildi. Yakınları tarafından Adli
Tıp Kurumundan alınan Güdek’in
cenazesi, ailesi tarafından Ordu’ya
götürülecek.

Eminönü esnafı kalıcı çözüm istiyor

50 yıllık mektup
sahibine ulaştı

ABD’nin Alaskaeya-
letin Shishmaref şeh-
rinde, Tyler Ivanoff, bir
şişe içerisine konulmuş
mektup buldu. Ivanoff,
Rusça bilen arkadaşları sa-
yesinde mektubun 20 Ha-
ziran 1969’da Rus subay
Anatoly Botsanenko
tarafından yazıldığını orta-
ya çıkardıklarını söyledi. Rus devlet kanalı “Russia-
1” mektubun sahibi Botsanenko’ya ulaştı. Bot-
sanenko’nun, mektubun kendisinin olduğu ko-
nusunda şüpheye düştüğü ancak imzasını gör-
dükten sonra inandığı belirtildi. 

Do�a Koruma ve Milli
Parklar 15. Bölge Müdürü
Abdullah Koç



Kaz Dağlarında, evrensel mü-
ziğin tınıları ormanın içine, in-
sanların yüreğine düştü.

Erkenden kalktım. Sabah
serin güneşin ilk ışıkları doğayı
sarıp sarmalıyor. İçimde bir
coşku... Kaz dağlarına doğaya
gidiyorum. Fazıl Say’ı dinleyece-
ğiz doğa için birlik olacağız. Ku-
laklarımda Yaşar Kemal’in
sözleri, “Doğa benim derdimdir”

Yola çıktık, Çan üzerinden gidiyo-
ruz Kaz Dağlarına... Yeşillerin içinden
geçiyoruz. Yemyeşil ekili tarlalar sıra
sıra. Çam ağaçları selamlıyor bizi...
Çan ilçesini geçince, Balıkesir’den
gelenlerle birleştik. Yol öylesine kalaba-
lıklaştı ki... Konser alanına 1,5 km kala
araçlarımızdan indirdiler bizi. Araçlar
yol kıyısına dizildi. Eşimin belinde da-
ralma var. “Burada serin bir yerde otur”
dedim. Kabul etmedi ormandan kuru
bir ağaç aldı eline yürüdü.

Öylesine kalabalık ki yol... Çanak-
kale’den gelenlerle birleşince adım
atmak çok güçleşti. İnsanlar coşkuyla
konser alanına doğru yürüdüler. Yer
yok tıklım tıklım dolmuş konser alanı...
Kalabalığın arasından güçlükle geçtim
basının fotoğrafçıların yanına ulaştım.
“Her yerde biz varız” diye yazdım bir
yere. Fotoğrafçılar ve muhabirler... Mu-
habirler yine fedekarca çalıştılar ben de
hep muhabir sayarım kendimi... Dört
bir yandan gelen fotoğrafçılar da ora-
daydılar...Objektifleri Fazıl Say’ın in-
sanların ve ağaçların üstündeydi.
Çanakakale’den Balıkesir’den bir-
çok yöreden makinesini alıp gelmişti
fotoğrafçılar. Bu ülke için çok kez yaz-
dım fotoğrafçılar ve fotoğraf kurumları
çok önemli.

Çanakkale Belediye Başkanı Ülgür
Gökhan’ın konuşmasından sonra
Fazıl Say, bir ağaç altına kurulan sah-
neye geldi... Ağaç dalları onun üstün-
deydi, heyecan içinde çırpınan
kalabalık da karşısındaydı... Birçok
önemli parça çaldı. Şopen’den çaldı
Türk Marşı’nı çaldı. Kendi bestelerin-
den bölümler çaldı. Ve güzel de bir ko-

nuşma yaptı:
“Onur duydum Türk halkıyla

bugün. İlk günden itibaren doğayı sa-
vunanlara teşekkür etmek isterim.
Onlar hepimizi yüreklendirdiler ve bu
konserin oluşması için ilham kaynağı
oldular. Yaşamaktan yana mutluyuz.
Müzik de zaten bunu anlatıyor...”

FAZIL SAY O BİZİM İÇİN
ÖNEMLİ

Fazıl Say konserinde Kaz Dağ-
ları için yaptığı marşı da çaldı. En so-
nunda İzmir Marşı ile bitirdi. Binlerce
insan hep bir ağızdan İzmir Marşı’nı
söylediler... Ağaçlar yapraklar kuşlar
ormanın böcekleri de dinlediler. Fazıl
Say ve dünyada bu ülkenin sanatını
kültürünü tanıtan insanlar çok önemli...
Örneğin Nuri Bilge Ceylan... Yolu-
muz Yenice’nin yakınından geçti. Onu
anımsadım önümüzdeki günlerde Ye-
nice’ye gidip Nuri Belge Ceylan’ı da
yazacağım. Geçtiğimiz günlerde Coş-
kun Aral’ın bir söyleşisinden sonra,
“Nuri Bilge Ceylan da böyle söyleşi-
ler yapsın” dedim. Coşkun “Aman o
bildiğini yapsın. Onun yapacakları
bizim için o kadar önemli ki. Bu ülkeyi
sanatını kültürünü dünyada anlatacak
sanat adamlarına çok ihtiyacımız var”
demişti. İlerki aylarda Coşkun Aral’ı
da anlatacağım.

VE KONSERDEN DÖNÜŞ... 

Dönenler yolllarda hep bir ağızdan
doğa için sloganlar attılar... Vicdan Nö-
beti tutanların çadırları ağaçların di-
binde ormanın içindeydi... Kalabalık
adım adım yürüdü. İki satte aracımızın
yanına geldik... Kulaklarımızda Fazıl
Say’ın piyanosundan çıkan o ünlü
parçalardan tınılar vardı. Biz Biga’dan
Kumkent’ten gelmiştik. Araçlarımıza
bindik yeniden yola çıktık...

Çok mutluyduk, doğaya ormana
destek olduğumuz için. Bu güzel etkin-
liğe katıldığımız için. Öğlen sonunun
ışığı doğanın üstündeydi. Doğaya or-
mana baka baka huzur içinde evleri-
mize döndük.
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YAŞADIKLARIM DÜŞÜNDÜKLERİM LÜTFİ ÖZGÜNAYDIN

DOĞA-İNSAN lutfi.ozgunay@gmail.com

Hazırlayan: Özlem Konur Usta

Binlerce insan doğaya
destek için bir araya geldi

Türkiye’yi pedal 
çevirerek 
kat edecek
Üniversite�öğrencisi
Onurhan�Çallar,�İzmir’e
gitmek�üzere�Iğdır’dan
bisikletiyle�yola�çıktı.
Gençlere,�sosyal
medyada�fazla�zaman
geçirmek�yerine
hayatlarını�yaşamayı
öneren�Çallar,�‘Gençlik
bir�kere�yaşanır’�dedi

IĞDIR’DAN yola çıkan üniversite öğ-
rencisi Onurhan Çallar, bisiklet kul-
lananlara ilişkin toplumda farkında-

lık oluşturmak amacıyla başlattığı “Genç-
lik bir kere yaşanır” projesi kapsamında
bisikletiyle 2 bin 160 kilometre yol kate-
dip İzmir’e ulaşmayı hedefliyor.

Atatürk Üniversitesi İletişim Fakülte-
si Radyo, Televizyon ve Sinema bölümü
öğrencisi Çallar, 4 yılda bisikletiyle Er-
menistan ve Gürcistan’daki birçok şehrin
yanı sıra Türkiye’de 10 şehri gezdi. Bi-
sikletle, 4 yılda 13 bin kilometre yol kat
eden Çallar’ın yeni hedefi Iğdır’dan İz-
mir’e gitmek. 

Bisiklet kullanıcılarının trafikte fark
edilmesi ve ilerleyen yaşlarda gençliğinde
yapamadıklarından pişmanlık duyma-
mak için başlattığı “Gençlik bir kere ya-

şanır” projesi çerçevesinde pedal çevir-
meye karar veren Çallar, Iğdır’dan yola
çıktı.

Bisiklet ile 22 günde İzmir’e ulaşma-
yı planlayan Çallar, yolculuğunda ikinci du-
rağı olan Kars’a ulaştı. Kentte bir süre din-
lenen Çallar, daha sonra bisikleti ile Ar-
dahan’a doğru yola çıktı. Çallar, Arda-
han’dan sonra Karadeniz üzerinden Ege
Bölgesi’ne giderek İzmir’e ulaşacak.

GÜNDE 100 KİLOMETRE

Çallar, amacını anlattı: “Amacım, tra-
fikte bisikletin kabul edilebilmesi. Çünkü
bisiklet motorsuz bir kara taşıtıdır ve sağ
şeritte seyreder. Bisikletli kişi trafikteki
araç sürücüleri ile aynı sorumlulukla ha-
reket eder. Mesafeler katedebilmek için
altınızda motor veya araç olması gerek-
miyor, bisikletle de yol katedebilirsiniz.
Ben de bu konuda farkındalık turuna çık-
tım. Bisikletin bir taşıt olarak kabul edi-
lebilmesi, bisikletçilerin trafikte fark edi-
lebilmesini ve gençlerin kendisini farklı
spor dallarına yöneltmesini istiyorum.
Büyüklerimiz her zaman ‘gençken keşke
şunu yapsaydım’ der. ‘Gençlik bir kere ya-
şanır’ sloganının nedeni de aslında iler-
leyen yaşlarda pişmanlık duymamak.”

Bazen zor koşullarda pedal çevirdiği-
ni anlatan Çallar, şöyle devam etti: “Yol-
culuk 22 gün sürecek ama duruma göre

5 gün erken veya geç bitebilir. Çünkü
Kars’a geldiğim zaman normalde 8 saat-
te tamamladığım turu 12 saatte tamam-
ladım. Yollar engebeli olabiliyor, hava du-
rumu değişebiliyor. Günde ortalama 100
kilometre gitmeyi düşünüyorum.”

GENÇLER GERÇEKLİĞİ GÖRMELİ

Gençlere de önerilerde bulunan Çallar,
“Ellerinden telefonları bırakıp dışarı çık-
sınlar, bir uğraş bulsunlar. Sanal gerçeklik
değil asıl gerçekliği görmeleri lazım” dedi. 

ŞIRNAK’IN Cizre ilçesin-
de, sibernetiğin ilk adımlarını
attığı ve ilk mekanik robotu
yaptığı kabul edilen ünlü İslam
alimi Ebu’l İz İsmail İbni Rez-
zaz El Cezeri adına bilim mer-
kezi açıldı. İsmail Ebul-iz Bilim
Merkezi, 9 ayda 15 bin çocu-
ğu ağırladı. 

İlçe Milli Eğitim Müdürü
Mirza Çasım, “Amacımız öğ-
rencilerimizi bilimle tanıştır-
mak ve ilçemizde yetişen bilim
adamı El Cezeri’nin icatlarını

gelecek kuşaklara aktarmak”
dedi. Merkezde, El Cezeri’nin
yaptığı makinelerin maketleri
sergileniyor. Köylerden de
merkeze öğrenci getirdikleri-
ni söyleyen Çasım, “Hafta içi
her gün, görevli 15 öğretici, zi-
yarete gelen öğrencilere kod-

lama eğitimi veriyor. Merkez-
de El Cezeri’nin torunları ye-
tişiyor” diye konuştu. 

‘ROBOT ÜRETECEĞİM’

Öğrencilerden Emirhan
Batur, kodlama eğitimi veren
öğretmenlerin, kendilerini ye-
nilenebilir enerji kaynakları
hakkında da bilgilendirdiğini
söyledi. Yahya Emir Erol da
haftanın 5 günü bilim merke-
zinde kurs gördüğünü belirte-
rek, “İleride insanlığa faydalı
robotlar üretmeyi amaçlıyo-
rum. Dedemiz El Cezeri gibi
iyi bir bilim insanı olmak isti-
yorum” dedi. 

Cizreli çocuklar 
El Cezeri’den 
ilham alıyor

Yerleşemeyenler için 
komisyonlar devrede

MİLLİ Eğitim Bakanlığınca
(MEB), Liselere Geçiş Sistemi (LGS)
kapsamında boş kalan konten-
janlar için il ve ilçe öğrenci yer-
leştirme ve nakil komisyonları
başvuruları alıyor. LGS yerleştir-
me takvimine göre, boş kalan kon-
tenjanlara, herhangi bir ortaöğ-
retim kurumuna yerleşemeyen
öğrenciler için il ve ilçe öğrenci yer-
leştirme ve nakil komisyonların-
ca yerleştirme başvuruları dün
alınmaya başladı. Komisyonlar, 23
Ağustos’a kadar görev yapacak.

BİLİM insanları, hava kirliği-
ne sürekli maruz kalmanın, ak-
ciğer ve alt solunum yolları has-
talıklarına yakalanma riski bakı-
mından günde bir paket sigara iç-
meye eş değer olduğu uyarısında
bulundu. Araştırmanın sonuçla-
rı, ABD Tabipler Birliği yayını
“JAMA Journal”da yayımlandı. 

Çalışma kapsamında yaşları 45
ve 84 arasındaki 7 binden fazla
sağlıklı yetişkini 10 yıl boyunca iz-
leyen araştırmacılar, hava kirlili-

ği oranlarının yüksek olduğu
metropollerde yaşayan kişilerde
amfizem ortaya çıkma riskinin,
hava kirliliği oranlarının düşük ol-
duğu yerlerde yaşayıp günde bir
paket sigara içen bireylere eşit ol-
duğunu ortaya koydu.

Araştırmaya önderlik eden Co-
lumbia Üniversitesi’nden Dr. Gra-
ham Barr, “Hava kirliliğine maruz
kalmak, günde 1 paket sigara iç-
meye eş değer bir risk oluşturuyor,
3 yıl ilave yaşlandırıyor” dedi.

Hava kirliliği 1 paket 
sigara kadar zararlı

Faz�l Say konserinde
böylesine bir kalabal�k vard�

Muhabirler ve foto�rafç�lar yine
oradayd�lar. Fedakarca çal��t�lar.

Bir a�ac�n alt�na yap�lan sahnede
dünyan�n en önemli eserlerini çald�

Faz�l Say. Türk Mar��’n� da çald�.

Yollar böyleydi, araçla konser
alan� aras�n� iki saate yürüdük

NEVŞEHİR’in Kaymaklı
beldesindeki bir otelde ko-
naklayan 94 turist gıda zehir-
lenmesi şüphesiyle hastaneye
kaldırıldı. Kaymaklı Belediye
Başkanı Harun Çekiç, ilk be-
lirlemelere göre gıda zehirlen-
mesi olduğunu, otelden test
edilmesi için numune alındığı-
nı açıkladı. İl Sağlık Müdürü Ra-
him Ünlübay da hayati teh-
like olmadığını söyledi. 

94 turist zehirlendi
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İŞHUKUKU
İşverence tazminatsız fesihte
ödenmemiş işçi alacakları

� Bir mağazada satış danışmanı
olarak çalıştım. 1 yıl 4 aylık zaman
diliminde bir kez işten istifaya zor-
landım. Daha sonra mağaza içinde
bir arkadaşımla kavga oldu ve iki-
mizin de iş akdi ahlak ve iyi niyet ku-
rallarına uymamaktan tazminatsız
feshedildi. Bana bir belge imzalattı-
lar. Arkadaşım imzalamadı ama ben
korkup imzaladım. İçeride fazla me-
sailerim de var. Ne yapmalıyım?

“Arkadaşımla kavga” dediğiniz olayın

niteliği önemlidir. Eğer hakaret ve fiili mü-
dahale içermeyen basit bir sözlü tartış-
maysa, 4857 sayılı İş Kanunu
Madde 25/II kapsamında (29 iş çıkış
kodu) bir işe son vermeyi gerektirmeye-
bilir. Bunu bilemiyoruz.

Size imzalatılan belge eğer ibraname
gibi bir belgeyse, bunun bir geçerliliği yok-
tur. O belgede tüm alacaklarınızı aldığınız
ve işyerinden hiçbir alacağınızın kalma-
dığı yazıyor olsa bile, iş sözleşmenizin
sona erdirildiği tarihten itibaren bir ay

geçmeden imzalanan ibranameler hü-
kümsüzdür.

Eğer size imzalatılan ve arkadaşınızın
imzalamadığı belge yaşanan kavgayı
kabul ettiğinizi gösteren bir belgeyse,
bunu baskı altında imzaladığınızı ileri sü-
rebilirsiniz. Daha önce de benzer şekilde
istifaya zorlandığınızı belirtiyorsunuz.
Ancak işyerindeki kıdeminizi de dikkate
aldığımızda, işe iade talebiyle hukuki giri-
şimde bulunmanın size fazla bir şey ka-
zandırma olasılığı yüksek gözükmüyor. 

Öte yandan, 25/II’ye göre işinize son
verilmesi işyerinden alacaklarınızın öden-
meyeceği anlamına gelmez. İçeride fazla
mesailerinizin olduğunu söylüyorsunuz.
Fazla mesai ücretleri, varsa başka alacak-
larınız ve işyerinde 1 yılınızı kısa süre önce
doldurduğunuz için belki de henüz kul-
lanmamış olduğunuz yıllık ücretli izin pa-
ranız için arabulucuya başvurabilirsiniz.

Sorularınızı
calismahayati@aydinlik.com.tr 
adresine gönderebilirsiniz.

GENEL Maden İşçileri Sendikası (GMİS) Yö-
netim Kurulu bir basın açıklaması yaparak TÜRK-
İŞ Genel Başkanı Ergün Atalay’a sahip çıktı. Yapılan
açıklamada, “İstenilen düzeyde olmamakla birlik-
te Türkiye’nin içinde bulunduğu koşullarda geline-
bilecek en iyi nokta olduğu değerlendirilmiş ve Kamu
Toplu İş Sözleşmeleri Çerçeve Protokolü imzalan-
mıştır” denildi.

Açıklamada şunlar kaydedildi: “Türkiye Taşkö-
mürü Kurumu (TTK) ile Maden Tetkik Arama Ku-
rumu (MTA) Toplu İş Sözleşmeleri ile ilgili görüş-
melerimizi hafta içinde Kamu İşletmeleri İşveren-
leri Sendikası (Kamu-İş) ile sürdüreceğiz. TTK ve
MTA’da düşük ücretlerle çalışan arkadaşlarımızın
mutlu olacağı gelişmeler sağlayabilmek için çaba har-
cayacak, tüm üyelerimizin haklarının geliştirilmesi
mücadelemizi sürdürmeye devam edeceğiz.”

‘HER ZAMAN HAK MÜCADELESİ VERDİ’

Atalay’a yönelik saldırıların kabul edilemez ol-
duğu belirtilen açıklamada “Atalay, her zaman ve her
şart altında temsil ettiği işçi ve emek sınıfının hak ve
menfaatlerini koruma ve geliştirme mücadelesi
vermiştir. Atalay, işçi ve emek sınıfı mücadelesinin
çok önemli bir değeridir. Bu değerin haksız itham-
lar ve söylemlerle yıpratılmasına razı olamayız.
Atalay’ın yanında olmaya devam edeceğiz” değer-
lendirilmesinde bulunuldu.

Maden İş:
Saldırıları kabul

etmiyoruz

EMEKLİLİK için dilekçesini bayram ikramiyeleri-
nin ödeneceği tarihten önce verip maaşını henüz al-
mayanlar, ikramiyelerini peşin alabilecek. Hükümet, 30
Nisan 2018’de emeklilere ile vefat eden emeklilerin
dul ve yetimlerine hisseleri oranında her yıl iki dini bay-
ram öncesi 1000’er lira ikramiye verilmesini karar-
laştırmıştı. Bu yılın ilk ikramiyesi 31 Mayıs’ta Ra-
mazan Bayramı’nda hesaplara yatmıştı. Kurban
Bayramı ikramiyeleri de 8-9 Ağustos’ta ödendi.

SGK İLE GÖRÜŞTÜ

Kamu Denetçiliği Kurumu (KDK), Ramazan
Bayramı öncesi ikramiye ile ilgili yaşanan bir sorunun
çözümünü sağladı. KDK, maaş bağlanmasının hemen
sonrasına denk gelen bayramda ikramiyesinin öden-
mediği gerekçesiyle başvuran emekli için SGK ile ‘dos-
tane çözüm yolu’ kapsamında görüşmelerde bulun-
du. Görüşmelerin ardından emeklinin bayram ikramiyesi
ödendi.

Haziran 2012’de kurulan KDK tarafından Mart
2013’ten bu yana vatandaşlardan gelen şikayetler de-
ğerlendiriliyor. Sağlık, sosyal güvenlik, eğitim ve ula-
şım başta olmak üzere çeşitli konulardaki mağduriyetlere
ilişkin şikayetleri değerlendiren KDK, sorunların gi-
derilmesi için aralarında bakanlıkların bulunduğu ku-
rumlara tavsiye kararları veriyor.

İkramiyelerini peşin alacaklar!

GAZİANTEP Üniversitesi (GAÜN)
Naci Topçuoğlu Meslek Yüksekoku-
lunda (MYO) hayata geçirilen “Ayak-
kabı Test Laboratuvarı” sayesinde
bölgede ve kentte üretilen ayakkabılar,
fiziksel ve kimyasal testlerden geçiril-
dikten sonra hızlıca piyasaya sunulacak.

Türkiye’de üretilen her 5 ayakka-
bıdan 1’inin yapıldığı Gaziantep’te,
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı ve İpek-
yolu Kalkınma Ajansının destekleriy-
le  GAÜN Naci Topçuoğlu MYO  ta-
rafından projelendirilen “Ayakkabı
Test Laboratuvarı” tamamlandı.

Kısa süre sonra çalışmalara başla-
yacak laboratuvarda, ayakkabıların
tüm fiziksel ve kimyasal testleri yapı-
labilecek.

Ayakkabıya uygulanan test, türüne
göre 1-7 gün arasında tamamlanacak.
Testin sonucu, elektronik ortamda
üreticiye iletilecek.  Böylelikle ayakkabı
üreticileri  hem maliyetten hem de za-
mandan tasarruf yaparak ürettikleri
ayakkabıyı hızlıca piyasaya sürecek.

Naci Topçuoğlu MYO Müdürü Doç.
Dr. Necip Fazıl Yılmaz, bölgede ayak-
kabı üreten firmaların talebi üzerine söz
konusu laboratuvarı kurmak için 2017’de
harekete geçtiklerini söyledi.0 Ayak-
kabıya uygulanmak istenen tüm testle-

ri yapabilecek seviyede olduklarını be-
lirten Yılmaz, şunları kaydetti: “Bizler
burada son teknoloji makineleri kurduk
ve hazırız. Buraya gelecek ayakkabıla-
ra fitalat, azo boyar, krom 6, pH ve PAH
testlerini yapacağız. Yılda yaklaşık 4 bin
testin burada yapılması bekleniyor an-
cak kurmuş olduğumuz bu laboratuva-
rımız yılda 40 bin test yapabilecek kap-
asiteye sahip. Ayakkabı numunesi gel-
diğinde onu alıyoruz ve ona  barkod
numarası veriyoruz. Daha sonra önce
numune hazırlama bölümüne geçiyor,
sonra bununla ilgili serumlar hazırlanıp,
kimyasal testler için makinelere hazır
hale getiriliyor. Testler tamamlandıktan
sonra raporlar dijital ortamda üreticiye
sunuluyor.”

İSTANBUL’A GÖNDERİLİYORDU

Yılmaz,  Türkiye’de üretilen her 5
ayakkabıdan 1’inin Gaziantep’te üre-
tildiğine vurgu yaparak, “Burada üre-
tilen tüm ayakkabı ve terliklerin ta-
mamını, fiziksel ve kimyasal testler
için İstanbul’a gönderiyorlar. Kurmuş
olduğumuz bu laboratuvar sayesinde
Güneydoğu Anadolu Bölgesi’ndeki
tüm üreticilerimizin, ürettikleri ayak-
kabıları hem fiziksel hem de kimyasal
testler için İstanbul’a göndermelerine

gerek kalmayacak” değerlendirme-
sinde bulundu. Testler için üreticilerin
ciddi bir para ödediklerini belirten
Yılmaz, şöyle devam etti: “Gazian-
tep’teki ayakkabıcılar, bu test için yıl-
lık ortalama 1 milyon dolar sadece test
ücreti ödüyorlar. Şimdi bu ücreti Ga-
ziantep dışında ödemek yerine daha az
maliyetle daha kısa sürede testi üni-
versitemizde yapabilecekler. Dolayısıyla
üreticilerimiz zamandan kazanmış,
maliyeti düşürmüş  ve sektöre daha hız-
lı girmiş olacaklar ve en önemlisi tale-
be daha hızlı cevap verilmiş olunacak.”

‘İLAÇ GİBİ GELDİ’

Gaziantep Ayakkabıcılar Odası
Başkanı Mehmet Emin İnce ise  Ayak-
kabı Test Laboratuvarı’nda emeği ge-
çen herkese teşekkür ettiğini söyledi.
Söz konusu laboratuvarın  ayakkabı ve
terlik üreticilerine büyük katkı sağla-
yacağını dile getiren İnce, “Sektörel an-
lamda buna çok ihtiyacımız vardı, ger-
çekten ilaç gibi geldi. Bölgede üretilen
ayakkabıları hızlıca testten geçireceğiz
ve hemen piyasaya sokma şansımız ola-
cak. Bu sektörde siparişi hızlı ve za-
manında yetiştirme çok önemli. Bu an-
lamda gerçekten sektör için tarihi bir
adım diyebiliriz” dedi.

AYDINLIK/ ANKARA

HÜKÜMET memurlar için zam
teklifini yenileyerek, 2020 yılı için
yüzde 4+4 ve 2021 yılı için yüzde

3+3 teklifinde bulundu. Yetkili konfede-
rasyon Memur-Sen, teklifi reddederek,
toplu pazarlık sürecinin ilk oturumunda be-
lirlenen çalışma takvimine göre müzake-
re evresinin bugün son gün olduğunu ha-
tırlattı.

5. Dönem Toplu Sözleşme sürecinin 19.
günü geride kaldı. Önceki gün gece Kamu
İşveren Heyeti Başkanı, maaş ve ücretle-
re ilişkin artış teklifini güncelledi. Masa-
ya iki puan daha konulmasını sağlayan yeni
bir teklif sürece dahil edildi. Ancak, tek-
lifii reddeden Memur-Sen ifadeyle uzlaş-
mak, anlaşmak ve toplu sözleşme imza-
lamak için son günde olunduğunu belirt-
ti.

SAHAYA İNERİZ

Memur-Sen Genel Başkanı Ali Yalçın,
yaptığı açıklamada, “Önümüzde artırılma
beklentisi içerisinde olduğumuz iki husus
var; ilki müzakere süresini uzatmak, diğeri
ise zam oranlarını yükseltmektir” dedi. Yal-
çın teklifte değişikliğe gidilmezse sahaya

ineceklerini bildirerek, “Masadan müza-
kereyle çıkmayan çözümün sahadan ey-
lemle çıkması için gereken örgütlü güce sa-
hip olduğumuzu ispatlayacak her türlü ya-
sal itaatsizlik ve sivil insiyatif seçeneğini kul-
lanmaktan kaçınmayacağız” şeklinde ko-
nuştu.

‘GAYRET VAR ADALET YOK’

Yalçın, şunları kaydetti: “Toplu söz-
leşme sürecinin görüşme, müzakere ve dip-
lomasi gibi farklı süreç yönetimi ve sonuç
üretimi kulvarlarına sahip olduğunu bili-
yoruz. Bu nedenle masanın sonuç ve çö-
züm üretme kapasitesinin sonuna kadar
kullanılması gerektiği kararındayız. Ma-
sada yer alan öznelerin durumunu şu şe-
kilde ifade ve formüle edebiliriz; “niyet”
ve “gayret” var ancak karar verici “kudret”
ile herkesin iradesini yansıtan “adalet” he-
nüz yok gözüküyor. Bu noktada toplu söz-
leşme masasında uzlaşma için ya yetki kul-
lanılmalı ya da yetki devri yapılmalı diyo-
ruz. Çünkü müzakere iradesi ile uzlaşma
iradesi aynı öznede buluşmuş gibi gözük-
memektedir.”

BAŞVURUDA BULUNDULAR

Uzlaşma ve sözleşme imzalama sevi-

yesinin uzağında olduklarını söyleyen Yal-
çın, şöyle devam etti:

“Biz bugün toplu sözleşme müzakere-
lerinin en az iki gün daha sürmesini sağ-
layacak bir hamle yapıyor ve Kamu İşve-

ren Heyetine, uzlaşmazlık halinde Kamu
Görevlileri Hakem Kuruluna başvurma sü-
remizi bir gün olarak kullanma, kalan iki
günü müzakere aşamasına dahil etme
başvurusu yapacağız.”
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Bütçe onların meydanlar bizim
KAMU-SEN ve Birleşik Kamu İş Kon-

federasyonu dün hükümetin zam telifini
Aile ve Çalışma Bakanlığı önünde protesto
etti. Eylemlerin tüm Türkiye’de eş za-
manlı olarak da yapıldığı kaydedildi.

Kamu-Sen Genel Başkanı Önder Kah-
veci burada yaptığ açıklamada, toplu söz-
leşme görüşmelerinin büyük bir hayal kı-
rıklığına doğru gittiğini bildirerek şöyle ko-
nuştu: “Hem resmi rakamlar hem de yap-
tığımız hesaplar, memur ve emeklinin alım
gücünün düştüğünü gösteriyor. Şu anda yıl-
lık enflasyon, yaz ayları olmasına rağmen
yüzde 16,65. Çarşının, pazarın durumunu
görüyoruz; sadece kira ve gıda son bir yıl-
da 297 lira zamlanmışken, bize son olarak
teklif edilen yüzde 4; önümüzdeki yılın ilk
6 ayında ortalama maaşa 160, en düşük
maaşa 120 lira artış demek. Hükümet, en-

flasyon hedefinin bile altında zam teklif
ederek resmen bizleri sefalete sürüklüyor.
Biz buçuklu toplu sözleşmeleri çok gördük,
memurun masada yarım puana nasıl terk
edildiğine hep beraber şahit olduk. Biz, ‘En-
flasyonun üzerinde zam yapın, refah artı-
şı sağlayın’ dedik. Onlar, enflasyon hede-
finin de altında teklif ettiler.”

‘GELİN BİRLİKTE YAPALIM’

Kahveci, Memur-Sen’i eleştirerek “20
gündür, masayı verimli kullanmayıp pa-
zarlıkları heba edenlerin, iki günde ne ya-
pabilecekleri soru işaretidir. Gelin bir me-
mur paketi hazırlayalım ve bu saydığım ko-
nuları 1 Ekim’de TBMM gündemine ge-
tirerek memurların yaralarını saralım. Büt-
çe onların, meydanlar bizimdir” değer-
lendirmesinde bulundu.

Memur-Sen’den teklif:
Pazarlık 
süresini 
uzatalım

SILA KEMAHLI

BURSA’DA faaliyet gösteren
nişasta bazlı şeker (NBŞ) üreticisi
ABD merkezli çokuluslu şirket
Cargill’de çalışırken Tekgıda-İş
Sendikası’na üye oldukları için 17
Nisan 2018’de işten atılan 14 işçi
489 gündür, haklarını arıyor.

İşçiler, geçen ay kazandıkları da-
vayla işvereni kötü niyet tazmina-
tına mahkum etti ancak mahkeme
kararı hiçe sayıldı. Cargill direni-
şi, İstanbul Ataşehir’deki Cargill
Genel Müdürlüğü önüne taşınıyor.
Bugün sabah itibariyle işçiler, bina
önünde olacak.

Tekgıda-İş Sendikası Örgüt-
lenme Uzmanı Suat Karlıkaya,
yol haritasını Aydınlık’a anlattı.
Karlıkaya, Bursa Orhangazi’de
görülen davalarımızda mahkeme
işçi arkadaşlarımızın tekrar işe ia-
desine ve işvereni kötü niyet taz-
minatı adı altında sendikal tazmi-
nata mahkum ettiğini hatırlata-
rak, şunları kaydetti: “Tekgıda-İş
Sendikası olarak işveren vekilleri-
ne bu işin uzatılmaması ve işçi ar-
kadaşlarımızın işbaşı yaptırılması
için gerekli çağrı yapılmış ancak iş-
veren vekilleri itiraz sürecinin son
gününde itiraz gerçekleştirerek
yine işçileri oyalama yoluna git-

miştir. Cargill işçisinin işten çı-
kartıldığı gün önünde iki yol vardı.
Kıdem ve ihbar tazminatını zaten
işveren hesabına yatırmıştı, sendi-
ka da zaten üyesi olan işçilerin hu-
kuki yükünü üzerine almıştı. Gidip
başka bir fabrikada iş bulup çalı-
şabilirdi. Cargill işçileri bir karar
verdi ve tekrar Cargill fabrikasın-
da iş başı yapabilmek için direnişe
başladı.”

‘BU MÜCADELE TÜM 
İŞÇİLERE UMUT OLACAK’

İlk günkü gibi azimli ve kararlı
olduklarını bildiren, Karlıkaya,
“Bir çok işçinin emekçinin sonu-
cuna odaklandığı bir direniş oldu.
Biz artık biliyoruz ki Cargill işçisi
kazanınca bu haksızlıklara uğrayan
işçilere bir yol bir umut olacağız”
dedi.

Karlıkaya şöyle devam etti:
“Herkes bilmeli ki Cargill müca-
delesi bu ülkeye gelip bu ülkenin
imkanlarından sonuna kadar ya-
rarlanan ulus ötesi şirketlerin bu ül-
kenin insanlarına yaptığı haksızlı-
ğa karşı bir baş kaldırıdır. Bu mü-
cadele sadece 14 Cargill işçisinin
değil bu ülkede emeğin yanındayım
diyen herkesin mücadelesidir.”

CARGİLL MÜCADELESİ İSTANBUL’A TAŞINDI

Bina önünde işe 
iade nöbeti başladı
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DÜNYA kuru kayısı üretiminin yüzde
85’inin yapıldığı Malatya’da sona
eren ihracat sezonunda 112 ülkeye,

99 bin 461 ton kuru kayısı ihraç edildi.
Yaklaşık 8 milyon kayısı ağacının bulun-

duğu Malatya’da yetiştirilen kayısı, bu yıl da
dünyanın ağzını tatlandırdı. “Antep bakla-
vası” ve “Aydın inciri”nden sonra Avrupa
Birliği tarafından coğrafi işaret alan üçün-
cü ürün olan “Malatya kayısısı”, ülkeye 251
milyon 77 bin dolar girdi sağlandı.

Kayısıda tutar bakımından en fazla ihracat
ABD, Fransa, Almanya, Brezilya ve Avus-
tralya’ya yapıldı. İhracat rakamlarında Ru-
anda’ya yapılan 3, Gana’ya yapılan 22 ve An-
gola’ya yapılan 28 kilogramlık satış dikkati
çekti.

EN ÖNEMLİ ALICI AVRUPA

Malatya Ticaret Borsası Başkanı Ra-
mazan Özcan, geçen ihracat sezonunda
hedeflerini tutturduklarını belirtti.

Özcan, şunları kaydetti: “En önemli alı-
cılarımız geçen yıllarla kıyasladığımız zaman
yine Avrupa ülkeleri olmuştur. Kayısı ihra-
catının yüzde 25’ini Avrupa ülkelerine ya-

pıyoruz. Önemli alıcılarımızdan bir tanesi de
ABD’dir. Yaklaşık 10-13 bin ton gibi bir ra-
kamı da ABD’ye ihraç ediyoruz.”

GÖZLER UZAK DOĞU’DA

Kayısının pazarının artık sabit olduğunu
ve yeni yerler aradıklarını anlatan Özcan, bu-
nun için de gözlerini Uzak Doğu’ya çevir-
diklerini hatırlattı. Özcan, Çin’in en büyük
tedarikçi kuruluşlarından “COFCO Sundry”
adına Gaziantep’e gelen alım heyetiyle gör-
üştüklerini ve ürünü paylaştıklarını ifade etti.

İSTİKRARLI PAZAR ARAYIŞI

Yeni ihracat sezonunda 110 bin tonluk ih-
racat hedeflediklerini açıklayan Özcan, şöy-
le konuştu:

“Bu hedefe de yaklaşmak için ihracatçı-
mız, üreticimiz, tüccarımız ve ticaret borsa-
sı olarak birlikte çalışmaya devam edeceğiz.
Kayısının yeni pazarlara ihtiyacı var. Belir-
li bir tüketici kitlesinden çıkıp yeni bir tüketici
kitlesine ulaşmamız gerekiyor. Üretim kap-
asitesinin mutlaka ihracat kapasitesiyle pa-
ralellik arz etmesi gerekiyor. Ürünün fiya-
tında da bir istikrar oluşsun. İstikrarlı piya-
salar ve pazarlar her zaman ihracat ürünle-
ri için önemlidir.”

70 kiloluk bal
kabağı yetiştirdi

OSMANİYE’nin Kadirli İlçesi’ne bağlı Kız-
yusuflu köyünde yaşayan İsmet ve Döne Kıstı çif-
ti, köy evlerinin bahçesinde 70 kilogram ağırlığında
devasa bal kabağı yetiştirdi.

Döne Kıstı, bir yakınından aldığı bal kabağı to-
humlarını köyde bulunan evlerinin bahçesine
ekti. Aradan geçen üç ay içerisinde yeşeren ve kök
salan tohumlardan çıkan kabaklar herkesi şaşır-
tarak 70 kilo ağırlığa ulaştı. Aile üç kişi yardımıy-
la kabağı bahçeden eve taşıdılar. Kıstı, şöyle ko-
nuştu:

“Bunların tohumlarını Kadirli’den bir yakını-
mızdan almıştım. Getirdik bahçeye ektik. Bazıla-
rı kurudu. Ancak bu iki kabak kök saldı yetişti. Ka-
bağın birini kopardık üç kişi eve mutfağa taşıdık.
Diğer kabak bahçede burada büyümeye devam edi-
yor. İlk başta bizde şaşırdık. Kabağın büyüklüğü-
nü görenler de şaşırıyor. Hatta özellikle kabağı gör-
meye gelenler var. Gelip cep telefonu ile fotoğraf
video çekiyorlar.”

Kapış kapış satılıyor

Barajlara bırakılan balıklar
940 milyon lira kazandırdı

KÜTAHYA’nın Hisarcık İlçesi’nde Fahrettin
Demir isimli üreticinin yetiştirdiği ve kilosunu 2 li-
radan satışa sunduğu yerli kavunlar adeta kapışılı-
yor.

Demir, şöyle konuştu: “Kullandığım hayvan
gübresi nedeniyle kavunlar çok sulu ve tatlı olmak-
tadır. Pazardaki kavunun kilosunun 2,5 liradan sa-
tılması ve yerli kavun kadar lezzetli olmaması yü-
zünden doğal lezzeti tatmak isteyen vatandaş yerli
organik kavunu tercih ediyor. Pazara getirdiğim ka-
vunlar birkaç saat içerisinde tükeniyor.”

TARIM ve Orman Bakanlığı, Devlet Su İşle-
ri Genel Müdürlüğü (DSİ) tarafından bugüne ka-
dar 235 baraj gölü ve çok sayıda gölete toplam 575
milyon değişik türde balık bırakılarak ekonomiye
yıllık 940 milyon lira katkı sağlandığını açıkladı.

Enerjiden tarıma, içme suyu temininden taşkın
korumaya kadar birçok alanda ülke ekonomisine
hizmet veren baraj ve göletler, su ürünleri üreti-
mine de zemin hazırlayarak hem vatandaşlara yeni
bir gelir kapısı açıyor hem de nesli tükenme teh-
likesi altında olan türlerin devamlılığını sağlıyor.
Ülkemizdeki baraj ve göletlerde doğal olarak ya-
şayan ve ekonomik değeri olan yaklaşık 30 farklı
balık türü bulunuyor. Bu doğal türlerin destek-
lenmesi ve balıkçılık faaliyetlerinden yüksek gelir
elde edilmesi maksadıyla DSİ’ye ait yedi adet Su
Ürünleri İstasyonunda çalışmalar yürütülüyor. 

‘ÖZEL SEKTÖR YETİŞTİREBİLİR’

Su Ürünleri İstasyonlarında yılda yaklaşık 30
milyon pullu sazan (Cyprinus carpio) ve 2 milyon
civarında şabut balığı (Tor grypus) üretiliyor.
Yine ekonomik değeri yüksek olan Karaca mer-
sini (Acipenser gueldenstaedtii) ve sivriburunun
(Acipenser stellatus) anaç adayı olarak bakım ve
besleme çalışmalarına Amasya Yedikır ve Bolu
Gölköy Su Ürünleri İstasyonlarında devam edili-
yor. Bu çerçevede yayın balığı (Silurus glanis) üre-
timi ise ülkemizde ilk kez DSİ Keban Barajı Su
Ürünleri İstasyonunda yapıldı. DSİ’nin uygun gör-
düğü baraj gölleri ve göletlerde özel sektör tara-
fından yetiştiricilik faaliyetlerinin yapılabildiği
ifade edildi.
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ÜZÜMDEN sonra Manisa’nın en
önemli tarımsal ürünü olan domateste
hasat dönemi devam ederken üretici dü-
şen fiyatlardan şikayetçi. Şehzadeler Ziraat
Odası Başkanı Hüseyin Altındağ, doma-
teste bu yıl üretimin çok, rekoltenin düşük
olduğunu söyledi.

Türkiye’deki çekirdeksiz üzümün yüz-
de 90’ını üreten Manisa’da bir diğer önem-
li ürün salçalık ve kurutmalık domates. Ge-
çen yıl çok daha yüksek fiyata sattıkları
ürünlerini bu sene 38-55 kuruş arasında sa-
tan üreticiler artan girdi maliyetlerine kar-
şın kazandıklarıyla ancak maliyeti karşıla-
yabildiklerini söyledi.

GİRDİLER YÜKSEK  

Binlerce dönüm arazide salçalık ve ku-
rutmalık domates ekilerek ülkeye milyon-
larca dolar döviz girdisi sağlayan Manisa-
lı üreticiler bu sene ekim alanlarının ge-

nişlemesine rağmen rekoltenin düşük ol-
duğunu ve fiyatların da geçen seneye göre
düştüğünü belirtti. Doların her arttığında
girdi maliyetlerinin de arttığına dikkat çe-
ken üreticiler dolardaki artışın ise kendi ka-
zançlarına yansımamasından şikayetçi.

HER ŞEYE ZAM GELDİ

Şehzadeler Ziraat Odası Başkanı Hü-
seyin Altındağ, şunları kaydetti: “Domates
yetiştirmek artık çok zor. Virüs hastalıkla-
rı, mantar hastalıklarından başımızı kaldı-
ramıyoruz. Bayram dolayısıyla fiyatlar geri
çekildi. Salçalık domatesleri 38 kuruşla 42
kuruş arasında fabrikalar alım yapıyor.
Kontratlı ekilenler 52,5 kuruşla 50 kuruş
arasında değişiyor. Pazara 80 kuruşla 1 lira
arasında veriliyor. Burada yetişen domates
çeşidi kurutmalık bir domates çeşidi. Ku-
rutmalık domatesler de 60-70 kuruş ara-
sında alınıyor. Bu fiyatlarla para kazanma

değil anca maliyetlerini kurtarır. Biz do-
matesi bir sene önce bu fiyatlardan daha
yüksek sattık. Fidan yüzde yüz, tohuma,
gübreye, işçiye, elektriğe, mazota, ilaca hep-
sine yüzde 150’lere varan zamlar uygu-
landı. Ürünümüz değerlenir ve Manisa çift-
çimiz para kazanır.” dedi.

SALÇALAR İHRAÇ EDİLİYOR  

Kuru domatesin genelde Avrupa ülke-
lerine ihraç edildiğini kaydeden Altındağ,
şöyle devam etti:

“Üretilen salçalar da yakın ülkeler olan
İran, Suriye gibi ülkelere daha çok ihraç ya-
pılıyor. Salça yine ketçap olarak fabrikalar
yapıp Avrupa ülkelerine gönderebiliyor.
Domates üzümden sonra ihracatı en faz-
la olan ürünümüz bu bölgede. Bunun ku-
rusu da salçası da, normal domates de Rus-
ya sofralarına gidiyor. Domates de Mani-
sa’nın stratejik ürünlerinden bir tanesi.”
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Geçen günlerde farkl� �ehirlerdeki üreticiler,
maliyetini kar��lamad��� gerekçesiyle kilolarca
domatesi tarlalara ve çöpe dökmü�tü.

TMO fındık bedellerini 
20 gün içinde ödeyecek

TOPRAK Mahsulleri Ofisince
(TMO) fındık müdahale alımları için randevu
verilmesine dün itibarıyla başlanırken, ürün
alım bedellerinin ise üreticiye 20 gün için-
de ödenmesi sağlanacak.

Söz konusu alımla,  fındık piyasalarında
istikrarın sağlanması, üreticilerin pazarlama
sorunlarının ortadan kaldırılması, depolama
ve finansman ihtiyaçlarının giderilmesi
amaçlanıyor. TMO tarafından, yüzde 50
sağlam iç fındık esasına göre,  Giresun ka-
lite kabuklu fındık kilogram başına 17
lira, levant kalite kabuklu fındık 16,50lira,
sivri kalite fındık ise 15,50 liradan satın alı-
nacak.  Ürün bedeli ödemeleri en geç 20
gün içerisinde yapılacak.  

Alınacak fındığa yönelik kriterler de be-
lirlendi. Buna göre, kabuklu fındık alımları
fiziksel analizle yapılacak. Sağlam iç fındık
oranı yüzde 40 ve üzeri, rutubet oranı
yüzde 6’ya kadar, buruşuk iç fındık ora-
nı yüzde 10’a kadar, çürük ve bozuk iç
fındık oranı yüzde 3 ve altı, çatlak, kırık
ve kabuklu fındık içerisinde bulunan iç fın-
dık oranı yüzde 5 ve altı, yabancı mad-
de oranı (taş, toprak gibi) yüzde 0,5 ve
altı olan tüm fındıklar satın alınacak. Üre-
ticilerin,  ürünlerini jüt çuvallar içerisinde alım
noktalarına getirmeleri gerekiyor. TMO’ya
ürün teslim edecek üreticilerin, Çiftçi Ka-
yıt Sistemi belgelerini güncellemeleri ve
alım noktalarına randevu alarak gelmeleri
önem taşıyor. Randevular, kurumun inter-
net sitesinden dün itibarıyla alınmaya baş-
ladı. Alımlar ise illere göre değişmekle bir-
likte 21 Ağustos’tan itibaren başlayacak.

Zeytinyağında yeni sezon umudu

TARİŞ Zeytin ve Zeytinyağı Kooperatifleri
Birliği Başkanı Hilmi Sürek, birlik kaynak-
larıyla yaptığı alımlarla üreticiye 45 milyon li-
ranın üzerinde ödeme yaptıklarını açıkladı.
Yeni sezona stoksuz girdiklerini belirterek, sek-
tör açısından sevindirici bir sezon yaşamayı bek-
lediklerini söyledi.  

Sürek, Ege Bölgesi’nden yaklaşık 28 bin
üretici ortağı bulunan birliğin, 2018-2019 zey-
tinyağı kampanya dönemini iyi bir perfor-

mansla tamamladığını ifade etti. 
Birlik olarak yeni sezonda üretimden sa-

tışa kadar etkin bir kampanya yürütmeye dö-
nük strateji planladıklarını anlatan Sürek,
“İlk tespitlere göre ürün kalitesi yüksek. İklim
şartlarında çok farklı bir sonuç olmaması ha-
linde önümüzdeki sezon zeytinyağı sektörü açı-
sından sevindirici bir dönem olacak” dedi.  

İNTERNET SATIŞLARI ARTIRDI

Uluslararası Zeytin Konseyi verilerine
göre 2018-2019 sezonunda dünya zeytinyağı
üretiminin 3 milyon 64 ton olarak tahmin edi-
liyor, tüketiminin ise 2 milyon 916 bin ton se-
viyelerinde yapıldığı belirtiliyor. Sürek, klasik
perakende satış noktalarının yanı sıra son yıl-
larda internet satışlarına da ağırlık verdiklerini
belirtti. Sürek, orta yaş ve genç kuşağın alış-
veriş tercihlerinde ön plana çıkan internetin,
zeytinyağı pazarı açısından da önemli bir
mecra haline geldiğine işaret etti.

AV yasağı 1 Eylül’de sona erecek. ‘Vira
Bismillah’ diyecek olan balıkçılar, ha-
zırlıklarını hızla sürdürüyor.

Ordu’da yaklaşık 40 yıldır balıkçılık ya-
pan Ahmet Yeşilyurt, yeni sezon yak-
laştıkça teknelerinin bakımını ve yırtılan
ağlarını onardıklarını söyledi. Sezona ha-
zırlanmak için yoğun bir gayret göster-
diklerini ifade eden Yeşilyurt, geçen yıl
bol çıkan palamut balığının bu yıl düşük
olduğunu tahmin ettiklerini belirterek,
şöyle konuştu: “Şuanda ağlarımızı ha-
zırlıyoruz, bitmek üzere. Yaklaşık 15
günlük daha işimiz var. Palamut bu yıl
az görünüyor. İstavrit, hamsi ve çine-
kopun denizde olduğu söyleniyor. İn-

şallah bol bir balıkçılık olacağını zanne-
diyorum. Güzel bir sezon olacağına ve tü-
keticilerin güzel balık yiyeceğine inanı-
yorum.”

MALİYET ARTTI

Teknelerde maddiyatın arttığını an-
cak balık fiyatlarının yerinde seyrettiği-
ni ifade eden Yeşilyurt, “Bir önceki se-
zon bittikten itibaren tekneler bakıma
alındı. Kimisi boyuyor, makineleri de-
ğiştiriyor. Bunların hepsi ağır külfetler.
Maddiyat arttı ama balıklarımız fazla
para etmiyor. Bir teknede 25-30 kişi ça-
lışıyor, karşılığı hesaplanırsa 90 kişi ek-
mek yiyor. Balıklarımız ucuz fiyata git-
mesin. İnşallah fiyatların daha yüksek ol-
masını istiyoruz” şeklinde konuştu.

Tekne bakım maliyetleri
balıkçıları dara düşürdü

Fiyatlar üreticiyi isyan ettirdi
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HÜLYA ÇATIKKAYA

17AĞUSTOS 1999 depreminden son-
ra en çok kullanılan cümlelerden bi-

ri “Deprem öldürmez, bina öldürür” oldu.
Bütün depremlere baktığımızda bu sözün
gerçekliği daha da net olarak çıkıyor. İs-
tanbul gibi yüksek deprem riski olan bir
kentte yapılması gerekenlerin listesi uzu-
yor. Peki İstanbul’da binalarımız depreme
ne kadar hazırlanıyor? Denetimin önemi-
ne vurgu yapan İnşaat Mühendisleri Oda-
sı İstanbul Şube Başkanı Nusret Suna
kentsel dönüşümle ilgili de önemli uyarı-
larda bulunuyor. Toplu Konut İdaresi
(TOKİ)’nin yaptığı binaların denetim dı-
şında tutulduğunu vurgulayan Suna, Ay-
dınlık’ın sorularını yanıtladı.

� Deprem İstanbul’u nasıl etkiler?
Kocaeli depremi sanayinin yoğun olduğu

bir bölgede olmuştu ve etki alanı oldukça
büyüktü. Marmara
bölgesinin büyük bir
bölümünü etkile-
mişti. Bugün bekle-
nen deprem İstan-
bul merkezli... Dep-
rem çok büyük bir
alanı etkileyecek.
Hazırlıksız yakala-
nacak olursak ba-
ğımsızlığımızı dahi
tehlikeye sokabile-
cek derecede büyük
kayıplara yol açacak.
İstanbul ve Marma-
ra bölgesi Türki-
ye’nin kalbidir. Bu-
rası durduğu anda
tüm Türkiye durur
bağımsızlığımız teh-
likeye girer. Onun
için alınacak önlem-
ler, yapılacak mas-
raflar büyütülme-
meli.

DEPREMİN
HASARI 
40 MİLYAR
DOLARI
BULABİLİR

1999 depremi petrol rafinerileri ve tes-
islerinin hasar almasıyla birlikte 20 milyar
dolarlık bir zaiyata yol açtı. Beklenen İs-
tanbul depremi de minimum bunun iki mis-
li olacak. Bugüne kadar yapılanlara baktı-

ğımızda bir arpa boyu
kadar yol aldığımızı gö-
rüyoruz. Köprü ve viya-
düklerin büyük bir bö-
lümünün elden geçtiğini
görüyoruz. Deprem gü-
venlikli hale getirildi.
Okullar hastaneler bazı
kamu binaları da güç-
lendirildi. Bazıları yıkılıp
yeniden yapıldı. Ama ra-
kamlar o kadar iç açıcı
değil. İstanbul’da üç bin
küsür özel okul, üç bin
küsür de devlet okulu
var. Bunun beş yüze ya-
kını güçlendirilmiş veya
yıkılıp yeniden yapılmış.
İstanbul’un yapı stoğu-
nun büyük bir bölümü
özel konutlardan oluşu-
yor. İki milyona yakın
yapı stoğumuz var.
1999’dan bu yana özel
konutlarla ilgili hiç bir
şey yapılmadı. 2018’de
Çevre ve Şehircilik Ba-
kanı Özhaseki “Kenti-

mizdeki kamu binalarının tümünün deprem
güvenlikli hale gelmesi için 2023 senesine ka-
dar ihtiyaç var” demişti. Ama 2023’e zor ye-
tişecek. Bunun yanında “İstanbul’daki özel
konutların deprem güvenlikli hale getirilme-
si için 20 yıla ihtiyacımız var” dendi. 1999

depreminden sonra bunları biz de söyle-
miştik. Böyle bir süreçte biz 20 yılı demek
ki boşa geçirmiş oluyoruz. 

‘İSTANBUL’UN YAPI STOĞU
ENVANTERİ ÇIKARTILMADI’

� Kentsel dönüşüm çalışmalarında dep-
rem tehlikesi göz önüne alınıyor mu?

2011 senesinde kentsel dönüşüm yasa-
sı çıktı. Kentsel dönüşüm çok doğru bir şey-
dir. Ama böyle değil. Şimdi yapılanlar bi-
reysel dönüşümler. Rantı fazla olan yer-
lerdeki binanın yıkılıp tekrardan yeniden
yapılması. O binalar gerçekten öncelikle ya-
pılması gereken binalar mıydı? Hayır de-
ğil. En büyük hata; İstanbul’un yapı sto-
ğu, yapı envanteri çıkarılmış değil. Bu ya-
pı envanteri çıktığı zaman öncelikli yıkılması
gereken binalar tespit edilecek yıkılıp dep-
rem güvenlikli hale getirilecek. Ne kadar
erken yol alırsak o kadar kenti deprem gü-
venlikli hale getiririz. Binaların hepsini yı-
kıp yapacağız demek de bir hayal ürünü-
dür. Dünyanın hiçbir yerinde böyle bir şey
yoktur. Dünyanın hiç bir ekonomisinin bu
binaların hepsinin yıkılıp yeniden yapıl-
masına gücü yetmez. Olası bir deprem anın-
da yıkılacak, can güvenliği olmayan bina-
lar tespit edilip yıkılır, tekrar yapılır. Diğer
binalar güçlendirilerek deprem güvenlik-
li hale getirilir. 

Kentsel dönüşümdeki hedef insana
odaklı projeler üretebilmektir. Burada, in-
sana, çevreye saygılı, çocuk bahçeleri,
parkları, dini yapıları olan alanları yarata-
rak yapılan işlerdir. Şu anda kenti daha da
yaşanmaz hale getiriyorlar. Yapılan bina-
lar deprem güvenlikli midir? Öyle umu-
yoruz. Yeni yönetmeliklere yeni teknolo-
jiye göre yapıldığı için yeni yapılanlar dep-
rem güvenliklidir. Vatandaşlarımız kendi
paralarıyla yaptırmak istiyorlarsa bunu
yaptırabilirler. Ama riskli olan öncelikli olan
binaları tespit etme görevi yöneticilerindir.

�Bina yapımında denetim süreci nasıl ol-
malıdır?

İ s t a n -
bul’da ön-
celikle yapı
envanteri-
nin, yapı
stoğunun
sayısı ve ni-
teliğinin be-
lirlenmesi
sonra bir
s t r a t e j i k
plan dahi-
linde bu iş-
lerin yürü-
tülmesi ge-

rekiyor. Kentimizin deprem güvenlikli
kent haline getirilmesi gerekiyor. 1999’dan
bu yana 20 yıl geçti. 1999 depreminden
2002’ye kadar İstanbul Valiliği’nin koor-
dinatörlüğünde üniversiteler ve meslek
odaları birlikte İstanbul Deprem Master
Planı hazırladı. Bu çok önemli bir plandı.
Ama şimdi tozlu raflarda bekliyor. Haya-
ta geçirilseydi İstanbul 15 ile 20 yıl arasında
deprem güvenlikli bir kent haline gelebi-
lirdi. Yöneticilerimiz o günkü planı çı-
kartsınlar, bugüne göre revize etsinler, uy-
gulamaya başlasınlar. 

Türkiye’deki en büyük sıkıntı işleme-
yen nokta denetimdir. 2001 senesinde 595
sayılı kanun KHK’yla yapı denetimi ha-
yata geçirildi. O günkü yapı denetim ül-
kemiz için mükemmel ve çok doğru bir-
şeydi. Ama bir takım dış baskılara daya-
nılamayarak 595 sayılı KHK ile yapı de-
netim yasası kararı iptal edildi. Çünkü ora-
da bir sigorta ayağı vardı. Sigortasız de-
netim bir işe yaramaz. Şu an yürürlükte-
ki yasa 4708 sayılı yapı denetim yasası. 19
tane pilot il seçildi ama maalesef bu 10 se-
ne sürdü. Pilot il uygulaması 10 sene sür-
mez. Van depreminden sonra 81 ile yayıldı.
Yapı denetim yasasındaki en büyük sı-
kıntı, kamu binalarının denetim dışı bı-
rakılması. Niye diye sorulduğunda “bizim
denetim mekanizmalarımız var biz içeri-
den denetlettiriyoruz onun için yapı de-
netim yasasına koymadık” diyorlar. 

TOPLANMA ALANLARI
ÇOĞALTILMALI

� Vatandaşları depreme karşı bilinçlen-
dirme nasıl olmalı?

Los Angeles San Andreas fay hattı, Ku-
zey Anadolu fay hattıyla aynı özellikleri ta-
şır. Japonya deprem ülkesidir. Buralarda ço-
cuklara anaokulundan itibaren deprem ol-
gusu öğretilir. Depreme karşı üç aşama var-
dır: Deprem öncesi hazırlıklar, deprem
anında ne yapacağız, deprem sonrasında
ne yapacağız.

Okul öncesi ve okul eğitimlerinde
çocuklarımıza depreme karşı o bilinci ver-
meli, hazırlamalıyız. Aile içinde çalış-
malar yapmalıyız. Büyük bir afetten son-
ra en büyük ihtiyacımız olan deprem top-
lanma alanlarının acilen çoğaltılıp yer-
lerinin belirlenip altyapılarının hazır-
lanması gerekir.

‘20 yılı 
boşa 

geçirdik’

‘20 yılı 
boşa 

geçirdik’

‘20 yılı 
boşa 

geçirdik’

‘20 yılı 
boşa 

geçirdik’

‘20 yılı 
boşa 

geçirdik’

‘20 yılı 
boşa 

geçirdik’

‘20 yılı 
boşa 

geçirdik’

‘20 yılı 
boşa 

geçirdik’

İstanbul’un�yapı�stoğunun
belirlenmediğini�belirten

İnşaat�Mühendisleri
Odası�Şube�Başkanı

Suna,�iki�milyon
rakamının�tahmin

edildiğini�söyledi.�Özel
konutların�depreme

dayanıklılığının�tespit
edilmediğine�dikkat�çeken
Suna,�‘2002’deki�planlar
hayata�geçseydi�İstanbul
deprem�güvenlikli�bir�kent

olacaktı’�dedi

TOKİ DENETİMDEN KAÇIYOR
� TOKİ’nin yaptığı binalar neden ya-

pı denetim sistemine dahil değil?
TOKİ de bu uygulamadan faydala-

narak “ben de kamuyum” dedi işin için-
den çıktı. TOKİ zaten amacını aşmış va-
ziyette. TOKİ cami, hastane, stadyum,
bütün kamu binalarını yapar. TOKİ’nin
yapmış olduğu yapılar onca itiraza
rağmen denetim dışıdır. Kendimiz de-
nettiriyoruz diyorlar. TOKİ bugün ko-
nut yapıp satıyor. TOKİ halkın ihtiyacı
olan kesimlerin sosyal konut ihtiyacını
çözmek için kurulmuş bir kamu kuru-
luşuydu. Ama amacını aşarak bugünkü
hale geldi. Devasa, denetlenmeyen,
denetlenemeyen bir kurum haline gel-
di. Bakanlıkların icraatları, yapmış ol-
duğu her şey denetlenir, TOKİ’nin
yaptığı denetlenemez. Bugün çok lüks
konutlar yapılıyor. Ancak bunlar yapı de-
netim sistemine dahil değil.

Kentsel�dönüşümdeki
hedef�insana�odaklı
projeler�üretebilmek-
tir.�Şu�anda�kenti�daha
da�yaşanmaz�hale�ge-
tiriyorlar.�Yeni�yönet-

meliklere�yeni
teknolojiye�göre�yapıl-
dığı�için�yeni�yapılan-

lar�deprem
güvenliklidir.�Vatan-
daşlarımız�kendi�para-
larıyla�yaptırmak

istiyorlarsa�bunu�yap-
tırabilirler.�Ama�riskli
olan,�öncelikli�olan�bi-
naları�tespit�etme�gör-
evi�yöneticilerindir.

1999�depreminden�2002’ye�kadar�İstanbul�
Valiliği’nin�koordinatörlüğünde�üniversiteler�
ve�meslek�odaları�birlikte�İstanbul�Deprem�

Master�Planı�hazırladı.�Bu�çok�önemli�bir�plandı.
Hayata�geçirilseydi�İstanbul�bugün�deprem�

güvenlikli�kent�olurdu.�Yöneticilerimiz�
o�günkü�planı�çıkartsınlar,�bugüne�göre�
revize�etsinler,�uygulamaya�başlasınlar.

İznik Gölü’nde 
turkuaz renk normal

İSTANBUL Üniversitesi Su Ürünleri
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Meriç Albay
ve ekibinin turkuaz renge bürünen İz-
nik Gölü’nden aldığı numuneler tahlil
edildi. Prof.Dr. Meric Albay, gölün yı-
lın belli dönemlerinde bu renge bü-
ründüğünü bunun da normal olduğu-
nu açıkladı.İznik Gölü’nde son yıllarda
yaşanan kirliliğin ardından Kurban
Bayramı öncesinde gölün turkuaz ren-
ge bürünmesi görsel bir şölen yaşatır-
ken, bir yandan da göl ile ilgili endişe-
leri artırmıştı. 

Prof. Dr. Meriç Albay, yaptıkları
analizlerin sonuçlarını açıkladı. Meriç
Albay, “Tespitlerimize göre sudaki yo-
ğun kalsiyumkarbonat ve Mağnez-
yumkarbonat miktarı ile alg artışı tur-
kuaz rengin oluşmasına neden oldu.
İznik Gölü yüksek alkali değere sahip.
Bu tip göllerde bu rengin yılın belli
dönemlerinde oluşması normal” dedi. 

Kaplumbağa 
suya kavuştu

HAVA sıcaklığının 40 dereceye ulaş-
tığı Iğdır’da belediye bahçesinde,
günlerdir susuz kaldığı belirlenen bir
kaplumbağa bulundu. Görevlilerin ha-
ber verdiği Doğa Koruma ve Milli
Parklar İl Müdürü  Mete Türkoğlu,
kurbağayı kafes içinde teslim aldı.
Kaplumbağa, Karakoyunlu Bulakbaşı
köyündeki Karasu Gölü’ne bırakıldı.
Türkoğlu, kaplumbağanın belediye
bahçesine nereden geldiğini bilme-
diklerini söyledi.

İşçileri taşıyan 
minibüs kaza yaptı: 

6 ölü, 9 yaralı

NEVŞEHİR’in Acıgöl ilçesinde tarım
işçilerini taşıyan minibüs ile TIR’ın çar-
pışması sonucu 6 kişi öldü, 9 kişi yara-
landı. Tarım işçilerini taşıyan, sürücü-
sü henüz belirlenemeyen 50 ZB 455
plakalı minibüs, Acıgöl-Gülşehir kara
yolunda sürücüsü öğrenilemeyen 50
AG 452 plakalı tırla çarpıştı. İhbar üze-
rine olay yerine çok sayıda ambulans
ve itfaiye ekibi sevk edildi. Yaralılar,
Nevşehir Devlet Hastanesi’ne kaldırdı.
Kazayla ilgili soruşturma başlatıldı.
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Üç ilde KIRAN OPERASYONU
İÇİŞLERİ Bakanlığınca, Hakkari,

Şırnak ve Van’da terör örgütüne yöne-
lik jandarma, emniyet birimleri ve gü-
venlik korucularının katılımıyla “Kıran
Operasyonu”nun başlatıldığı bildirildi.

Bakanlıktan yapılan yazılı açıklama-
ya göre, Hakkari, Van ve Şırnak kırsa-
lında önceki gün itibarıyla başlatılan ve
“Kıran” adı verilen operasyonu bizzat
Jandarma Genel Komutanı Orgeneral
Arif Çetin, Hakkari’den yönetiyor.

Çetin’in yanı sıra Van Jandarma Asa-
yiş Kolordu Komutanı Tümgeneral
Hacı İlbaş operasyon komutanı olarak
görev yapıyor. Hakkari’de Tuğgeneral
Nuri Öztürk, Van’da Tuğgeneral Yavuz
Özfidan ve Şırnak’ta ise Albay Tahsin Sa-
ruhan operasyon komutanı olarak ara-

zide bulunuyor.
Operasyon, Kavaklı, Armutlu, Taş-

başı, Sütçüler, Ceylanlı, Oğul, Ördek-
li, Kırıkdağ, Doğanlı, Çimenli, Geçit-
li, Demirli, Faraşin, Kato Marinos ve
Yalınca barınma alanlarında faaliyet
gösterdiği belirlenen teröristleri etkisiz
hale getirmek, bölgede bulunan yayla
ve meralar ile göçerlerin kontrolünü
yapmak amacıyla düzenleniyor. Ope-
rasyon kapsamında üç ilde jandarma,
polis özel harekat ve güvenlik korucu-
larından oluşan toplam 129 operasyo-
nel tim görev alıyor.

Operasyon kapsamında şu ana kadar
Hakkari’de Berçelan, İğdeli (Sergeldi),
Seyitli, Güzelhatun (Ördekli), Hacıato,
Kaval, Çaltepe, Kavaklı, Keftan, Ülebera,

Çelki, Gulki, Kanikil, Mendi, Samura
(Ceylanlı), Melih, Ger, Dilekli (Oğul)
yaylaları ile Şive ve Bire meraları kont-
rol edildi.

Kavaklı, Armutlu, Taşbaşı, Sütçüler,
Ceylanlı, Oğul, Ördekli, Kırıkdağ, Do-
ğanlı, Çimenli, Geçitli, Demirli barınma
alanlarında 15 mağara ve sığınak imha
edildi.

Şırnak’ta Faraşin, Doğanyol, Genya-
suri, Cevizdibi, Cemilağa, Laliş yayla-
larında ise teröristlerin yakalanmasına yö-
nelik arama faaliyeti yürütüldü.

Faraşin, Kato Marinos, Çoban Dağı
ve Türemiş Dağı bölgelerinde 12 mağa-
ra ve sığınak imha edilirken Van’da Ya-
lıncak Yaylası, Çetkeli, Tanbilik, Sı-
caksu, Topçudeğirmeni, Erkinus, Şeyh-

munilis ve Nebirnav yaylalarında ekip-
ler teröristlerin barınma ihtimali bulunan
yerleri tek tek kontrol etti. Bulgurlu Dağı,
Yalıncakyayla, Topçudeğirmeni Yayla-
sı, Kevipir Tepe bölgelerinde 16 mağa-
ra/sığınak imha edildi.

43 SIĞINAK İMHA EDİLDİ

Tüm operasyon bölgesinde tespit
edilen mağara/sığınak içerisinde bulunan
ve bölücü terör örgütü mensuplarına ait
muhtelif yaşam malzemeleri kullanılamaz
hale getirildi. İçişleri Bakanlığınca şu ana
kadar toplam 43 mağara/sığınağın imha
edildiği operasyonlara bölgede bulu-
nan teröristlerin tamamı etkisiz hale
getirilinceye kadar kararlıkla devam edi-
leceği bildirildi.
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Haklarında�terör�suçlamasıyla�çok�sayıda�
soruşturma�bulunan�Diyarbakır,�Mardin�ve�Van
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HDP’li Diyarbakır, Vanve Hakkari Büyükşehir
Belediye Başkanları, belediye olanaklarını
PKK terör örgütüne tahsis ettikleri gerek-

çesiyle görevlerinden alındı.
İçişleri Bakanlığınca dün sabah erken saatlerde

yapılan açıklamada, belediyeler dahil devletin tüm ku-
rumlarının kendilerine Anayasa ve kanunlarla veri-
len görev, sorumluluk ve yetkiler çerçevesinde hare-
ket etmek zorunda oldukları belirtildi. Açıklamada,
bunlara uymayan kurum ve kişilerin keyfi, başka kişi
veya grupların, terör örgütlerinin güdümünde veya
yönlendirmesinde, milletin yararına değil, terör ör-
gütlerinin faaliyetleri doğrultusunda hareket etme-
ye başladıkları ve buna ilişkin hususların adli ve ida-
ri soruşturmaların konusu haline gelmesi durumun-
da bakanlığın Anayasa ve kanunlarda kendisine ve-
rilen yetkiler çerçevesinde görevini yerine getirece-
ği vurgulandı.

Açıklamada, bu kapsamda Diyarbakır Büyük-
şehir Belediye Başkanı Adnan Selçuk Mızraklı, Mar-
din Büyükşehir Belediye Başkanı Ahmet Türk ve
Van Büyükşehir Belediye Başkanı Bedia Özgökçe
Ertan’ın görevlerinden uzaklaştırıldığı bildirildi.
Bakanlık açıklamasında görevden almalar ve yer-
lerine yapılan atamalarla ilgili olarak özetle şu gö-
rüşlere yer verildi:

‘TERÖR ÖRGÜTÜNE ÇALIŞTILAR’

“Son yıllarda teröre karşı yürütülen kararlı mü-
cadele sonucunda büyük bir acziyete düşen terör ör-
gütü PKK/KCK ve uzantıları, bazı belediye başkan-
ları aracılığıyla belediyelerin imkanlarını illegal
amaçlar için kullandı. Bu kişiler, Anayasa ve ka-
nunlarda görev ve sorumlulukları tanımlanan, dev-
letin bütünsel organizasyonunun parçası olarak temel
görevi vatandaşların mahalli ve müşterek nitelikli ih-
tiyaçlarını karşılamak olan bazı belediyeleri terör faa-
liyetlerinin desteklenmesi için militan kaynağı, mali
kaynak ve araç-gerecin temin edildiği lojistik mer-
kezlere dönüştürmeye çalıştı. Bu belediyeler, ülkenin
diğer bölgelerinden ayrı bir yönetim modelinin par-
çası haline getirilmeye çalışılarak Anayasa’nın 3. mad-
desinde açıkça tanımlanan ‘ülkenin devleti ve mille-
tiyle bölünmez bütünlüğü’ne kasteden araç olarak kul-
lanıldı.

Bu durumun adli ve idari soruşturmalarla tespiti
sonucu, Bakanlık tarafından terör örgütleri ile iltisak-
irtibatı olan, terör örgütlerine destek verdikleri yö-
nünde tespit ve deliller bulunan belediye başkanla-
rı, Anayasa’nın 127. maddesi ve 5393 sayılı Beledi-
ye Kanunu’nun 47. maddesine istinaden görevden
uzaklaştırıldı ve yerlerine Belediye Kanunu’nun 45.

maddesi uyarınca belediye başkan vekilleri görev-
lendirildi.

“Belediye başkanı görevlendirmeleriyle beledi-
yelerin sağladığı imkanları kaybeden bölücü terör ör-
gütü ve onun siyasal uzantıları, militan bulma, mad-
di kaynak temin etme ve kendi tabanını yönlendir-
medeki sıkıntıları çözmek adına 31 Mart 2019 Ma-
halli İdareler Genel Seçimlerini kendileri açısından
fırsat olarak gördü. Terör örgütü, seçildikleri zaman
kolay yönetebilecekleri, kendi güdüm ve yönlendir-
mesinde olacak kişilerin aday gösterilmesi için büyük
çaba sarf etti.

‘SORUŞTURMALARA RAĞMEN 
ADAY GÖSTERİLDİLER’

“Diyarbakır’da hakkında 9 ayrı terör suçu so-
ruşturması bulunan Adnan Selçuk Mızraklı, Di-
yarbakır Büyükşehir Belediye Başkanı, hakkında 6 te-
rör suçu soruşturması bulunan Ahmet Türk, Mar-
din Büyükşehir Belediye Başkanı ve hakkında 7 ayrı
terör suçu soruşturması bulunan Bedia Özgökçe Er-
tan, Van Büyükşehir Belediye Başkan adayı yapıldı.

PKK FİİLİ ATAMALAR YAPTI 

“Söz konusu kişilerin belediye başkanı seçildikten
sonra halkın mahalli ve müşterek ihtiyaçlarını
karşılamak yerine bölücü terör örgütünün amaç-
ları, ideolojik söylemleri ve eylemlerini destekler
mahiyette uygulamalara başladıklarına, davranış ve
söylemlerde bulunduklarına, belediyenin imkanlarını
terör örgütünü destekleyecek şekilde yönlendirdik-
lerine ilişkin İçişleri Bakanlığına da birçok ihbar, şi-
kayet ve bilgi ulaştı.

“Göreve gelir gelmez eş başkanlık uygulamasını
başlatan Diyarbakır, Mardin ve Van Büyükşehir be-
lediye başkanları, terör örgütü ile iltisak, irtibat ve
aidiyetleri nedeniyle görevine son verilen eski bele-
diye çalışanlarını hiçbir resmi sıfatları bulunma-
masına rağmen çeşitli isimlendirmeler adı altında fii-
len belediyelerde çalıştırdı.

“Yerel seçimlerde HDP listelerinden belediye mec-
lis üyesi seçilen ancak kamu görevinden ihraç edildiği
için mazbataları verilmeyen kişiler, sanki görevdelermiş
gibi belediyelerde fiili olarak görevlendirildi.

“Belediye başkanlarının PKK’lı teröristlerin ya-
kınlarına bu belediyelerde iş imkanı sağlayarak ai-
lelerine maddi destek vermeye çalıştıkları, bunun için
de şehit yakınlarına mobbing uyguladıkları, görev yer-
lerini değiştirdikleri veya işten çıkardıkları tespit
edildi. Ayrıca bu belediye başkanlarının, teröristler
için düzenlenen cenaze ve anma etkinliklerinde
saygı duruşunda bulundukları, örgüt mensupları ta-
rafından çok sık kullanılan sözde örgüt marşını söy-
ledikleri belirlendi.

Teröristlere 
sağlık hizmeti 

AÇIKLAMADA HDP’li Diyarbak�r
Belediye Ba�kan� Adnan Selçuk M�z-
rakl� hakk�nda �u ifadeler yer ald�: 

“Diyarbak�r Büyük�ehir Belediye
Ba�kanl��� görevine seçilen Adnan
Selçuk M�zrakl�, öncelikle i�çi ve me-
murlar�n personel kimlik kartlar�n�
de�i�tirdi. Yeni bas�lan kimlik kartla-
r�nda daha önce sol üst kö�ede bu-
lunan Türk bayra�� logosu kald�r�ld�.
Yeni kimlik kartlar�nda sadece Di-
yarbak�r Büyük�ehir Belediyesinin
logosu kald�.

“Terör örgütü PKK’n�n sözde
sağl�k komitesi yap�lanmas�nda yer
alan M�zrakl�, farkl� tarihlerde birçok
yaral� veya hasta teröristi görev yap-
t�ğ� hastanede herhangi bir resmi
kayda gerek duymaks�z�n gizli şekil-
de tedavi etti, k�rsaldaki teröristlere ilaç

ve t�bbi malzeme yard�m� sağlad�.
Terörist cenazelerine kat�larak ve

bu teröristlerin mezarlar�n� ziyaret
ederek terör örgütüne ve teröristlere
alenen destek veren söz konusu be-
lediye ba�kanlar�, 2019 yerel seçim-
leri sonras�nda milli manevi geçmi�i
hat�rlatan cadde, sokak veya parkla-
r�n isimlerini terör örgütü üyeli�inden
hapis cezas� alan örgüt mensuplar�-
n�n isimleriyle de�i�tirdi.

ANMADA ÖN SAFTA
“M�zrakl�, 10 Ekim 2007’de bir po-

lisin �ehit edildi�i, 2 polis ve 3 va-
tanda��n yaraland��� Diyarbak�r Em-
niyet Müdürlüğüne ait ekip arac�na yö-
nelik sald�r�n�n faillerinden terörist Zül-
küf Gezen’in Yeniköy mezarl���ndaki
sözde anma etkinli�inde ön saflarda
yer ald�.

“M�zrakl�, geçen Kurban Bayra-
m�’n�n arifesinde, 6 Mart 2016’da et-
kisiz hale getirilen örgütün sözde
Gabar Cephe/Kerboran birim so-
rumlusu terörist Okan Emektar ve ör-
gütün şehir yap�lanmas� YDG-H için-
de faaliyet yürütürken çukur-hendek
operasyonlar� s�ras�nda Cizre’de öl-
dürülen terörist Abdullah Özgül’ün
mezarlar�n� ziyaret etti.”

Aç�klamda Van Büyük�ehir Belediye
Ba�kan� Bedia Özgökçe Ertan’dan �öyle
söz edildi: “Cizre’de ölü ele geçirilen te-
rör örgütü PKK/KCK mensubu Mevlüde
Bozkurt’un 4 A�ustos 2016’da Yeni Ma-

halle mezarl�ğ�nda yap�lan defin işlemle-
rine kat�ld�. Ertan, 9 Ekim 2015’te İpekyo-
lu ilçesi Beşyol Dabbaoğlu Park�’nda si-
lahl� terör örgütü PKK/KCK elebaş� Ab-

dullah Öcalan’�n resminin bulunduğu
pankart�n aç�ld�ğ� ve bölücü terör örgütü
eleba��n� övücü konuşmalar�n yap�ld�ğ�
bas�n aç�klamas�nda ön saflarda bulun-

du. Ertan, eylem haz�rl�ğ�ndaki 3 teröristi
belediyeye ait araçla taş�yan ve operas-

yonla etkisiz hale getirilen terörist Ahmet
Demira�aç’�n, Hakkari’nin Şemdinli ilçe-

sinde öldürülen terörist Arzu Bilmez’in ve
Van merkezde polis noktas�na bombal�

araçla yap�lan sald�r�n�n faillerinden terö-
rist Nuhari Yacan’�n defin i�lemlerinde

yer ald�.”

Terörist cenazesine katıldı

Bedia Özgökçe
Ertan’�n belediye
binas�na giri�ine
izin verilmedi.

MARD�N Belediye Ba�kan� Ahmet
Türk hakk�ndaki k�s�m ise �öyle:

“Mardin’de 31 Mart yerel seçim-
lerinin ard�ndan belediye ba�kanl���-
na seçilen Ahmet Türk’ün ilk icraat-
lar�ndan biri de belediyenin resmi si-
tesindeki Türk bayra��n� kald�rmak
oldu.

Mardin Büyük�ehir Belediye Ba�-
kan� Ahmet Türk, terör suçlar�ndan so-
ruşturma yürütülen Cabbar Leygara’y�
belediyenin birçok önemli hizmetini
yürüten ve yaklaş�k 2 bin personelin
çal�şt�ğ� Mardin Kent AŞ’ye genel
müdür olarak atad�.

Türk, 2014’te bölücü terör örgütüne
kat�lan ve 2018’de Tunceli Naz�miye
k�rsal�nda etkisiz hale getirilen Zagros
Bahoz kod adl� Ali Ete’nin kardeşi olan
ve terör suçlar� nedeniyle kamu gör-

evinden ihraç edilen, terör suçlar�n-
dan Mardin’de yarg�lamas� süren En-
ver Ete’yi sözde dan�şmanl���na ge-
tirerek belediye bünyesinde çeşitli gö-
revler verdi.”
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Görevden al�nan Ahmet Türk 31
Mart yerel seçimleri öncesinde
HDP’lilerin do�u ve güneydo�u
il ve ilçelerinde CHP listelerin-
den seçime girmelerini istemi�ti. 

PKK’YA 418 GÖZALTI
DİYARBAKIR, Mardin ve Van başta ol-

mak üzere 29 ilde bölücü terör örgütü
PKK/KCK’ya yönelik operasyonlarda 418
şüpheli gözaltına alındı. İçişleri Bakanlı-
ğından yapılan açıklamada, terör örgütü
üyesi 418 şüphelinin gözaltına alındığı ve
operasyonların devam ettiği belirtildi.

Kandil’de hava harekatı
MİLLİ Savunma Bakanlığından yapı-

lan açıklamaya göre, Pençe Harekatı ile ko-
ordineli olarak Irak’ın kuzeyindeki Kandil
bölgesine hava harekatı yapıldı. Harekat-
ta 5 PKK’lı terörist etkisiz hale getirildi. Te-
röristlere ait silah mevzi, sığınak ve barı-
naklar da vuruldu.

Gözlem noktası 
yakınlarında saldırı

SURİYE’nin İdlib kentindeki 9 Numaralı
Gözlem Noktası’na gitmekte olan Türk aske-
ri konvoyuna yönelik hava saldırısı düzenlen-
diği, 3 sivilin yaşamını yitirdiği, 12 sivilin de ya-
ralandığı bildirildi. Milli Savunma Bakanlığınca
saldırı kınanırken, gerekli tedbirlerin ivedilik-
le alınması istendi.     

Milli Savunma Bakanlığından yapılan açık-
lamada, “İdlib bölgesinde Rusya Federasyonu
ile yapılan mevcut mutabakat ve  anlaşmalara
aykırı olarak Rejim tarafından gerçekleştirilen
ve sivil, masum insanlara büyük zararlar vere-
rek giderek insanlık dramına dönüşen ope-
rasyonların, Rusya Federasyonu makamlarına
yapılan tüm uyarılara rağmen devam ettiği” be-
lirtildi.     

Açıklamada olayın tekrar yaşanmaması için
gerekli tedbirlerin alınması istendi. 

Tel Rıfat’ta 
hedefler vuruldu
SURİYE’nin Tel Rıfat bölgesinde PKK/

YPG’li teröristlerce yapılan saldırılara karşılık
verildi.

Milli Savunma Bakanlığı, Fırat Kalkanı Ha-
rekat bölgesine teröristlerce yapılan saldırı ve
taciz ateşlerine karşılık verildiğini, teröristlere
ait tespit edilen hedeflerin vurulduğunu açık-
ladı.

Açıklamada şu ifadelere yere verildi: “Fırat
Kalkanı Harekat bölgesinde görev yapan un-
surlarımıza Tel Rıfat’taki PKK/YPG’li terö-
ristlerce yapılan saldırı ve taciz ateşlerine böl-
gede bulunan ateş destek vasıtalarımızla gerekli
karşılık verilmiş, teröristlere ait tespit edilen he-
defler vurulmuştur.”

Halep-Şam yolu 
açılmak üzere

SON bir haftadır İdlib’in güneyindeki Hama
kırsalından ilerleyen Suriye ordusu, Habit
beldesini, Sukeyk ve Teri Tepelerini, Kefreydun
ve Sabbağiyye çiftlikleri ile Han Şeyhun ilçesi
sınırlarına giriş noktalarından biri olan Fakir
Noktası’nı ele geçirdi. İlçeyi batı yönünden ku-
şatmaya çalışan ordu, böylece ilçe sınırlarına da
500 metre yaklaşmış oldu. Ordu, Han Şey-
hun’un içinden geçen Halep-Şam M5 otoyolunu
da kesmek üzere. Söz konusu ilçe, 4 Nisan
2017’de kimyasal provokasyonuna sahne ol-
muştu. Kışkırtma üzerine ABD, 7 Nisan’da or-
duya ait Şayrat askeri hava üssünü vurmuştu.

Han Şeyhun’un yaklaşık 10 kilometre gü-
neyindeki Morik ilçesinin güneydoğusunda
Türk Silahlı Kuvvetlerine (TSK) ait bir gözlem
noktası bulunuyor. 
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TERÖR örgütleriyle bağlantılı kişileri işe al-
maları, şehit yakınlarını işten çıkartmaları, te-
rörist cenazelerine katılıp saygı duruşunda
bulunmaları gibi pek çok olaya imza attıkları
gerekçesiyle görevden alınan Diyarbakır, Mar-
din ve Van büyükşehir belediye başkanlarına
CHP de sahip çıktı. HDP ve CHP demokrasi
darbesi iddiasında buluştu. HDP, CHP’yi sıra
size de gelir diyerek uyardı.

HDP Milletvekili Garo Paylan, halkın ira-
desine darbe vurulduğunu savunarak, “Bu al-
çak darbeye karşı bütün siyasi partiler ve top-
lum tepki vermelidir. Sustukça sıra Ankara’ya
da, İstanbul’a da gelir” dedi. HDP’den yapılan
açıklamada ise uygulamanın kabul edilmedi-
ği bildirildi. Açıklamada, şu ifadeler kullanıldı:

“Daha önceden olduğu gibi iradesine, se-
çilmişlerine, partisine sahip çıkacaktır. Tüm de-
mokrasi güçlerini, vicdan sahibi tüm yurttaş-
larımızı, Meclis içindeki ve dışındaki tüm mu-
halefet partilerini, sivil toplum kuruluşlarını, sen-
dika ve meslek birliklerini, demokratik der-
nekleri dayanışmaya çağırıyoruz. AKP-MHP
ittifakının kaybetmesi ve demokrasinin ka-

zanması için çalışmış olan herkese çağrımızdır.
Bu sadece HDP’nin ve Kürt halkının sorunu de-
ğildir; tüm Türkiye halklarının, tüm demokrasi
güçlerinin ortak sorunudur. Susmayın, susmak
onaylamaktır.”

HDP Eş Genel Başkanı Sezai Temelli, gö-
revden almaların hesabını soracaklarını söyle-
di, “Gelin bu soysuz siyasete beraber karşı çı-
kalım” diye çağrı yaptı. 

CHP: GÖREVDEN ALMALAR DARBE

CHP kanadından da kayyumlara karşı çıkan
açıklamalar geldi. CHP Grup Başkanvekili Öz-
gür Özel, “Son yol ayrımındaki AKP iktidarı
yine demokrasiyi değil faşizmi seçti” dedi.
CHP Genel Başkan Yardımcısı Onursal Adı-
güzel de görevden almaların darbe olduğunu
savundu. “Bu Türkiye’yi dünya nezdinde itibar
kaybına uğratacak, demokrasinin askıya alın-
ması kararıdır” diyen Adıgüzel, şöyle konuştu:

“Seçimi kazanmak için kural, kaide tanı-
madan her türlü hukuksuzluğu yapan, kaza-
namayınca da hukuksuz şekilde görevden alan
bu baskıcı anlayış Türkiye’yi bir adım dahi ile-
ri taşıyabilecek vizyona sahip değildir. Bu gö-
revden almalar demokrasimiz adına utanç ve-

ricidir.”
CHP Genel Başkan Yar-

dımcısı ve Bursa Milletvekili Or-
han Sarıbal da yaptığı yazılı açık-
lamada, kayyumlara tepki gösterdi.
Sarıbal, 31 Mart seçimlerinden önce gö-
revden alınan bu belediyelerin kayyumlar
tarafından yönetildiğini belirtti. Kayyumların
görev aldığı belediyelerin borç batağına sü-
rüklendiğini öne süren Sarıbal, şunları kaydetti:
“Yapılan devasa borca rağmen bölgede hiçbir
yatırım da yapılmadı. Kayyumların yarattığı tah-
ribat çabuk unutuldu veya az görüldü ki millet
iradesine siyasi bir darbe yapılarak, seçimlerin
üzerinden 4 ay geçmeden, bu belediyeler yine
kayyumlara verildi. Görevden alınan belediye
başkanları ile ilgili hiçbir hukuki dayanak yok-
tur. Karar siyasidir, barış istemeyenlerin darbe
mantığı ile yaptığı bir uygulamadır. Yapılanlar
teröre hizmet edecektir. Demokrasiyi, milletin
iradesini yok sayan bu anlayışı kabul etmiyoruz.”

İMAMOĞLU: KABUL EDİLEMEZ

İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı
(İBB) Ekrem İmamoğlu da Twitter hesabın-
dan yaptığı açıklamada, “Milletin iradesini

yok saymak kabul edilemez”  ifadelerini kul-
landı.

CHP Sözcüsü Faik Öztrak, görevden al-
malara ilişkin partisinin MYK toplantısının ar-
dından açıklama yaptı. Öztrak, “Millet irade-
sine ve sandığın namusuna saray darbesi yapıldı.
Darbe dönemlerinde ne yapılmışsa bugün de
o yapılmıştır” dedi. 

Öztrak, dönemin başbakanı Ahmet Davu-
toğlu’nu örnek göstererek, “CHP, milletin hu-
kukuna sahip çıkmayı, demokrasiye sahip çık-
mak olarak görür. Ahmet Davutoğlu ve san-
dıktan çıkan belediye başkanları istifa etmeye
zorlandığında da aynı tavrı ortaya koyduk. San-
dık hukukuna vurulan her darbe Türkiye’ye vu-
rulan darbedir. Seçimle gelen seçimle gider”
diye konuştu.

HDP’li�belediye�başkanlarının�görevden�alınmasına�CHP’den�ardı�ardına�tepki
gelmesi�dikkat�çekti.�Başkanların�terör�bağlantılarını�görmezden�gelen�CHP’li

yöneticiler�karara�‘saray�darbesi’�dedi

CHP terör bağlantılı
başkanlara sahip çıktı

VATAN Partisi Genel
Başkan Doğu Perinçek, İç-
işleri Bakanı Süleyman Soy-
lu’yu karar üzerine telefon-
la aradı. Perinçek, HDP’li be-
lediyelere kayyum atanması
konusunda kendisini kutladı.

Perinçek kutladı

VATAN Partisi, dört ay
önce görevden alınan baş-
kanların terör bağlarını ifşa
ederek görevden alma çağ-
rısı yapmıştı.

HDP Diyarbakır Büyük-
şehir Belediye Başkanı Ad-
nan Selçuk Mızraklı, seçim

sonuçlarının ardından katıldığı kutlama tö-
reninde “gerilla marşı” eşliğinde teröristler için
saygı duruşunda bulunmuştu. Törene tepki
gösteren Vatan Partisi ise kayyum çağrısında
bulunmuştu.

Vatan Partisi Genel Sekreteri Utku Rey-
han, dün sosyal medya hesabından şu açık-
lamada bulundu: “Dört ay önce söylemiştik.
Geç bile kalındı. Bir kamu kuruluşu PKK mi-
litanlarına teslim edilemezdi. Edilmedi. Ha-
yırlı olsun.”

‘HDP KAPATILSIN’

Daha önce de pek çok kez HDP’nin ka-
patılması çağrısında bulunan Vatan Partisi,
HDP ile PKK’nın ilişkisini gösteren pek çok
kanıt sunarak resmi başvuruda bulunmuştu.
Bu kanıtların bazılarının bugünkü İçişleri Ba-
kanlığı’nın aldığı kararın gerekçesinde de yer
aldığı görüldü.

Vatan Partisi Genel Başkanı Doğu Perin-
çek ise operasyonla ilgili yaptığı açıklamada
“HDP belediyeleri PKK’ya eleman topluyor,
haraç topluyor, hendek kazıyor. PKK/HDP’ye
kamu otoritesi verilemez. HDP kapatılmalı-
dır” ifadelerini kullandı.

Vatan Partisi 
4 ay önce uyardı

BELEDİYE kaynaklarını
terör örgütü PKK’ya aktar-
mak ve terör örgütü propa-
gandası yapmak suçuyla gö-
revden alınan HDP’li Di-
yarbakır, Van ve Mardin be-
lediye başkanlarına CHP
Gençlik Kolları Genel Baş-
kanı Emre Yılmaz sahip çıktı. Yılmaz, sosyal
medya hesabında kayyum atanan belediye-
lerde Atatürk fotoğrafının indirildiği yalanı-
nı yaydı.

Yılmaz’a yanıt Vatan Partisi Öncü Genç-
lik Genel Başkanı Özgür Bursalı’dan geldi.
Özgür Bursalı yaptığı paylaşımda, “Önce
‘PKK Kantonu Kobane’ye’ oyuncak götür-
dünüz, şimdi de tabela gençlik örgütünüzle
utanmadan PKK belediyelerini savunuyor-
sunuz. Atatürk sizin için laftan ibaret. Terci-
hinizi yaptınız. Siz HDP Gençlik Kolları ol-
duysanız, Öncü Gençlik de Mehmetçik olur,
Atatürk olur” diye yazdı.

Öncü Gençlik 
Mehmetçik olur

AK Parti Grup Baş-
kanvekili Bülent Turan,
Diyarbakır, Mardin ve
Van büyükşehir beledi-
ye başkanlıklarındaki gö-
revlendirmelere tepki
gösteren CHP’yi eleşti-
rerek, “İlk tepkinin
HDP’den değil de bay-
rağındaki oklarda dev-
letçilik, milliyetçilik ve
halkçılık olan CHP’den
gelmesi, her zaman söy-

lediğimiz gibi Atatürk’ün partisi CHP’nin,
bugün HDP’nin bir taklidi haline geldiği-
ni bir kez daha ortaya koymuştur” dedi.

“Bir eleştiri olacaksa ‘Neden bu adım
atıldı’ diye değil, ‘Geç mi kalındı’ diye ol-
malı” ifadesini kullanan Turan, İçişleri Ba-
kanlığının, tüm gerekçeleri yargı süreçle-
rini izah ederek kamuoyuna açıkladığını
belirtti. 

Ak Parti: CHP,
HDP’nin taklidi

MHP Genel Başka-
nı Devlet Bahçeli İçişle-
ri Bakanı Süleyman Soy-
lu’yu arayarak Diyarba-
kır, Van ve Mardin be-
lediyelerine yapılan ope-
rasyonlardan dolayı teb-
rik etti. Bahçeli, bu be-
lediyelerle ilgili alınan
tedbirin büyük, yerinde ve önemli bir
operasyon olduğunu söyledi. Terörle mü-
cadele kapsamında hükümetin ve Ba-
kanlığın tasarruflarını desteklediklerini be-
lirten MHP lideri, “Hükümete ve size des-
teğimiz tamdır” dedi.

Bahçeli’den tebrik 

BBP Genel Başkanı Mustafa Destici,
“Teröre aleni destek veren, polisimizi, as-
kerimizi şehit eden teröristlerin cenazelerine
katılarak sahip çıkan sözde belediye baş-
kanlarının yerlerine kayyum atanması
uygulaması yerinde olmuştur” dedi. DSP
Genel Başkanı Önder Aksakal da “İçişle-
ri Bakanlığı’nın gerekli inceleme ve tespitleri
sonucu PKK/KCK terör örgütleriyle organik
ilişkileri ortaya çıkarılan üç büyükşehir be-
lediye başkanının görevden uzaklaştırıl-
maları, devletin asli görevini yerine getir-
me sorumluluğunun tezahürüdür” dedi.

BBP ve DSP’den 
karara destek 

MARDİN Büyükşehir Belediyesi Başkan
Vekilliğine, HDP’li Ahmet Türk’ün yerine
görevlendirilen Vali Mustafa Yaman, bele-
diyedeki makamında kendisini ziyarete ge-
lenleri kabul etti.

Burada gazetecilere açıklama yapan Ya-
man, vatandaşların vergileriyle oluşturulan
kaynakların bölücü terör örgütüne ya da yan-
daşlarına aktarılmasının önüne geçileceği-
ni söyledi. Teröre destek veren ve onlara ce-
saret veren belediye başkanlarının görevden
alınarak yerine atamalar yapılan bir sürecin
başladığını, anlatan Yaman, “Artık Mardin
Büyükşehir Belediyesi’nin teröre harcaya-
cağı tek bir kuruşu dahi olmayacak” diye ko-
nuştu.

Van Büyükşehir Belediyesi Başkan Ve-
killiğine görevlendirilen Van Valisi Mehmet
Emin Bilmez de “Vatandaşlarımız arasın-
da hiçbir ayrım yapmayacağız. Çalışanları-
mızın aşıyla, ekmeğiyle oynamayacağız.
Derdi ekmeği, aşı ve halkına hizmet olan
herkesle birlikte Van halkına hizmet ede-
ceğiz” dedi.

Diyarbakır Büyükşehir Belediyesi Baş-
kan Vekilliğine görevlendirilen Vali Hasan
Basri Güzeloğlu da, Diyarbakır halkını ra-
hatsız eden birçok uygulama yapıldığını be-
lirtti. Güzeloğlu, kaynağının son kuruşunu
da millete hizmet için harcamak sorumlu-
luğunda bulunan belediyenin kaynaklarının,
kayyum öncesi dönemdeki gibi yeniden
terör örgütü PKK’ya, uzantılarına ve iş
birlikçilerine tahsis edilmeye ve bu doğrul-
tuda kullanılmaya başlandığını bildirdi. 

VALİLER
GÖREVE 
BAŞLADI Artık teröre bir kuruş yok

YENİ parti hazırlığındaki eski Başbakan
Ahmet Davutoğlu görevden almalara ilişkin
“Demokratik sistemin ruhuna aykırıdır” açık-
lamasında bulundu. Aynı dakikalarda eski
Cumhurbaşkanı Abdullah Gül de twitter he-
sabından operasyonları eleştiren bir payla-
şım yaptı. Gül “Daha yeni seçilmiş

belediye başkanlarının “bu şekilde”
görevden alınmaları demokrasi-

miz için doğru olmamış-
tır” dedi.

Davutoğlu ve 
Gül karşı çıktı

TÜRKİYE Harp Malulü Gaziler, Şehit Dul ve
Yetimler Derneği Osmaniye Şube Başkanı Durmuş
Öksüz, Mardin, Diyarbakır ve Van Büyükşehir Be-
lediye başkanlarının görevden uzaklaştırılmasının
yerinde bir karar olduğunu söyledi. Öksüz, kararın
şehit aileleri ve gazileri memnun ettiğini dile getir-
di.  Kararı yerinde bulduklarını belirten Öksüz, “Se-
çildikleri günden beri terör örgütü ile aralarına me-
safe koymayarak onların propagandasını yapan, te-
rörü sevdirici tavır ve davranışlarından vazgeçme-
yen, talimatları direkt Kandil’den alarak terör ör-
gütüne destek veren, şehit yakınlarını işten çıkaranlar
Türkiye Cumhuriyetinde belediye başkanlığı ya-
pamaz” diye konuştu. 

Öksüz, halkın iradesiyle seçilenlere terör ör-
gütlerine mesafeli oldukları sürece saygı duyacak-
larını ifade ederek, “Şehit aileleri ve gaziler olarak
halkın iradesiyle seçilen kişilere duyacağımız saygının
tek şartı, yıllardır milletimize zarar veren, masum
insanımızı katleden, bebek katili terör örgütüne kar-
şı durdukları mesafeleridir” dedi.

ŞEHİT YAKINLARI VE GAZİLER:

Teröre mesafe 
koyamayanlar 
görev yapamaz

Van Valiliği:
Atatürk’ün 
daha büyük
portresini astık
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VAN Valiliği, Büyükşehir Belediyesi
başkanlık makamındaki “Atatürk portresi-
nin indirildiği” iddialarına ilişkin açıklama
yaptı. Valilik makama Cumhuriyetin kuru-
cu lideri Mustafa Kemal Atatürk’ün küçük
portresinin yerine büyük portresinin asıldı-
ğını bildirdi.

Valilikten yapılan açıklamada, İçişleri
Bakanlığınca görevlendirme yapılan Van
Büyükşehir Belediyesi Başkanlığına Vali
Mehmet Emin Bilmez’in atanmasının ar-
dından, bazı basın yayın organları ve sos-

yal medyada “Atatürk portresi indirildi”
şeklinde haberlerin yer aldığı belirtildi.

İddiaların asılsız olduğu vurgulanan
açıklamada, şunlar kaydedildi: “Aksine
Cumhuriyetimizin kurucu lideri Mustafa
Kemal Atatürk’ün küçük portresinin yeri-
ne, Van Valisi ve Büyükşehir Belediyesi
Başkan Vekili Mehmet Emin Bilmez’in tali-
matıyla büyük portresi asıldı. Ayrıca HDP’li
yönetim tarafından yerinden indirilen
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdo-
ğan’ın portresi de tekrar yerine asıldı.”

Van Valiliği:
Atatürk’ün 
daha büyük
portresini astık

HAKKARİ’nin Şemdinli ilçesindeki te-
rör saldırısında yaşamını yitiren 26 yaşındaki
Sezer Sönmez’in cenazesi toprağa verildi.

İlçenin Çatalca Mahallesi’nde PKK’lı te-
röristlerce yola döşenen patlayıcının sivil ara-
cın geçişi sırasında infilak etmesi sonucu ha-
yatını kaybeden Sönmez’in cenazesi, Hak-
kari’deki otopsinin ardından ailesine teslim
edildi.  Sönmez’in Türk bayrağına sarılı ta-
butu Cumhuriyet Caddesi’ndeki Ulu Ca-
mi’ye getirildi. 

Burada kılınan cenaze namazının ar-
dından Sönmez’in cenazesi, vatandaşların
tekbir getirip, “kahrolsun PKK” ve “şehit-
ler ölmez, vatan bölünmez” sloganları eşli-

ğinde omuzlarda taşınarak kent merke-
zindeki asri mezarlığında dualarla toprağa
verildi. Cenaze törenine, Kaymakam Mu-
hammet Fuat Türkman, Emniyet Müdürü
Murat Evren, Belediye Başkanı Tahir Sak-
lı, Ak Parti İlçe Başkanı Fahri Şakar, aske-
ri yetkililer, kurum amirleri ve vatandaşlar
katıldı. 

PKK saldırısında ölen
genç toprağa verildi
PKK saldırısında ölen
genç toprağa verildi
PKK saldırısında ölen
genç toprağa verildi
PKK saldırısında ölen
genç toprağa verildi
PKK saldırısında ölen
genç toprağa verildi
PKK saldırısında ölen
genç toprağa verildi
PKK saldırısında ölen
genç toprağa verildi HAK-İŞ Konfederasyonu Mardin İl Baş-

kanı Eşref Cihan ile Türkiye Geçici Köy Ko-
rucuları ve Şehit Aileleri Federasyonu Baş-
kanı Orhan Kandemir, Vali Mustafa Ya-
man’ı belediyede ziyaret etti.Ziyaretin ar-
dından gazetecilere açıklama yapan Or-
han Kandemir, belediyeye görevlendirme
yapılmasından büyük memnuniyet duy-
duklarını söyledi. Kandemir, “Sayın Vali-
miz yarım kalan işlerini tamamlamaya gel-
di. HDP’li Ahmet Türk ilk işe başladığı za-
man 12 şehit yakınını işten çıkartmıştı. Sa-
yın Valimiz, kayyum olarak ilk icraatının şe-
hit yakınlarını yeniden işe başlatmak ola-
cağını söyledi. Bu bizim için ve şehit aile-
lerimiz için çok güzel bir haber oldu” dedi.

Şehit yakınları 
geri dönecek

Mustafa 
Yaman
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Genel Başkan Yardımcımız ve Merkez

Yürütme Kurulu üyemiz

Nusret Senem’in kardeşi ve 

Sancaktepe İlçe Başkanımız 

Tamer Senem’in eşi

GÜLDEREN SENEM’i

kaybettik. 

Ailesine, yakınlarına ve sevenlerine 

başsağlığı diliyoruz.

Dr. Doğu PERİNÇEK
Vatan Partisi Genel Başkanı

BAŞSAĞLIĞI

www.vatanpartisi.org.tr

Merkez Yürütme Kurulu üyemiz Oktay

Yıldırım’ın eniştesi, üyemiz Gülten 

Koza’nın eşi, Silivri direnişinin 

neferlerinden  

MUSTAFA KOZA’yı

kaybettik. 

Ailesine, yakınlarına ve sevenlerine 

başsağlığı diliyoruz.

Vatan Partisi
Genel Merkezi

BAŞSAĞLIĞI

www.vatanpartisi.org.tr

GARİP BALÇAK

VATAN Partisi Merkez Yürütme
Kurulu Üyesi Av. Zeynep Küçük, 2
Eylül’de Cumhurbaşkanlığı Külli-

yesi’nde yapılacak Adli Yıl Açılış Töreni’ne
katılım tartışmalarına ilişkin Vatan Parti-
si Merkez Hukuk Bürosu adına açıkla-
malarda bulundu.

‘BU YAYGARA NEDEN?’

Küçük, Barolar Birliği yönetiminin oy-
birliği ile almış olduğu Cumhuriyet gele-
neğimizin devamına katkı sağlayacak ka-
tılım kararını desteklediklerini ve Metin
Feyzioğlu şahsında tüm Barolar Birliği
Yönetim Kurulunu gösterdikleri milli ta-
vır, yapıcı tutum ve Vatan Savaşı mevzi-
sindeki kararlı duruş nedeniyle tebrik et-
tiklerini dile getirdi. Küçük açıklamasına
şöyle devam etti: “Yargı sisteminin ve
avukatlık mesleğinin sorunlarını doğrudan
doğruya yasama ve yürütme organlarının
en üst temsilcilerine aktarma imkânını
sunan bu cumhuriyet  geleneği 2014 yılın-
da kesintiye uğramıştı. Bugün ise savunmayı
temsil eden en üst makam olan Barolar Bir-
liği Başkanına Açılış Konuşması yapma
hakkı yeniden tanınarak demokratik bir hu-
kuk devleti olmanın gereğine dönüş yapıldı.
Savunmanın yeniden hak ettiği şekilde
temsil edilecek olması cumhuriyetimizin,
hukukumuzun ve mesleğimizin bir kaza-
nımıdır. O halde, bundan neden gocunul-
makta, bu yaygara neden koparılmakta-
dır?”

‘HAK MÜCADELESİ VERENLER
KİMLER?’

Küçük, şöyle devam etti: “Bu yaygara-
nın mihmandarlığını yapan İzmir Baro-
su’nun ve devamında diğer baroların açık-
lamalarına baktığımızda öne sürülen ‘me-
kan’ ve  ‘sistem’ eleştirilerinin asıl gayeyi sak-
layacak bir perde olarak kullanıldığı anla-
şılıyor. İzmir Barosu yaptığı açıklamada ‘hak
mücadelesi veren binlerce kişinin cezaev-

lerinde olduğu’, ‘mesleki faaliyetleri gerekçe
gösterilerek yüzlerce avukatın tutuklu ol-
duğu’, ‘hiçbir canlıya yaşama imkânı ta-
nınmadığı’, ‘halkın zerre kadar güven duy-
madığı’ bir yargı sisteminin olduğu söy-
lenmektedir. Keza İstanbul Barosu’nun
açıklamasında da yargının ‘tarihinin en ağır
krizini yaşamakta’ olduğu iddia edilmiştir.
Bu örnekleri çoğaltmak mümkündür. İzmir
Barosuna soruyoruz. Bildirinizde bahset-
tiğiniz cezaevinde olan ‘hak mücadelesi ve-
ren binlerce kişi’ kimlerdir? Cevabını biz ve-
relim, FETÖ’cüler, darbeciler, PKK’lılar, ga-
zetesi kisvesi takmış Ahmet Altanlar, Naz-
lı Ilıcaklar, Mehmet Baransular, PKK ya-
yınlarının yöneticileri!” 

ATATÜRK DEVRİMLERİ YOLUNDA
BİR HUKUK DEVLETİ ŞARTTIR

“Baroların ‘tarafsız ve bağımsız yargı’ kı-
lıfına sokarak yürüttükleri kalkışma ve
koparttıkları yaygara, Türkiye Cumhuriyeti
Devletini hedef alan Atlantikçi sistemin ve
onlara teşne işbirlikçi muhalefetin güdü-
münde yürütülmektedir. Evet, avukatlık
mesleğinin ciddi sorunları vardır. Ancak, bu
sorunları çözmenin öncelikli şartı Ata-
türk devrimlerini tamamlama  yolunda yü-
rüyen bağımsız bir hukuk devletini sağla-
maktır. Bu ideale FETÖ’ye ve PKK’ya öz-
gürlük isteyerek, onları mazlum ve mağdur
göstererek ulaşılamaz. Milli konularda
her dönem sorumlu davranan Barolar
Birliği Başkanı Sayın Metin Feyzioğlu, va-
tan savaşının yürütüldüğü, namluların üze-
rimize çevrildiği bu dönemde de Türki-
ye’den yana birleştirici davranmış, hepi-
mizin aynı gemide olduğunu ifade etmiş,
Türkiye ittifakından yana tutum almış,
ayrıca yasama ve yürütme organlarıyla, ön-

derliğinde yürütülen ça-
lışmalar neticesinde Yar-
gı Reformu Strateji
Belgesi’ni son aşama-
sına getirmiştir.” 

‘AMAÇLARI PKK
VE FETÖ’YE
KALKAN 
OLMAKTIR’

Küçük, bugün
Feyzioğlu’na karşı
olanların Yargı Refor-
mu Strateji Belgesi’ne
de karşı durarak PKK ve
FETÖ’ye kalkan olduklarını
söyledi. Küçük şu ifadeleri kul-
landı: “Feyzioğlu’na tavır alan bazı
baro yönetimlerinin, Türkiye’nin hukuk
alanındaki sorunlarına çözüm üreten ve
avukatlık mesleğinin ortak çıkarlarına hiz-
met eden Yargı Reformu Strateji Belgesi’ne
de karşı oldukları görülmektedir. Demek
ki, bu baro yönetimlerinin amacı, mesleğin
sorunlarını çözmek de değildir. Amaçları
PKK ve FETÖ’ye kalkan olmaktır. Birleş-
tirici tutum sergileyen ve Türkiye’den yana
milli tavır alan tüm önder, kurum ve şa-
hıslara sistemli ve tek merkezden yönetil-
diği aşikâr olan, ardı arkası kesilmeyen sal-
dırıların son hedefi de kendisi olmuştur.”

‘BU KUŞATMA 
MİLLİ BİRLİKLE KIRILIR’

Küçük, Türkiye’nin ağır ekonomik ko-
şullar altında yeniden bağımsızlık savaşı ver-
diğini söyleyerek açıklamasına şöyle devam
etti: “Türkiye, emperyalizmin kuşatması al-
tındadır. Bu savaştan muzaffer çıkmanın tek
yolu, mili birlik  ve beraberliği koruyarak

Tür-
kiye itti-

fakını yarat-
maktır. Yargının ve

mesleğimizin sorunları da, Türkiye’nin
içerisinde bulunduğu tehditten ve yürüttüğü
kurtuluş mücadelesinden bağımsız değer-
lendirilemez. Bu süreçte, bozguncu tavır
alan, teröristlere özgürlük arayan, devletin
asli unsuru olan yargı faaliyetlerine gü-
vensizlik aşılayan, sivil itaatsizliğe davet çağ-
rışımı yapan hiçbir yaklaşıma Türk Mille-
ti izin vermeyecektir. Bu tavır, asla mes-
lektaşlarımız arasında karşılık bulamaya-
cak ve gerekli cevabı alacaktır. Barolarımızı
ve tüm meslektaşlarımızı, mekân ve sistem
bahanesinin ardına saklanılarak yürütülen,
bir yandan kutuplaşmadan dem vurup, de-
mokrasi, hak, hukuk, adalet, diyalog çağ-
rısı yaparken, öbür taraftan yapıcı ve bir-
leştirici olmaktan uzak, ortak amacımız olan
bağımsız ve tarafsız yargı sisteminin geliş-
tirilmesine hiçbir katkı sunmayacak bu tav-
ra karşı tepki göstermeye davet ediyoruz.”  

Adli�Yıl�Açılış�Töreni’ne�ka-
tılma�kararı�nedeniyle�baro
yönetimlerinin�hedef�aldığı
TBB�Başkanı�Metin�Feyzi-
oğlu’na�Vatan�Partisi�des-
tek�verdi.�MYK�üyesi
Avukat�Zeynep�Küçük,�dü-
zenlediği�basın�açıklama-
sında�‘Feyzioğlu’nun
arkasındayız’�dedi

DİYARBAKIR Barosu, 2 Eylül’de Cumhurbaşkan-
lığı Külliyesi’nde gerçekleştirilecek Adli Yıl Açılış Tö-
reni için Yargıtay’dan yollanan daveti aldıklarını
fakat davete katılmayacaklarını açıkladı. Diyarbakır
Barosu resmi sayfasından yapılan açıklamada şu ifa-
delere yer verildi: “...Diyarbakır Barosu olarak bu hu-
kuksuz düzene karşı olan tüm baroları; haksızlığın,
hukuksuzluğun ve adaletsizliğin hiç eksik olma-
dığı bu kadim coğrafyaya, Baro Başkanımız

Tahir Elçi’nin katledildiği ve halen faillerinin
bulunmadığı da gözetilerek, adalet ve

barış çağrısı yapmak için 2 Eylül’de
Diyarbakır’a davet ediyo-

ruz.”

Dİyarbakır 
barosu da

katılmayacak

Feyzioğlu’na tavır alanlar 
Yargı Reformuna da karşı

HABER MERKEZİ

ADLİ Yıl Açılış Törenine ‘Saray gölge-
si’ gerekçesiyle katılmama kararı alan İz-
mir Barosu yönetiminin Başkanı Özkan
Yücel’in, 2008’deki Ergenekon kumpas da-
valarında Veli Küçük’e FETÖ argüman-
larıyla saldırdığı ortaya çıktı.

‘GERGİNLİK YARATMAK İÇİN
GELDİLER’

FETÖ kumpası Ergenekon davası mü-
dahillerinden Şebnem Korur Fincancı’nın
vekilliğini alan Avukat Özkan Yücel’in so-
ruları hem Veli Küçük’ün, hem Küçük’ün
avukatlarının hem de hakim Köksal Şen-
gün’ün tepkisini çekmişti. İstanbul 13.
Ağır Ceza Mahkemesi tarafından Silivri
Ceza İnfaz Kurumları Kampüsü’ndeki
duruşma salonunda görülen Ergenekon da-
vasında çapraz sorgusu Vedat Yenerer’in
müdafi avukatı Burhan Ergun’un uyarısıyla
başladı. Ergun, müdahil vekillerinin daha
önceki duruşmalarda gösterdiği tavırları ha-
tırlatarak “Bu duruşmada da gerginlik ya-
ratıp kendilerini ya da sanıklardan birka-
çını dışarıya attırmak için kararlı bir şekil-
de gelmişler” dedi. 

VELİ KÜÇÜK ‘BOZGUNCU’ DEDİ
CEVAP VERMEDİ

Çapraz sorguda avukat Özkan Yücel,
Veli Küçük’e ait olduğu belirtilen ajanda ile
ilgili sorular yöneltti. Küçük ajanda ile il-
gili soruları yanıtlamadı, avukatları söz
konusu ajanda da yer alan bilgilerin Ge-
nelkurmay Başkanlığı tarafından devlet sır-
rı ilan edildiğini belirtti. Alınan karar ge-
reğince ajandada yer alan bilgilerin okun-
maması gerektiğini belirten Küçük’ün avu-
katları, Yücel’in suç işlediğini belirtti.
Mahkeme Başkanı Köksal Şengün avukat

Yücel’i ajanda ile ilgili soru sormaması ko-
nusunda sert bir şekilde uyardı. Yücel’in
FETÖ argümanlarıyla sorular sormaya
devam etmesi salonda gerginliğe neden
oldu. Veli Küçük’ün sorulara cevap verdi-
ğini, Avukat Yücel’in o sırada salonda ol-
maması nedeniyle duymadığını vurgulayan
avukatları, Yücel için “Genelkurmay Baş-
kanlığı’ndan gelen gizlilik dereceli yazı
oldukları resmi belgeyle zaptedilmiş bel-
geleri okuyor, suç işliyor. Basına servis ya-
pıyor” dediler. Veli Küçük, Yücel’in soru-
ları karşısında “Kasıtlı olarak gelmiş bir kişi.
Bozguncu bir arkadaşımız. Cevap vermi-
yorum.”  sözleriyle tepki gösterdi. 

Yücel’in tepkilere ve Hakim’in uyarı-
larına rağmen aynı soruları sormaya devam
etmesi üzerine Veli Küçük’ün avukatı Tay-
fun Ilıca soruların isnat edilen suçla alakası
olmadığını, yönlendirme içerdiğini vur-

gulayarak, “Şu anda yaptığı bunları zapta
geçirmektir. Biz kendisinin PKK’lı olup ol-
madığını sormuyoruz. Gerekiyorsa sora-
cağız ama böyle devam ederse” dedi.

AYDINLIK / ANKARA

ANKARA Üniversitesi Siyasal Bilgiler Fakültesi’nin
(Mülkiye) unutulmayan hocalarından emekli öğretim
üyesi ve eski Devlet Planlama Teşkilatı Müsteşarı Prof.
Dr. Bilsay Kuruç’un eşi Sevim Kuruç (83) Kocatepe Ca-
misi’nde kılınan cenaze namazının ardından son yol-

culuğuna uğurlandı. 16 Ağustos’ta Çanakkale’nin Boz-
caada ilçesinin Ayazma Plajı’nda yüzerken geçirdiği
kalp krizi nedeniyle hayatını kaybeden Sevim Kuruç
için dün Ankara Kocatepe Camisi’nde cenaze töreni
düzenlendi. Ailesi ve çok sayıda seveninin katıldığı
törenin ardından Sevim Kuruç’un cenazesi Gölbaşı Me-
zarlığında toprağa verildi.

FETULLAHÇI Te-
rör Örgütü soruş-
turması kapsa-
mında aranan ve
örgütün gaybubet
evinde yakalanan
eski 1’inci Sınıf
Emniyet Müdürü
Fatih İnalkaç tu-
tuklandı.

Edinilen bilgiye
göre, Ankara Em-
niyet Müdürlüğü İstihbarat ve Organi-
ze Suçlarla Mücadele Şube ekipleri,
FETÖ soruşturması nedeniyle yakalama
kararı bulunan İnalkaç’ın, örgütün Ke-
çiören’deki gaybubet evinde saklandı-
ğını tespit etti. Düzenlenen operasyon-
la yakalanan İnalkaç’ın üzerinde kimlik
bulunamadı.

ÜÇ HATTAN BYLOCK KULLANDI

Üç farklı hattan örgütün şifreli me-
sajlaşma programı Bylock’u kullandıg?ı
tespit edilen İnalkaç’ın, ABD’nin de ara-
larında olduğu yaklaşık 40 ülkede yurt-
dıs?ı görevinde bulunduğu belirlendi.
FETÖ/PDY ile iltisakı nedeniyle KHK ile ka-
patılan Uluslararası Güvenlik Politikaları
Araştırma ve Dostluk Derneği’nde yö-
netim kurulu başkanlığı yapan İnal-
kaç’ın, Emniyet Genel Müdürlüg?ünün
eğitim, kaçakçılık ve organize suçlarla
mücadele, dış ilişkiler, strateji ve teftiş
kurulu daire başkanlıkları ile Bingöl ve
Ankara Emniyet Müdürlüğünde görev al-
dığı öğrenildi.

FETÖ’cü emniyet
müdürü tutuklandı

ADANA’da meslekten ihraç edilen
tutuklu R.K. hakkında Adana Cumhuri-
yet Başsavcılığınca yürütülen soruştur-
ma tamamlandı. R.K. için “Kamu kurum
ve kuruluşlarının zararına dolandırıcılık,
resmi belgede sahtecilik ve silahlı terör
örgütüne üye olmak’’ suçlarından hapis
cezası talebiyle hazırlanan iddianame, 12.
Ağır Ceza Mahkemesince kabul edildi. 

Örgütün yapısı ile ilgili toplanan bil-
gi ve belgelerin de yer aldığı iddiana-
mede, sanığın sınavda gerçek başarısı-
nın üzerinde performans gösterip bu şe-
kilde elde ettiği sınav sonuç puanı ile
haksız şekilde polis memurluğu mesle-
ğinden komiser yardımcılığına terfi et-
tiği aktarıldı. Şüphelinin bu yeni gör-
evinde, görev yollukları, maaş farkları,
emniyet hizmeti tazminatları almak su-
retiyle kamuyu zararı uğrattığı bilgisi de
iddianamede yer aldı. Sanığın yargı-
lanmasına gelecek günlerde başlanacak.

Eski komiser 
yardımcısına 
hapis istemi 

Kuruç son yolculuğuna uğurlandı

Baro Başkanı 
FETÖ kumpaslarında

Kayyum için 
‘faşizm’ dedi
AYDINLIK / İZMİR

İZMİR Barosu, dün kayyum
atanan 3 belediye nedeniyle “fa-
şizmin ilanı” açıklaması yaptı.
Açıklamada özetle şunlar yer
aldı: “Söz konusu üç belediye baş-
kanı, başkan olabilme yeterlili-
ğine sahip kişiler olduğu gibi se-
çildikleri tarihten bugüne kadar
da haklarında belediye başkan-
lığı görevini sürdürmelerine en-
gel herhangi bir mahkeme kararı
verilmemiştir. Herhangi bir mah-
keme kararı olmaksızın üç bele-
diye başkanının görevden alın-
mış olması seçim öncesi yürüt-
menin başı tarafından ‘seçilirlerse
kayyum atarız’ şeklinde ortaya
konan anti demokratik tavrın bir
tezahürüdür. Bu hukuksuz anla-
yışın sonucu olarak meşru ve de-
mokratik yollar yurttaşların bir
bölümüne fiili olarak kapatıl-
mıştır. Dolayısıyla, bugün yaşa-
nan yürütme erkinin demokra-
siye karşı darbesidir. Siyasi ikti-
dar faşizmin ilanı anlamına ge-
lecek bu uygulamadan derhal
vazgeçerek görevden alınan be-
lediye başkanlarını görevlerine
iade etmelidir.”

Veli Küçük

Özkan Yücel
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E
MPERYALİZM Çağı’nın baş çeliş-
mesi, ezilen milletlerle emperyalizm
arasındadır. 20. yüzyıla ulaşıldığında,

dünyanın kapitalist ülkeler arasındaki paylaşı-
mı büyük ölçüde tamamlanmıştı. Sömürge-
leştirme, açık askeri güce dayanarak yürü-
tülmekteydi. Sermaye birikimini hızla büyüten
ve tekellerin elinde yoğunlaşmasına yol açan
bu süreç, mali sermayenin üretim sermayesi
üstündeki egemenliğini beraberinde getirdi. Bu
asalaklaşma, kapitalizmi emperyalizm aşa-
masına taşıdı. Sömürgelerin sömürülmesi,
emperyalist ülkelerin “satın alma” yoluyla
kendi iç toplumsal çelişmelerini yumuşatmasını
olanaklı kıldı. Bu iç çelişmeler artık tarihin mo-
toru olmaktan çıkarken, Ezilen Dünya’da em-
peryalizme karşı bağımsızlık ve toplumsal
ilerleme mücadeleleri sahneye çıktı. Bu mü-
cadelelerde Rusya, Türkiye, İran, Çin gibi gö-
rece daha ileri olan coğrafyalar başı çekmek-
teydi. Böylelikle artık devrimin emperyalizm
zincirinin en zayıf halkalarından kırıl-
masıyla gerçekleşeceği öngörüsü gündeme gel-
di.

YENİDEN PAYLAŞIM 
SAVAŞLARI

20. yüzyılın iki dünya savaşı da emper-
yalistler arası paylaşım savaşıydı. Birincisi,
yalnızca kendisi de paylaşımın konusu olan Os-
manlı Devleti açısından haklı bir savaştı. İkin-
cisinde Nazi Almanyası’nın Sovyetler Bir-
liği’ne saldırısının amacı, yalnızca sosyalist sis-
temi yıkmak değil, çok zengin doğal kaynak-
lara sahip olan bu ülkeyi sömürgeleştirmekti.
Her iki savaşta da yenilen emperyalist ülkeler,
tarihten silinmek yerine, bir süre için sıkı de-
netim altında tutulan kapitalist ülkeler olarak
varlıklarını sürdürdüler. Çünkü savaşın galip-
lerinin bu ülkeleri sömürgeleştirme ya da
kendi içlerinde eritme olanağı yoktu. Öte yan-
dan her iki savaş da, emperyalizmin zin-
cirini zayıflatarak devrimlere yol açtı.

ÇELİŞMELERİN KESKİNLEŞMESİ

21. yüzyıla geldiğimizde, emperyalizmin
doğasının ve baş çelişmenin değişmek ye-
rine, tam tersine pekiştiğine tanık oluyoruz.
Özellikle Sovyetler Birliği’nin dağılmasından
sonra, mali sermayenin üretim üstündeki ege-
menliği yoğunlaşmış ve “paradan para ka-
zanma” asalaklığı had safhaya varmıştır.
ABD, askeri üstünlüğü ve mali sermayeye olan
egemenliği sayesinde “haraç toplayıp üret-
meden tüketmeyi” sürdürebileceği hayaline
kapılmıştır. 

2. Dünya Savaşı’ndan 1980’lere ka-
dar devrimin yükseldiği dönemde sömürgeler
kendi devletlerine kavuşmuştur. Mao’nun
“Devletler bağımsızlık, milletler kur-
tuluş, halklar devrim istiyor” söylemi bu
dönemin en iyi özetidir. ABD’nin son yirmi
yıldaki askeri başarısızlıklarıyla üretimin
merkezinin Doğu’ya kaymasının birleşmesi
sonucunda emperyalist sistem krize girerken,
Ezilen Dünya kendi içinden emperyalist sis-
teme alternatif bir Gelişen Dünya çıkar-
mıştır. ABD, Ezilen Dünya’nın milli dev-
letlerini tasfiye etmeye çalışırken, karşısın-
da kendi içinde stratejik bir işbirliğini
de inşa etmeye yönelen bir milli dev-
letler topluluğu ile karşı karşıya kalmıştır. Bu
dönüşümün ardında yatan “sihir”, Ame-
rika’nın “milli devlet yıkıcılığı”nın Av-
rasya’da toplumsal ilerlemenin temel gücü
olarak “millet”in yeniden ve eskisinden daha
duru bir biçimde keşfedilmesine yol açmış ol-
masıdır. Sonuç olarak, “ezen ve ezilen mil-
letler arasındaki çelişme” günümüzde
daha da belirleyici bir hale gelmiştir.

STRATEJİK AVRASYA İTTİFAKI

Bugün Atlantik Sistemi’nin Avrupa ka-
nadında güçlenen merkezkaç kuvvetlerini ha-
rekete geçiren başlıca etken, Avrasya’nın yük-
selişidir. Emperyalist ülkeler arası ilişkiler de ar-
tık giderek Gelişen Dünya’nın etki alanına gir-
mektedir. Günümüzde emperyalistler ara-
sı rekabet, yeni bir dünya savaşına yol
açamaz. Çünkü dünyaya hakimiyeti peşinde
koşan bir emperyalist ülke, artık başka em-
peryalist ülkelerle değil, o dünyanın gerçek sa-
hipleriyle karşı karşıya kalmaktadır.  Yeni bir
dünya savaşı çıkacaksa, bu savaş ABD
ile Gelişen Dünya arasında olacaktır. Hem
böyle bir savaşın caydırılması, hem de çıktığı
takdirde emperyalist sistemin yenilgisiyle so-
nuçlandırılması, Gelişen Dünya Cephe-
si’nin stratejik ittifakına bağlıdır. 

Bir yüzyıl önce kapitalizmin emperyalizme
evrildiği koşullarda Türkiye, Rusya ve Çin em-
peryalizm zincirini “zayıf halkalarından” yar-
mayı başardılar. Bugün aynı ülkeler başka böl-
ge ülkeleriyle birlikte artık “emperyalizmi yar-
ma”nın çok ötesinde insanlığı yeni bir ge-
leceğe taşıma olanağına sahip hale gel-
mişlerdir. Bundan yüz yıl önce Atatürk Dev-
rimi’nin gerçekleştirmiş olan Türkiye’ye dü-
şen bütün adımlarını bu stratejik düzlemin ge-
rekleri uyarınca atmaktır.  

Emperyalizmin 
dünü ve bugünü

Türkiye-Rusya-Azerbaycan Enerji ve Ulaştırma İşbirliği Forumu düzenlenecek 

Yeniden Asya açılımında 
Rusya önemli ortak olabilir 
Forumda,�Kafkasya�ve
Orta�Asya’yı�etkileyecek
yeni�işbirliği�olanakları-
nın�değerlendirilecek.
Yeniden�Asya�açılımında
Türkiye’nin�Rusya’nın
önemli�bir�ortağı�haline
gelebileceğini�vurgula-
yan�RUSEN�Başkanı�Yıl-
maz,�‘Türkiye’nin�ortaya
koyduğu�Orta�Koridor
Projesi’yle��Çin’i�Hazar
üzerinden�batıya�ancak
Türkiye’ye�ulaştırabile-
cektir”�değerlendirme-
sinde�bulundu

HABER MERKEZİ

ANKARA Rusya Araştırmaları Ens-
titüsü (RUSEN) tarafından 21
Ağustos’ta Başkent’te Türkiye-

Rusya-Azerbaycan Enerji ve Ulaştırma İş-
birliği Forumu düzenleneceği bildirildi.

RUSEN’den yapılan açıklamaya  göre,
Ankara Yıldırım Beyazıt Üniversitesinde
yapılacak forum,  Rusya Federasyonu
Devlet Başkanlığı Fonu tarafından des-
teklenecek ve Ankara Rusya Araştırma-
ları Enstitüsü ile Moskova Çağdaş Türkiye
Araştırmaları Merkezi ve Bakü Net-
work’ün işbirliğinde gerçekleştirilecek.

Forumda, Kafkasya ve Orta Asya’yı et-
kileyecek yeni işbirliği olanaklarının de-
ğerlendirilecek, üç ülkeden uzmanlar gö-
rüş alışverişinde bulunarak sorunların çö-

zümüne ilişkin öneriler sunacak.
Açıklamada görüşlerine yer verilen

RUSEN Başkanı Prof. Dr. Salih Yılmaz,
Orta Doğu ve Doğu Avrupa’da gelişen po-
litikaların Rusya, Türkiye ve Azerbay-
can’ı enerji ve ulaştırma alanlarında yeni
iş birliklerine yönelttiğini belirtti.

Yeniden Asya açılımında Türkiye’nin
Rusya’nın önemli bir ortağı haline gelebi-
leceğini vurgulayan Yılmaz, “Türkiye, Ha-
zar üzerinden Azerbaycan ve Kazakis-
tan’ı da içine alacak biçimde ‘Orta Kori-
dor Projesini’ ortaya koymaktadır. Projeyle
Çin’i Hazar üzerinden batıya ancak Tür-
kiye’ye ulaştırabilecektir” değerlendirme-
sinde bulundu.

Moskova Çağdaş Türkiye Araştırma-
ları Merkezi Başkanı Amur Gadjiyev de
enerji ve ulaştırmada Hazar Denizi ve Kaf-

kasya bölgesinin karayolu ve demiryolu ile-
tişimindeki mevcut sorunlarının çözümü-
nün önemli olduğuna dikkati çekerek,
“Böylece üç ülkenin ticari, ekonomik ve
enerji işbirliğini genişletmesi, Avrasya’da-
ki diğer ülkeleri de olumlu anlamda etki-
leyebilecek” ifadelerini kullandı.

ÜÇLÜ FORMAT SORUNLARIN
ÇÖZÜMÜNDE ETKİLİ OLACAK

Rus-Türk Toplumsal Forumu Genel Se-
kreteri, Politik Araştırmalar Enstitüsü Ge-
nel Direktörü Sergey Markov,  forumun
Rusya, Türkiye ve Azerbaycan’ın katılımıyla
üçlü formatta gerçekleştirilmesinin önem-
li olduğuna işaret ederek, söz konusu for-
matın ülkeler arası sorunların çözümünde
çok etkili bir yöntem olduğunu aktardı.

Azerbaycan-Bakü Network Başkanı ve

Trend.Az
E d i t ö r ü
E l k h a n
Alasgarov
ise  Azer-
baycan’ın
doğalgaz
ve petrol
bakımın-
dan sahip
o l d u ğ u
zenginliğin üçlü işbirliğiyle daha aktif de-
ğerlendirilebileceğini ve bu sayede Çin’den
başlayarak batıya  kadar uzanabilecek or-
tak bir ekonomi alanı kurulabileceğini
kaydetti.  

Hazar ve Kafkasya bölgesine ilişkin yeni
arayışların ele alınacağı forum, üç otu-
rumdan oluşacak ve bir gün sürecek.

Salih Y�lmaz

Yeni konsey ilanına 48 saat erteleme

SUDAN Askeri Geçiş Konseyi (AGK),
sivil muhalif koalisyon Özgürlük ve De-
ğişim Bildirgesi Güçleri’nin (ÖDBG)
“yeni konsey için belirlediği isimler üze-
rinde bileşenleriyle uzlaşabilmek için
süre istediğini, bu sebeple Devlet Baş-
kanlığı Konseyinin (Egemen Konsey) ila-
nının 48 saatliğine ertelendiğini” duyur-
du.

AGK Sözcüsü Şemseddin Kebbaşi,
düzenlediği basın toplantısında, “Taraf-

lar, Devlet Başkanlığı Konseyi için 5’er
adayın ismini verdi ancak ÖDBG, konsey
üyeliğine sunduğu bazı isimlerden vaz-
geçti. Nihai aday listesini sunmak için 48
saat süre talep etti” ifadesini kullandı.

ÖBDG, devleti temsil makamındaki
yeni konsey için   akademisyenler Ayşe
Musa, Sıddık Tavır, gazeteci Muhammed
el-Fekki Süleyman ile hukukçular Taha
Osman ve Hasan Şeyh İdris’in isimleri-
ni belirlemişti.

Taha Osman kısa süre önce Devlet
Başkanlığı Konseyi için aday olmayaca-
ğını açıklamıştı. Osman, ÖDBG’nin önde
gelen bileşenlerinden, Ömer Beşir reji-
mini deviren muhalif gösterilerin orga-
nizatörü Sudan Meslek Odaları Birliği-
nin (SPA) yeni konsey ve kabinede yer al-
maması ve adaylığının bölünmelere yol
açacağı gerekçesiyle bu görevden affını is-
tediğini açıklamıştı.

ÖDBG, Osman’ı SPA’yı temsilen yeni
konseye aday göstermişti.

KONSEY 11 ÜYEDEN 
OLUŞACAK

Devlet Başkanlığı Konseyi 11 üyeden
oluşacak. Üyelerin 5’i askeri yönetim, 5’i
muhalefet koalisyonu tarafından seçile-
cek. Tarafların üzerinde uzlaştığı bir sivil
isim de konseyde yer alacak.   

ÖDBG yetkilileri, asker ile muhalefe-
tin konseyin on birinci üyesinin azınlık
gruplardan Kıpti Hristiyanlardan seçil-
mesi konusunda uzlaştığını belirtmişti.
Dün Devlet Başkanlığı Konseyi üyeleri-
nin atanması, Askeri Konseyin feshi ve
Yargıtay Başkanı huzurunda yemin töreni
yapılması bekleniyordu.

İran tankeri
Cebelitarık’dan
ayrıldı

CEBELİTARIK’ın alıkoydu-
ğu İran tankeri, Cebelitarık
Yüksek Mahkemesinin ser-
best bırakma kararının ar-
dından denize açıldı.

Yerel “Gibraltar Chronic-
le” gazetesinin haberine göre,
adı “Grace 1”den “Adrian
Darya 1”e çevrilen İran’a ait
tanker, Cebelitarık’tan önce-
ki gece yerel saatle 23.30’da
Doğu Akdeniz istikametinde
ayrıldı. İran’ın Londra Büyük-
elçisi Hamid Baeidinejad, dün
Twitter’dan, Cebelitarık’ın 4
Temmuz’da alıkoyduğu, ge-
çen hafta ise serbest bırakma
kararı verdiği tankerin gün
içinde denize açılmasının bek-
lendiğini duyurmuştu. Cebe-
litarık hükümetinden yapı-
lan açıklamada da ABD’nin te-
rör listesine aldığı İran Devrim
Muhafızları ile ilişkili olduğu
gerekçesiyle tankere el koyma
talebinin geri çevrildiği bildi-
rilmişti. Açıklamada, AB’nin
İran’a yönelik yaptırımları-
nın    ABD’ninkinden daha dar
kapsamlı olduğu hatırlatılarak
bu ülkenin tankerle ilgili ta-
lebinin kabul edilmediği kay-
dedilmişti.

İngiltere’ye bağlı Cebelita-
rık Özerk Yönetimi, 4 Tem-
muz’da, Suriye’ye yönelik am-
bargoları ihlal ettiği gerek-
çesiyle İran tankerini alıkoy-
muştu. İranlı yetkililer ise
tankerin bırakılmasını, aksi
halde misillemede buluna-
caklarını açıklamıştı. İran Dev-
rim Muhafızları Ordusu da
19 Temmuz’da İngiltere ban-
dıralı Steno Impero adlı pet-
rol tankerini Hürmüz Boğa-
zı’ndan geçişi sırasında de-
nizcilik kurallarına riayet et-
mediği gerekçesiyle alıkoy-
duğunu duyurmuştu.? Cebe-
litarık Yüksek Mahkemesi,
İran tankerini 15 Ağustos’ta
serbest bırakma kararı al-
mıştı.

İTALYA açıklarında 20 gündür bekle-
yen ve içinde 107 göçmenin bulunduğu ge-
minin İspanya’ya ait bir limana yanaşma-
sı konusunda anlaşmaya varıldığı bilgisi İs-
panya tarafından yalanlandı. Ancak ken-
di limanlarını teklif ettiklerini doğrulayan
İspanya, İtalya’yı da kanunu çiğnemekle
suçladı. 

İspanya ile İtalya arasında krize neden
olan göçmenler konusundaki karmaşa
sürüyor. 107 göçmenle beraber yaklaşık 20
gündür İtalya’nın Lampedusa açıklarında
bekleyen İspanyol sivil toplum kuruluşu
Open Arms’a ait geminin Mayorka Ada-
sı’na yanaşması konusunda İtalya ile an-
laşma sağlandığı haberi İspanya hükümeti
tarafından reddedildi.

Open Arms tarafından iki gün önce ya-
pılan duyuruyu yalanlayan İspanya, “Hü-
kümet, İtalya ile herhangi bir anlaşmanın
varlığını reddediyor” açıklamasında bu-
lundu.

Ancak bu konuda teklif yaptıklarını vur-
gulayan hükümet, “Konuyla ilgili tek doğ-
ru bilgi, İspanya hükümetinin Open Arms’a
en yakın İspanyol limanına yanaşmasını
teklif ettiği ve İtalyan hükümetinin göç-
menlerin Lampedusa’ya ayak basmasını
engelleyerek kanunu çiğnediğidir” dedi.

İtalya İçişleri Bakanı Matteo Salvini,
Libya açıklarında kurtardığı 137 göçmen-
le birlikte Lampedusa Adası’na ulaşmaya
çalışan Proactiva Open Arms’a ait gemi-
ye yanaşma izni vermemişti. Salvini, 16

günlük bekleyişten sonra sadece 18 yaşın
altındaki 27 kişinin karaya çıkmasına izin
vermişti.

Akdeniz’de zor durumdaki mültecile-
ri kurtararak güvenli limanlara ulaştırma
görevini üstlenen Open Arms, geminin ve
mültecilerin uzun süren bekleyişin ardın-
dan mevcut koşullarda İspanya’ya yapı-
lacak bir yolculuğu kaldıramayacağını sa-
vunuyor. İspanya ve uluslararası kamuo-
yu da İtalya’nın gemiye limanları açma-
maktaki ısrarını eleştiriyor.

‘Limanı açtık ama
İtalya’yla anlaşmadık’
‘Limanı açtık ama
İtalya’yla anlaşmadık’
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İtalya’yla anlaşmadık’
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İtalya’yla anlaşmadık’
‘Limanı açtık ama
İtalya’yla anlaşmadık’
‘Limanı açtık ama
İtalya’yla anlaşmadık’
‘Limanı açtık ama
İtalya’yla anlaşmadık’



1. Dereotunu andıran, sebze gibi kullanılır baharlı bir
bitki – Mustafa Sandal’ın bir şarksı. 2. Asansör – Bir
yarış kayığı. 3. Süs – Dış yan. 4. İspanya’daki gizli
Bask örgütü – Bayağı, sıradan. 5. Gaetano
Donizetti’nin bir operası – Ayak direme – Bakırın
simgesi. 6. Vesaire (kısa) – Başına getirildiği cümleyi
arkadan gelen cümleye “değil mi ki, öyle ki”
anlamıyla bağlayan bağlaç – Satrançta bir taş. 7.
Uzunca kadın ceketi, kısa manto – Kurçatovyumun
simgesi. 8. Nezir – Adale. 9. Bayan – İlkel benlik –
Söyleyiş özelliği. 10. Görece – Tirsibalığı. 11. Bir nota
– Hamam – Bir nota. 12. Dua – Eski İskandinav
mitolojisinde, baştanrı. 13. Yahudilerde Tevrat’ın
mistik yorumlanışı – Hemencecik, bir anda. 14. Fiyat
– İstatiksel bir serinin en çok tekrarlanan terimi –
Dansta kavalyenin eşi. 15. Tek çalgıyla verilen
konser – Ticaret eşyası.

1. Yedek, ihtiyat – Mısır turnası – sağır. 2. Seçkinci –
Pierre Loti’nin bir romanı. 3. Kişiler, zatlar – “… Cabbar”
(ünlü aktör) – Akla ve gerçeğe aykrı, saçma. 4.
Havva’nın Batı dillerindeki adı – Omurga kemiği. 5.
Külhanbeyi bağırışı, haykırma – Karabiber ağacı –
Ulaştırma. 6. Spielberg’in bir bilimkurgu filmi – Çipura
balığının küçüğü – Uzaklaşma. 7. Tahsisat – Çocuğa
bakan hizmet görevlisi – O gösterme sıfatının eski
biçimi. 8. Bir şeyde kusur, ayıp bulunmadığını bildirmek
– Bir nota – Satrançta bir taş. 9. Sığ sularda ağır yükleri
taşımak için kullanılan altı düz tekne – Akira
Kurosava’nın bir filmi. 10. “Ömer Lütfi …” (yakında
yitirdiğimiz sinema yönetmeni) – Bir doğa olayı, pus –
Göz. 11. Şanlıurfa’nın bir ilçesi – Şeyh Bedrettin’in
yapıtı. 12. Seyelan – Osmanlılarda bazı görevlilere üç
ayda bir dağıtılan ücret – Kulak yıkama aleti.
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A L A B A M A D E N ‹ A R

C ‹ H A N A F A Z ‹
U T fi ‹ S E S A L A N

‹ S K E L E A A A K A D A N A
A R ‹ E L T A R A F D ‹ Y E M

A N K A M U A V ‹ N A I I L
A M A S ‹ E R R A L E O N E A D A K

‹ R A T K U N ‹ S Y A N S A D A
O S ‹ R ‹ S M U T ‹ A N E A H ‹ R

U T K U Z S A ‹ R E K ‹ N O K S

KARE BULMACA
SOLDAN SAĞA
1. Rezene-Araba. 2. Elevatör-Kik. 3. Ziver-Dışarı. 4. Eta-Alelade. 
5. Rita-İnat-Cu. 6. Vs-Madem-Fil. 7. Truvakar-Ku. 8. Adak-Kas. 
9. Banu-İd-Şive. 10. İzafi-Alosa. 11. Si-Isıdam-Re. 12. Yakarı-Odin. 
13. Kabala-Anide. 14. Eder-Mot-Dam. 15. Resital-Meta.
YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Rezerv-İbis-Ker. 2. Elitist-Aziyade. 3. Zevat-Rana-Abes. 
4. Eve-Amudufıkari. 5. Nara-Ava-İsal. 6. Et-Lidaki-Irama. 
7. Ödenek-Dadı-Ol. 8. Arılamak-La-At. 9. Şat-Raşomon. 
10. Akad-Sis-Dide. 11. Birecik-Varidat 12. Akı-Ulufe-Enema.
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Hazırlayan: İlker Mumcuoğlu / mumcuogluilker�gmail.com
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çengel

08:00 Kahvaltı Haberleri

10:00 Sen Anlat

Karadeniz

13:00 ATV Gün Ortası

15:30 Hercai

19:00 ATV Ana Haber

20:00 Kimse Bilmez

00:20 İyi Olan Kazansın

02:15 Cennet’in

Gözyaşları

07:00 Güne Bakış
10:00 Başkent’te Sağlık
12:00 Haber
12:30 Söz İstanbul’da
13:00 Haber
14:30 Ellerin Türküsü
15:30 Dünyadan

Haberler
17:00 Haber
18:00 Ekonomi

Haberleri
18:15 Kültür Sanat
19:30 Başkentte Kariyer
20:00 Ana Haber Bülteni
21:00 Nereden Nereye

08:35 Elimi Bırakma
10:00 Satırbaşı Haber
11:05 Kalk Gidelim
15:15 Seksenler
13:00 Öğle Ana Haber
14:00 Öğle Ana Haber
15:00 Sıcak Haber
16:00 Sıcak Haber
17:40 Muhteşem

Kraliçe 
19:00 Ana Haber
20:00 Aileler Yarışıyor
21:00 Stratejik Analiz
23:30 Çelo (Ev

Sineması)

08:35 Elimi Bırakma

11:50 Kalk Gidelim

15:05 Seksenler

17:40 Muhteşem

Kraliçe

18:55 Doğrusu Ne?

19:00 Ana Haber

20:00 Aileler Yarışıyor

23:50 Türk Sineması

“Çırak”

01:45 İyilik Kulübü

02:25 Seksenler

06:00 Gün Başlıyor
07:00 Gün Başlıyor
08:00 Gün Başlıyor
09:00 Haber Bülteni
10:00 Haber Bülteni
11:00 Haber Bülteni
12:00 Gün Ortası
15:00 Habertürk

Manşet
17:00 Akşam Haberleri
19:00 Ana Haber

Bülteni
20:00 Ana Haber  
21:00 Teke Tek
22:55 Hava Durumu

09.00 Benim Tombul
Dostum

11.00 Karayip Evleri
12.00 Adalet
13.00 Ağır Yaşamlar
15.00 Gelinliğe Evet De:

Lancashire
16.00 Pasta Savaşları
17.00 Adalet
18.00 Hawaii’de Hayat 
19.30 Emlak Avcıları
20.30 Ufak Tefek Evler
21.30 Yiyecek Fabrikası
22.30 Temizlik Avcıları
23.30 Az Kalsın

Ölüyordum

08:00 Çalar Saat

10:45 Yaparsın Aşkım 

13:00 Yasak Elma

16:00 Zuhal Topal’la

Sofrada

19:00 Gülbin Tosun ile

Fox Ana Haber

20:00 Yaparsın Aşkım 

00:15 Efsane Aile

01:45 Zuhal Topal’la

Sofrada

10:00 10’Dan Sonrası

13:00 Bugün

13:40 Spor Bülteni

15:00 Günlük

15:50 Hava Durumu

17:00 Günlük

18:00 Haber

19:00 Ana Haber

21:00 Akıl Çemberi

23:00 Günün Sonu

08:00 Güne Başlarken
10:00 Haber Merkezi
13:00 Öğle Bülteni
15:00 Öğle Bülteni
16:00 Günün İçinden
17:00 Günün İçinden
18:00 Günün İçinden
19:00 Akşam Haberleri
20:00 Ana Haber
21:00 Haber Bülteni
22:00 Mete Çubukçu 
İle Pasaport
23:00 Gece Bülteni
23:50 G.Abur Hava

07:15 Küçük Ağa
09:30 Müge ve

Gülşen’le 2.sayfa
12:15 Gelinim Mutfakta
15:45 Yaralı Kuşlar
17:00 Aşk-ı Memnu
19:00 Kanal D Haber
20:00 İlk Yenilmez:

Kaptan Amerika
22:30 Hacker
01:15 İlk Yenilmez:

Kaptan Amerika

06:00 Geniş Aile Yerli

Dizi (Tekrar)

07:30 Kaderimin

Yazıldığı Gün  

09:30 Çilek Kokusu  

12:45 Ateş Böceği

(Tekrar)

15:45 Erkenci Kuş  

18:45 STAR HABER

20:00 Çember

00:15 San Andreas Fayı

06:15 Yeni Gelin
(Tekrar)

08:00 Kendine İyi Bak
(Yeni Bölüm)

10:00 İlişki Durumu
Karışık (Tekrar)

12:45 Kuaförüm Sensin
(Yeni Bölüm)

15:45 Yeni Gelin
(Tekrar)

18:45 Show Ana Haber
(Canlı)

20:00 Güldür Güldür
(Tekrar)

07:30 Semra Topçu İle
Güne Başlarken

11:00 Ayşenur Arslan 
İle Medya Mahallesi
13:00 Değirmencioğlu

İle Haber Masası
17:00 Özlem Gürses İle

Yeni Dünya
18:00 Lale Arslan İle Ana

Haber
21:00 Murat Muratoğlu 
Erkin Şahinöz Eko Parazit
23:00 Ata Arslan İle 

08.00 Günaydın Türkiye

10.00 Televizyon Gazetesi

12:00 İşte Türkçemiz

12.30  Gün Ortası

15:00 Bilim ve Toplum

16.00 Nasıl Yani

17:30: İşinde Gücünde

19:00 Ana Haber

20:00 Fikir Meydanı

23.00 Gece Görüşü

TV
YAYIN
AKIŞI

Yayın Sahibi:

İmece Basın ve Yayıncılık Ticaret Limited Şirketi
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www.aydinlik.com.tr
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Yayın Türü. Yaygın Süreli
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Genel Müdür
(Tüzel Kişi Temsilcisi)
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Genel Yayın Yönetmeni:

0212 2512114 / 165
Rezervasyon
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İstanbul�Baskı:
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Remzi Özkaya Sok. No.16 
Bahçelievler / İstanbul 
Tel.�0212 655 44 34 

İzmir�Baskı:
Üretici Yayıncılık ve 
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Gürkan Koç 

M. İlker Yücel

Cansu Yiğit

Irmak Mete

Sorumlu Yazıişleri Müdürü:
Nadir Temeloğlu

07:30  Çizgi Film
08:10  Uyan Türkiye  
11:00  Film
13:00  Gün Ortası Haber  
13:30  Çizgi Film
14:00  Yereli Yönetenler  
15:00  Günün Getirdikleri  
17:00  Yereli Yönetenler  
18:20  Kısa Bir Mola
18:30  Ana Haber (Canlı)
19:30  Belgesel
20:30  Geçmişten

Geleceğe
21:30  Kısa Bir Mola
21:40  Vizyondakiler
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B
AŞLIKTAKİ konuyla ilgili bu dördüncü yazım. Dör-
dü de ilgili, duyarlı ve birikimi yüksek üç farklı is-
min yarı bilgi, yarı da “yazmalısın” talepleri ve  uya-

rısı üzerine yazıldı ve iyi de oldu bana kalırsa.    
İsmi bende saklı son bilinçli ve dikkatli “dost okuyucu”ya

göre var olan çağdaş sanatlar müzelerinin çoğu bir tür ki-
şisel ya da ailesel “teşhir” yeri olarak düşünülmüş ve böy-
le olunca da ortaya çıkan müze de olağan bir biçimde özel
koleksiyonunun “teşhir”inden öteye pek geçemiyordu do-
ğal olarak. 

O zaman ne ve nasıl yapılmalı ya da müze fikri nasıl
ele alınmalıydı? 

Bu temel soru, aslında kurumsal olarak çağdaş sanat-
lar müzesi konusunda düşünenler, iyi niyetle iyi bir şeyler
yapmaya ya da yapılmasına ön ayak olmaya ya da onu
tasarlayan kafa olarak nasıl davranacağı konusunda bir dizi
cevaplar silsilesi oluşturuyor doğal olarak.

Öyle ya Türkiye’de, bu çağda hala ister topluma, ister
kamuya, ister ulus devlete vb. ait zorunlu bir modern ya
da çağdaş sanatlar müzesi yoksa (devlet orada bir vizyo-
na ya da çabaya sahip değilse) ve esas olarak uluslarara-
sı neoliberal küreselleşme kontrolündeki sözde özel mü-
zelerin bu “teşhir” mantıklarıyla nasıl bir çağdaş ve top-
lumsal kültüre ait bir müzeden söz edilebilirdi ki?

Öncelikle şunun iyi bilinmesi gerekmiyor mu? Yaygın
sanının aksine “müze” kavramı toplumsal ulusal belleğe
ve kültüre ait olmasının yanı sıra aynı zamanda bugünden
(şu andan) çok esas olarak düşünülen muhtemel gelecek
içindir. Bu yüzden de daha baştan tasarlanıp oluşturulur-
ken de kesinlikle “gelecek için dün-bugün” tavrı üzerinden
hareket edilmesi zorunlu hale geliyor. 

Kaldı ki öte yandan öncelikle bir kültür formu olarak
neyin “sanat” neyin “çağdaş sanat” neyin gerçek “müze”
ve yine neyin “çağdaş sanat müzesi” olup olmayacağı ko-
nusunda dışsal olarak yapılmış onca neoliberal küreselleşmeci
manipülasyonların arasından çıkılıp da doğru bir karar ve-
rileceğinin büyük ve kritik bir soru olarak önümüzde dur-
duğunun iyi bilinmesi gerekiyor.

Her şey birbiriyle iç içe aslında: ideoloji, siyaset, eko-
nomi, sanat, kültür, bilim, çevrecilik, günlük yaşam vb. son
otuz yıldır büyük bir kültürel kayma yaşadığımızı bilmeyen
yok. Fakat böyle olduğu halde alandaki en bilinçli isimle-
rin bile akılları bir karış havada ve kafaları hayli karışık. 

Peki bu bağlamdan bakıldığında geçen üç yazımda sö-
zünü etmiş olduğum oldukça sınırlı sayıdaki bir tür aile ko-
leksiyonu “teşhir yerleri” görünümündeki çağdaş sanat mü-
zelerinin doğru bir kurumlaşma içinde oldukları ve Türki-
ye’nin ihtiyaçlarına cevap oluşturdukları söylenebilir mi?
Açık konuşmak gerekirse neresinden bakılırsa bakılsın bu
sorunun cevabı kesinlik olumlu olmayacaktır.  

Zaten bu yazı da, konuyla ilgili üç seçkin uzman ismin
tam da o yöndeki eleştirileri ve uyarıları nedeniyle kaleme
alınmaktadır.

TÜRKİYE’NİN İHTİYACI

Çünkü ne yazık ki söz konusu müzeler, bırakın dünün
ve bugünün, bugüne ve yarına doğru ve tam olarak gös-
terilmesini muhtemel kültürel geleceği bile yanlış algılat-
maya, orada eskinin devamı bir egemenlik kurmaya ça-
lışan dar bir mantık, bir tür vizyonsuzluk içerisinde oldu-
ğunu gösteriyor?

Çünkü: ne yazık ki her alanda olduğu düşünce sanat
ve kültür alanlarımızın her kurumuna tam anlamıyla yok
edici bir neoliberal küreselleşme hastalığı bulaşmış du-
rumdadır.

O yüzden de bugünü dahi doğru algılayıp ona göre dav-
ranılamadığı gibi siyasi mekanizmalarla birlikte bugünün
kültürel bakış açılarını ve gerçek çağdaş sanat verilerini ma-
nipüle ederek artık büyük bir yıkılma sürecine girmiş gö-
rünen neoliberal küreselleşmeci hegemonya 15 Temmuz
girişimiyle birlikte sarsılsa da önemli ölçüde ayakta durmaya
devam etmektedir ne yazık ki? Bunu yaparken de yine BOP
kapsamında projelendirilen uluslararası kültür politikala-
rının gereği bağlı  küreselleşme çizgisine karşı ve dışında
duran bütün düşünce, sanat ve kültürü dışladıkları gibi ne-
redeyse yok edilmeye çalışılmaktadır ne yazık ki?

Kaldı ki zaten söz konusu bu müzelerin çoğu da önceden
de belirtmiş olduğum gibi daha baştan ya birkaç büyük aile
ya da özel koleksiyon ya da bir tür sanatçı müzeleri ko-
numunda. Ne yazık ki bu oluşumlara bir de tıpkı siyaset
ekonomi ve diğer kültür alanlarında olduğu gibi müzmin
bir kısır döngü içine sıkışıp kalındığı ve bunun önümüzde
büyük bir çıkmaz olarak durduğu görülecektir. 

Çünkü: söz konusu çağdaş sanat müzeleri içerdikle-
riyle neredeyse birbirinin tekrarı durumunda. Çünkü aynı
küreselleşmeci kültür iddialı piyasacı galeri, danışman,
küratör vd. önerileriyle oluşturulmuş sığ ve geleceksiz ter-
cihlerle dolu. O yüzden de önceden seçilmiş belli sanatsal
tarz ve isimlerden oluşturulmuş durumda. Bu piyasa mer-
kezli kültürel şaşkınlığa bir de özellikle 1990’lı yıllarla bir-
likte Türkiye’yi her anlamda egemenliği altına sokulan
neoliberal küreselleşme politikalarının küresel stratejile-
ri ile bunlar için pompalanan ideolojiler, bütçeler ile o büt-
çelerin başına dikilmiş küreselleşmeci bütçe yöneticile-
ri, danışmanları, sanat yazarları, sözde sosyoloji soslu bazı
küreselleşme küratörleri de eklendiğinde aslında Türki-
ye’nin de yalnızca dış ve iç siyasetin de, ekonominin, sa-
natın, kültürün ve toplumsal dinamiklerimizin de nere-
ye doğru evrildiğinin, ana yörüngesinin nereye doğru kay-
dığının da göstergesi aslında.

Çünkü bu müzeler hem her anlamda bir tür “körler
sağırlar birbirini ağırlar” darlığı içine sıkıştırılmış, hem de
alandaki entelektüel düşünsel darlık, ilgisizlik ve vizyon-
suzluk sonucu büyük bir çıkmaza sokulmuş durumdadır.

Doğrusu ya o yüzden de bir önceki yazımı tümüy-
le “tarih”, “trajik” ve  “gelecek” kavramları üzerine ayır-
mam ve oradan referanslar açmış olmam boşuna de-
ğil.

(Devam edeceğim!)
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Çağdaş Sanatlar
Müzesi Meseli (4)
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ARDIÇ ve sedir ormanlarıyla kaplı
bin 350 metre yüksekliğe kurulmuş,
Burdur’un Gölhisar ovasının batı

yamacına hakim iki bin 300 yıllık Kibyra
Antik Kenti, 2006’da başlatılan arkeolo-
jik kazılarla tarihe ışık tutuyor. Arkeolo-
ji kaynaklarında 30 bini aşkın piyade ve iki
binin üzerinde atlı askeri birliğiyle Türki-
ye’deki antik döneme ilişkin en uzun
gladyatör frizlerinin bulunduğu militarist
karakteri öne çıkan Kibyra, devasa anıt-
sal yapıları arasında gezinenleri kendisi-
ne hayran bırakıyor.  

HEDEF KALICI LİSTE

Roma ve Bizans mimari geleneğiyle ya-
pılmış 10 bin kişilik stadyumu, orkestra bö-
lümü dünyada bir benzerinin daha olma-
dığı Medusa mozaiğiyle kaplı odeionu
(müzik evi), Geç Roma hamamı, agora-
ları, ana caddesi, dokuz bin kişilik deva-
sa tiyatrosu, yer altı oda mezarlarıyla
2016’da UNESCO Dünya Mirası Geçici
Listesi’ne giren Kibyra’nın kalıcı listede ye-
rini alması hedefleniyor.

Mehmet Akif Ersoy Üniversitesi
(MAKÜ) Arkeoloji Bölümünden  Doç.
Dr. Şükrü Özüdoğru’nun başkanlığında
sürdürülen  kazı çalışmalarında  35 kişilik
bilim heyeti ve 25 işçi görev yapıyor.  

Kazı ekibi, bu yıl antik kentin idari bi-
nası niteliğindeki bazilikasını, agora üçün-
cü terasta  sarnıç biçimindeki bir odayı ve
4 bin 500 metrekarelik Roma İmpara-
torluk dönemi büyük anıtsal hamamını or-
taya çıkarmaya çalışıyor.  

Kazı çalışmaları hakkında bilgi veren
Özüdoğru, Kibyra’nın Roma İmparator-
luğu döneminde ekonomik olarak güçlü
bir kent olduğunu söyledi. Anıtsal büyük
yapılara sahip Kibyra’nın demir işçiliği ve
at yetiştiriciliğiyle de ileri bir kent  oldu-
ğunu belirten Özüdoğru,  uzun zamandır
kazı çalışmalarını sürdürdüklerini bildir-
di.   Bundan böyle yıl boyunca kazı çalış-
malarına devam edebileceklerini aktaran
Özüdoğru, Kibyra için bu yıl üç farklı alan-
da kazı çalışması planladıklarını, bunlar-
dan ikisinde çalışmaların başladığını dile

getirdi.

‘RESTORASYONA HAZIR 
HALE GETİRECEĞİZ’

Hükümet konağı veya belediye olarak
adlandırılabilecek  kentin idari binası ba-
zilikadaki çalışmalara değinen Özüdoğru,
“Bu yapının Bizans  veya Geç Antik
Çağ’da bir kilise olarak revize edilip kul-
lanıldığını anlıyoruz. Bu yıl sonuna kadar
bu anıtsal yapının da kazı çalışmasını ta-
mamlayıp restorasyona hazır
hale getireceğiz” dedi.
Agora üçüncü teras-
taki ilginç bir yapı-
da kazı çalışması
yürüttüklerine
işaret eden  Özü-
doğru, yer altına
gömülmüş sarnıç
biçiminde bir odaya
ulaştıklarını, bu yerin
bir tapınağın alt odası ol-
duğunu düşündüklerini dile ge-
tirdi. 

Bu alandaki kazıları tamamladıklarını,
restorasyon çalışmalarına başladıklarını an-
latan Özüdoğru, şunları söyledi: “Diğer bir
kazı alanımız Roma İmparatorluk döne-
mi  anıtsal hamamı. 2015’te buranın dış
cephesinin kazı çalışmasını yapmıştık.
Buna da devam ediyoruz ve umuyorum ki
birkaç ay içinde yapının iç kısmına gire-
ceğiz. Kibyra kazı çalışmalarında gelecek
iki üç yıl içinde kentin görülebilen büyük
anıtsal yapılarında arkeolojik kazı çalış-
malarını tamamlamış ve yapıları resto-
rasyona hazır hale getirmiş olacağız. Kiby-
ra’ya ilk geldiğimizde neredeyse tamamıyla
toprak altındaydı. Büyük anıtsal yapıları
dahi çok az seçilebiliyordu. Ziyaretçi ne-
redeyse yok denilecek kadar azdı. Geçti-
ğimiz kazı sezonları içinde kent, artık
turların girebileceği bir antik yerleşim
haline geldi.”

GİZEM KAZDIKÇA ÇÖZÜLECEK 

Kibyra Antik Kenti’nin 2016’da UNES-
CO Dünya Mirası Geçici Listesine girdi-

ğini hatırlatan  Özüdoğru, kalıcı listeye gir-
mek için çalışmaların Kültür ve Turizm
Bakanlığı nezdinde devam ettiğini bildirdi.
Özüdoğru, antik kentin ören yerine dön-
üştürülmesi projesinin de Bakanlık tara-
fından sürdürüldüğünü  aktararak, yıl
içinde projenin tamamlanacağını ve artık
kente girişlerin biletli hale geleceğini an-
lattı.  

Kazı heyetinden Burdur MAKÜ Ar-
keoloji Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr.
Eray Dökü de Kibyra Antik Kenti’ndeki
kazı çalışmalarının her geçen gün kendi-
lerini şaşırttığını dile getirdi.

Kentin stadyumunun kazısını  2006’dan
2013’e kadar yaptıklarını ifade eden Dökü,
gün yüzüne çıkarttıkları  stadyumun göz
kamaştırıcı olduğunu ifade etti.  

Bu sezon yürüttükleri bazilika kazısı-
na ilişkin de bilgi veren  Dökü, “Kentin ilk
kurgulandığı dönemden beri kullanılan bir
tepenin üzerinde yer alıyor. Kapının giri-
şinde bir ara giriş odası, burayı üç nefli bir
bazilika olarak düşünüyoruz. Daha yeni
başladık. Üç hafta geçti. Bu gizem yavaş

yavaş biz kazdıkça ortaya çıkacak.” dedi.

‘YERİNDE KORUMAYI   
TERCİH EDİYORUZ’

Heyetten Dr. Öğr. Üyesi  Ünal De-
mirer de kazılarda görevinin ortaya çı-
karılan mimari kalıntıların bakımı, ona-
rımı, yerinde kullanılması ve gelecek
nesillere sağlam şekilde aktarılması ol-
duğunu söyledi.

Kazı çalışmaları kadar çıkarılan eser-
lerin korunması ve restorasyonunun da
önemli olduğunu vurgulayan Demirer,
“Eserleri yerinde korumayı tercih edi-
yoruz.  Kibyra’da bu şekilde yapıyoruz,
koruma problemi olan alanları kesinlik-
le açmıyoruz.  Açtığımız  alanları da he-
men kendi içinde koruyoruz” ifadeleri-
ni kullandı.

Araştırma Görevlisi Düzgün Tarkan
ise  “Kentin görkemli yapılarını ortaya çı-
kardıkça ve yapıların korunmasına kat-
kı sundukça yorgunluklarımızı unutuyo-
ruz ve daha güçlü bir şekilde çalışmaya
devam ediyoruz” dedi.

DENİZLİ’nin Buldan ilçesindeki Tri-
polis Antik Kenti kazılarında milattan
sonra ikinci yüzyılda yapıldığı tahmin edi-
len anıtsal çeşme bulundu. Tripolis An-
tik Kenti Kazı Heyeti Başkanı ve Pa-
mukkale Üniversitesi (PAÜ) Arkeoloji
Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Baha-
dır Duman, yaptığı açıklamada, 40 kişi-
lik ekiple yedi yıldır çalışma yaptıkları an-
tik kentte önceki yıllarda ortaya çıkarılan
yerlerin restorasyonuna devam ettiklerini
belirtti. Duman, çalışmalarda geçmiş
dönemlerde meydana gelen deprem ve
ardından yaşanan erozyonla oluşan top-
rağı kademeli olarak temizlediklerini
dile getirdi.  

TANRI VE YÖNETİCİ 
HEYKELLERİYLE SÜSLENMİŞ

Antik kentte 2013’de tespit edilen ko-
nut alanında kazılara devam edildiğini,
buradaki zeminde bulunan mozaikleri ko-
ruma altına aldıklarını belirten Duman,
şöyle konuştu: “Bu yıl yaptığımız kazılarda
kentin merkezi konumunda yer alan ve
mükemmel seviyede korunmuş 32 met-
re uzunluğunda ve yedi metre genişliğinde

‘U’ planlı  anıtsal çeşme bulduk. Çeşme,
oldukça etkileyici bir cepheye sahip.
Çeşmenin antik dönemin dinsel inançları
doğrultusunda kentte tapınım gören çe-
şitli tanrı ve tanrıçaların, dönemin önem-
li yöneticilerinin ve eşlerinin heykelleriyle
süslendiği ortaya çıkartıldı.”

HADRİANUS ONURUNA 
YAPILMIŞ 

Çeşmenin mermer cephesinin üç
katlı düzenli olduğu ve yazıtlar ile hey-
kellerin devasa havuzun içerisinde yı-
kılmış konumda bulmayı düşündükle-
rini ifade eden Duman, şu bilgileri ver-
di: “Çeşme alanında mermer, granit ve
traverten sütunlarının olduğunu gördük.
Çeşmenin, Roma İmparatoru Hadria-
nus onuruna yapılmış olduğunu ele
geçirilen yazıtlar dahilinde düşünüyo-
ruz. Çeşme, imparator adına yapıldığı
için farklı coğrafyalardan taşlar getiril-
miş. Bunlardan birisi de Mısır’ın Aswan
ocaklarından geldiğini düşündüğümüz
bir granit.”

ZENGİNLİĞİN SEMBOLÜ 

Yapının benzerinin çok olmaması
nedeniyle de değerli bir buluntu olduğuna
dikkati  çeken Duman, sözlerini şöyle ta-
mamladı:

“Bu anıtsal ve devasa büyüklükte-
ki çeşme, sıcak yaz günlerinde  kent sa-
kinlerinin serinlemesine yardımcı ol-
muş ayrıca şehrin refah düzeyinin ol-
dukça yüksek olduğunu göstermek
için de çeşme ve diğer havuz gibi bö-
lümlerinde zengin görünümlü taş süs-
lemeciliği yapılmış. Böylece kente dı-
şarıdan gelen kişilere, bu ihtişamlı
yapı sayesinde kentin zenginliği anla-
tılmış.

Anıtsal çeşmede dini ritüel yapıl-
dığını düşünmüyoruz. Ancak çeşmenin
15 metre yüksekliğe sahip cephesinde,
kentin dinsel inançları doğrultusunda
tanrı ve tanrıça heykellerinin olduğu-
nu düşünüyoruz. Bu çeşmenin önün-
de bulunan süs havuzunu da günümüz
şehir meydanlarındaki görsel amaçlı ya-
pılmış süs havuzlarına benzetebiliriz.”

19 asırlık çeşme bulundu 19 asırlık çeşme bulundu 19 asırlık çeşme bulundu 19 asırlık çeşme bulundu 19 asırlık çeşme bulundu 19 asırlık çeşme bulundu 19 asırlık çeşme bulundu 19 asırlık çeşme bulundu 19 asırlık çeşme bulundu 19 asırlık çeşme bulundu ’RACHMANINOV 
KRALİÇESİ’

İstanbul Resitalleri’nde 

MÜZİK dünyasında “Rachmani-
nov Kraliçesi” olarak anılan Valentina
Lisitsa, “İstanbul Resitalleri”nin yeni
sezondaki ilk konuğu olacak. Lisitsa, 12
Ekim’de Sakıp Sabancı Müzesi The Se-
ed’de sahne alacak.  

Ukrayna asıllı 46 yaşındaki Ame-
rikalı piyanist konserde,  Ludwig van
Beethoven’ın “Piyano Sonatı No.11, Si
Bemol Majör, Op.22”, Frederic Cho-
pin’in “Sherzo No.2, Si Bemol Minör,
Op.31”,  Sergey Rahmaninov’un Pre-
lüdlerden Seçmeler ile Franz Liszt’in
“İspanyol Rapsodisi S.254” eserleri-
ni yorumlayacak.

Bahad�r
Duman

Valentina
Lisitsa



1960’ların sonları ile 1970’ler dünya sosyalist
hareketinde büyük tartışmalara ve

parçalanmalara sahne oldu. 1956’da Sovyetler
Birliği Komünist Partisi’nin (SBKP) kongresinde
Kruşçev iktidara gelmişti. Kruşçev’in kongreye sun-
duğu rapor, Stalin karşıtı bir kampanya görüntü-
sü altında Bilimsel Sosyalist çizginin bütün önem-
li ilke ve tezlerinin tam bir reddini içeriyordu. Ve
dünya kapitalist sistemine teslimiyeti ilan ediyor-
du. “Barış içinde bir arada yaşama” adı altında Ka-
pitalist sisteme karşı mücadele terk edilmiş, ezilen
ülkelerin Milli Kurtuluş Savaşları ve Devrim mü-
cadeleleri “barış karşıtı” bulunarak, olumsuzlan-
mıştı.

Tarihsel önemdeki bu kongrenin ardından
Komünist partiler arasında bir süre kapalı kapılar
ardında süren sert tartışmalar Çin Komünist Par-
tisi’nin (ÇKP) SBKP’nin çizgisine karşı açıktan baş-
lattığı taarruzla su yüzüne çıktı ve dünya çapında yayıldı.

Mao Zedung’un önderliğindeki ÇKP, 1956’dan sonra-
ki süreçte Sovyetler Birliği’nin kapitalizme adım adım geri
döndüğünü, hatta özellikle 1964’te Brejnev’in iş başına gel-
mesiyle de sosyal- emperyalist bir niteliğe büründüğünü sap-
tıyordu. Sovyetler Birliği, ABD ile dünya çapın-
da hegemonya yarışına girişmişti.

MAO’NUN KAPİTALİZME GERİ
DÖNÜŞ TEZİ VE KÜLTÜR
DEVRİMİ

Çin lideri Mao Zedung, Sov-
yetler Birliğindeki gelişmeleri ve
kendi ülkesindeki sosyalist inşa
deneyini kapsamlı bir incele-
meye tabi tutarak kapitalizme
geri dönüş tezini ortaya attı.

Bu teze göre “Komünist
Partinin iktidarı altındaki sos-
yalist bir ülkede üretim araçla-
rının bütünüyle kamu mülkiyeti-
ne geçirilmesinden sonra dahi iki
sınıf (burjuvazi ile proletarya), iki yol
(kapitalist yolla sosyalist yol) ve iki çiz-
gi (revizyonist çizgi ile proleter devrimci
çizgi) arasındaki mücadele devam eder.
Burjuvazinin, kapitalist yolun ve revizyonist çiz-
ginin galebe çalması ihtimali hâlâ vardır. Kapitalist
yolun başını çekenler de parti içindeki iktidar sahipleri ara-
sından çıkar.

“Dolayısıyla sosyalizm altında da kapitalist yol-
culara karşı iktidar mücadelesi devam eder. Hat-
ta zaman zaman fırtınalı kitle hareketlerini de
kapsar. Yeni yeni Kültür Devrimlerine ihtiyaç do-
ğar.”

Çin’de 1966’da patlak veren ve milyonlarca
Çinliyi harekete geçiren, iktidarın yapısında
önemli değişikliklere yol açan Büyük Proleter
Kültür Devrimi, bu görüşü doğrulayan somut bir
örnek olarak tarihe geçti.

Nasıl bir sosyalizm tartışması, aynı zamanda
her ülkenin kendine özgü bir sosyalizm inşa et-
mesi gerektiği fikrini de geliştirdi. Aydınlık ha-
reketi ÇKP ile SBKP arasındaki tartışmalardan
ve Sovyetlerin Çin Devrimine müdahalesinin ya-
rattığı olumsuz sonuçlardan çıkarılması gereken
dersleri”Kendi omuzlarımız üzerinde kendi
kafamızı taşımak” olarak özetledi.

Aydınlıkçılar Dünya sosyalist hareketi içindeki
tartışmalara böyle baktığı için 1978 yılında ÇKP
kongresinde “Üretim araçları üzerinde kolektif
mülkiyet gerçekleştirildikten sonra geri

dönüş olmaz” ve bu durumda “fırtına halinde
kitle hareketlerine gerek yoktur” şeklindeki tez-
lerin yanlış olduğunu söyledi. Ve kendi bağımsız
çizgisini korudu. Aydınlıkçıların “Nasıl bir
Sosyalizm?” sorusuna ilişkin görüşleri, 1990’da
yayınlanan Doğu Perinçek’in “Stalin’den Gor-
baçov’a” adlı kitabında kapsamlı olarak orta-
ya kondu.

ÜÇ DÜNYA TEORİSİ 
TARTIŞMALARI

1917 Sovyet Devriminin önderi Lenin, daha
20. yüzyılın başında, kapitalizmin emperyalist aşa-
maya varmasıyla birlikte Dünya’nın bir avuç ezen
emperyalist milletle büyük çoğunluğu oluşturan
ezilen milletler arasında ikiye bölündüğünü, dev-
rimlerin de ezen-ezilen millet çelişmesinin bir
ürünü olarak sistemin en zayıf halkasında pat-
lak vereceğini tespit etmişti.

Çin Komünist Partisi de, 1970’ler ve sonrası
dönemde, yeni bir dünya savaşı tehlikesinin Sov-
yetler Birliği’nin ABD ile dünya çapında giriş-
tiği hegemonya mücadelesinden kaynaklandığını
ifade ediyordu. Çin, aynı zamanda 20. yüzyılın
son çeyreğine girildiği yeni durumda, Dün-
ya’daki gelişmeleri etkileyecek üç ana gücün şe-
killendiğine dikkat çekti.

� Birinci Dünya: İki süper devlet: ABD ve
Sovyetler Birliği.

� İkinci Dünya: İki süper devlet dışındaki diğer kapi-
talist-emperyalist devletler, yani Avrupa ülkeleri ve Japonya.

� Üçüncü Dünya: Emperyalizmin sömürü ve tahakküm
altında inleyen ve dünyanın büyük çoğunluğunu oluşturan
emperyalizme bağımlı ezilen ülkeler ile Sosyalist devletler.

Bu durumda emperyalist sistemin temel dayana-
ğı ve yeni bir dünya savaşı tehlikesinin de ne-

deni olan Birinci Dünyaya yani İki Süper
Devlete karşı Üçüncü Dünyanın ve İkin-

ci Dünyanın birleşmesi, ortak mücadele
vermesi öngörülüyordu.

“Üç Dünya Teorisi” olarak ad-
landırılan bu tahlil, Sovyetler Bir-
liği’nin 1990’lardan itibaren da-
ğılma sürecine giriş dönemine
kadar dünya kamuoyunun ve
sosyalist hareketin gündeminde
kaldı.

Aydınlık hareketi, Türkiye
devrimcilerini de hızla içine çeken

ve derinden etkileyen bu tartış-
mada revizyonizme ve Sovyetler

Birliğinin Sosyal emperyalist politi-
kalarına karşı açık tavır aldı. Sovyet-

ler Birliği 1968’de Çekoslovakya’yı “sos-
yalizmi korumak” bahanesiyle işgal et-

mesine karşı gecikmeli de olsa kesin karşı çık-
tı. Yine 1979’da Afganistan’ın Sovyetler Birliği ta-

rafından işgal edilmesini açıkça mahkûm etti. Mao Ze-
dung’un Sosyalizmden Geri Dönüş tezini ve Üç Dünya Tah-
lilini benimsedi, mücadelesini yürüttü.

halklailiskiler@aydinlik.com.tr
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‘Sovyet revizyonizmine’ karşı mücadele 
ve Sosyalizmden Geri Dönüş Teorisi

ALİ KARŞILAYAN

ÜÇ GÜN ÖNCE Aydınlık’ta yayınlan-
maya başlayan “MDD - Sosyalist Devrim tar-
tışması ve TİP” yazısına eleştirilerimi ve öne-
rilerimi size iletmek istedim.

Öncelikle “Sol’da iki çizgi mücadelele-
ri” ifadesine itiraz ediyorum. MDD-SD tar-
tışmasıyla başlayan iki çizgi mücadelesi, sos-
yalist hareket içinde ve örgüt olarak TİP, FKF,
Dev-Genç içinde cereyan etti. Zaten sizde
yazıya başlarken “MDD-Sosyalist Devrim tar-
tışması 1960’ların ortalarında Türkiye
İşçi Partisi (TİP) içinde patlak verdi” di-
yorsunuz. 1965- 1970 yılları arasında Tür-
kiye’de sol, sol kamuoyu neydi? CHP’de Bü-
lent Ecevit Ortanın Solu hareketini başlat-
tı, gençlik içinde de Sosyal Demokrasi Der-
nekleri kuruldu. Bu örgütler içinde ve çev-
relerinde MDD-SD tartışması yaşanmadı, on-
lar bu tartışmayla hiç ilgilenmediler. Ecevit,
Ortanın Solu hareketini tanımlarken, TİP’i ve
sosyalist hareketi “Aşırı Sol” olarak nitele-
di. Bir de Cumhuriyet gazetesi çevresi var.
Orada da MDD-SD tartışması yankı bulmadı.
Bir ölçüde YÖN dergisinde, o da Mihri Bel-
li’nin E.Tüfekçi imzasıyla çıkan yazıları ne-
deniyle yer buldu. Mihri Belli TKP davasın-
da ceza aldığı için siyasi hakları kısıtlıydı, hu-
kuki engel bir yana 1940’larda komünist-
lere konulan ambargo devam ediyordu.

“ Aydınlık düşünce üretiminin ve tartış-
maların odağı oldu” başlıklı çerçeve içindeki
bölümde , ‘Başlangıçta Mihri Belli’ nin de
yazarlar arasında yer aldığı AYDINLIK’ ifa-
desi doğru değil.  

1968-1969 yıllarında Milli Demokratik
Devrim hareketinin lideri Mihri Belli idi. Ay-
dınlık yazı kurulu toplantılarına da katılır,

başkanlık ederdi.
1967’de İstanbul’da yayın hayatına baş-

layan derginin adı niye “Türk Solu” oldu.
Muhtemelen Mihri Belli, Sevinç Özgüner,
Vecdi Özgüner Sosyalist adını vermekten çe-
kindikleri içindir. Ama Hikmet Kıvılcımlı ce-
sur davrandı “Sosyalist “adıyla dergi çıkar-
dı. 1968 devrimci gençlik hareketi özgür-
lük rüzgarı estirdi. Aydınlık Sosyalist Der-
gi yayınlandı, Mihri Belli Siyasal Bilgiler Fa-
kültesi salonunda “Milli Demokratik Dev-
rim” konferansı verdi. Bu nedenle yargılandı
ama beraat etti.

Hikmet Kıvılcımlı’yı  “1951 Komünist Tev-
kifatı’nın ünlü önderlerinden biri” saymış-
sınız. Bu doğru değil, zaten ikinci paragrafta
yazıldığı gibi1954 yılında Vatan Partisini ku-
ruyor.

“Kasım 1968’de Doğu Perinçek ön-
derliğinde çıkmaya başlayan Aydınlık
Sosyalist Dergi’ ise kısa sürede sol kamuo-
yunun ağırlıklı düşünce merkezi haline
gelmişti.” diyorsunuz, hangi sol kamuoyu
?

Aydınlık Sosyalist Dergi çıkış amacını “Ay-
dınlık Çıkarken” broşüründe “ Milli De-
mokratik Devrim hareketine eylem kılavu-
zu olmak “ olarak açıklamıştı. Vahap Er-
doğdu TİP’ in 1966 yılındaki 2. Olağan Kon-
gresinde  MDD’yi savunduğu gerekçesiyle
ihraç edilmişti. Aydınlık Sosyalist Dergi’nin
Sorumlu Yazıişleri Müdürü Vahap Erdoğ-
du idi. TİP içinde ve FKF içinde iki çizgi mü-
cadelesi veren devrimciler Aydınlık Sosya-
list Dergi’yi okuyarak siyaset geliştiriyor ve
Aydınlık çevresinde örgütleniyorlardı. 

MDD-SD tartışması bir bakıma, Türki-
ye’nin sosyal ve ekonomik yapısı, feodaliz-
min mi, kapitalizmin mi egemen üretim bi-

çimi olduğunu araştırıyor ve tartışıyordu. Bu
tartışmalarda  üniversite öğretim üyeleri; Sa-
dun Aren, Kenan Somer dergilere yazılar ya-
zıyorlardı, Doğu Perinçek’ de A.Ü Hukuk
Fakültesinde öğretim üyesiydi. Ama öte yan-
dan teori pratikte sınanıyordu. Sosyalist gen-
çliğin kitle örgütü FKF, özellikle 1968 Mart
ayında, Doğu Perinçek’in  genel başkan se-
çilmesiyle , 68 devrimci gençlik hareketine
önderlik ediyor, mücadele içinde CHP gen-
çliğini de milliyetçi-muhafazakar gençliği de
boykot ve işgal eyleminde birleştiriyordu.
Teori pratiğe uygulanıyor ve başarı kazanı-
yordu. TİP Merkez Yönetiminin etkisinde ka-
larak SD çizgisini savunan birçok genç ar-
kadaşı bu pratikler içinde MDD saflarına ka-
zandık.

MDD stratejisini savunan görüşleri tırnak
içine almışsınız ama, kimin görüşü olduğunu
belirtmemişsiniz. İsim vermek gerekir.

“TİP yönetimine göre, MDD tezi sosya-
lizme aykırıydı ve milliyetçi bir sapmayı ifa-
de ediyordu” diyorsunuz. TİP yönetimi
daha açık bir ifade ile bize yani Aydınlıkçı-
lara CHP kuyrukçusu diyordu. Çünkü TİP yö-
netimi 1965 milletvekili seçiminde 15 mil-
letvekili kazanınca parlamenter yoldan ik-
tidara gelip sosyalizmi uygulayacağını söy-
lüyordu. Bu da ancak CHP’den oy çalarak
olabilirdi, seçime “onlar kapitalist ama biz
sosyalistiz, işçiden emekçiden yanayız”
şeklinde propaganda yapıyordu.

Aslında TİP yönetimi devrime karşıydı.
Devrime karşı oluşlarının bir nedeni parla-
menterist olmaları, öte yandan Sovyetler Bir-
liği Komünist Partisi (SBKP) etkisi altında kal-
mış olmalarıydı. Çünkü 1968’de SBKP ka-
pitalizm yoluna girmiş ve dünya çapında
ABD ile devrimlere karşı ittifak kurmuşlar-

dı. Evet Mehmet Ali Aybar, Sadun Aren ve
Behice  Boran’dan farklıydı, o SBKP ‘ye tabi
değildi ama devrime karşı olmakta birlik-
teydiler.

“TİP yönetimi o dönemde ABD emper-
yalizminin Türkiye’deki egemenliğine kar-
şı ve gericiliğe karşı etkili bir mücadele yü-
rüten Kemalist akımı ve CHP’yi kendisine
esas rakip olarak görüyordu” diyorsunuz.
Ama bu da doğru değil, 1965-1967 yılla-
rında Amerikan üslerine ve NATO’ya karşı
parlamento içinde ve içinde mücadele yü-
rüten sadece TİP vardı. CHP bu mücadele-
ye destek olmadı. Bu dönemde CHP’nin
Amerika’ya  ve NATO karşı hiçbir faaliyeti
olmamıştır. “ 6. FİLO’ya HAYIR” mi-
tingleri üniversite gençliği ve eylemlere
önderlik eden Öğrenci Dernekleri tarafın-
dan yapıldı. Bu derneklerin yönetiminde
1969 yılına kadar CHP’li gençler vardı. İz-
mir’de Türkiye Milli Talebe Federasyonu
(TMTF) Ege Bölge Şubesi’nde  CHP’li genç-
ler vardı. Sosyalist Gençliğin kitle örgütü FKF
üyeleri de bu mitinglere katılırdı. Ama
CHP İl Örgütü’nün katıldığını hiç görmedik.

1968 boykot ve işgallerinde Üniversite
Reformu talebi önde olduğu için “Sağ-Sol
Yok Boykot Var”  sloganıyla geniş bir bir-
liktelik oluştu. Ama 1969 boykotlarında “Ba-
ğımsız Türkiye” “ Yankee Go Home” slo-
ganları öne çıktığı için, CHP’nin örgütledi-
ği Sosyal Demokrasi Dernekleri Federasyonu
boykota karşı çıktı. 

CHP Genel Başkanı İsmet İnönü, bizzat
CHP’li gençleri eylemlere katılmaması için
uyardı. Öğrenci Forumlarında şiddetli tar-
tışmalar sonucunda  SDDF’li gençlerin ha-
yır oyuna rağmen çoğunlukla boykot ka-
rarları alınabildi.   

Aydınlık�hareketi,�Türkiye�devrimcilerini�de�hızla�içine�çeken�revizyonizme�ve�Sovyetler�Birliğinin�Sosyal�emperyalist�politikalarına�karşı�açık�tavır�aldı.
Sovyetler’in�işgallerini�açıkça�mahkûm�etti.�Mao�Zedung’un�Sosyalizmden�Geri�Dönüş�tezini�ve�Üç�Dünya�Tahlilini�benimsedi,�mücadelesini�yürüttü

YARIN: NEOL�BERAL�ZM�N KÜRESELLE�ME VE “S�V�L
TOPLUMCULUK ATA�INA KAR�I MÜCADELE 

Hüseyin KARANLIK

Sol’da 50 yılın 
iki çizgi mücadeleleri-4 

YAZI DİZİSİ

MERKEZİ Doğu Berlin’de bulunan, İs-

mail Bilen’in yönettiği ve Sovyet devleti

tarafından finanse edilen, yönlendiri-

len “TKP” (Türkiye Komünist

Partisi) ise, o yıllarda Türkiye’de

ve yurtdışında Sovyet tezlerinin

bire bir sözcülüğünü yaptı. Bütün

varlığını ve geleceğini Sosyal Em-

peryalist Sovyetler Birliği’nin ya-

yılma planlarına ve faaliyetlerine

bağlamıştı. Çekoslovakya’nın işga-

lini açıkça savundu, Afganistan’ın iş-

galine destek verdi. Bu işgalci politika-

lara tavır alanlara karşı da “Maocu Boz-

kurtlar” söylemiyle saldırgan bir tutum izledi.

İbretliktir, Sovyetler Birliği’nin dağılmasın-

dan sonra ise bu yapının önde gelen yönetici

kadroları kendini el çabukluğuyla ABD’nin

başı çektiği küresel emperyalizmin hiz-

metine sundu. Küreselleşmeci neoli-

beral akımın körüklediği etnik ve

dinsel bölücülüğün sözcüleri ha-

line geldiler. Ancak bu anlam-

da da kullanılabilir olmaktan

çıktılar ve dağılıp gittiler.

O yıllarda “Devrimci Yol”

adıyla bilinen ve sol içinde ol-

dukça yaygın olan grup ile

Mihri Belli’nin çevresinde ka-

lanlar, bu tartışmalarda orta yol-

cu bir çizgi izlediler. “Ne o, ne o”

diyerek Sovyetler Birliği’nin yayılmacı

ve işgalci politikalarını dolaylı yoldan onayla-

dılar. Mao’nun bilimsel sosyalist teoriye en

önemli katkılarından biri olan sosyalizmden

geri dönüş teorisini reddettiler. 

İsmail Bilen’in Doğu 
Berlin Merkezli ‘TKP’si

Mao 
Zedung

Kru�çev
Stalin 

İki çizgi mücadelesi Sol’da mı
sosyalist harekette mi?



TELEVİZYONA bakıyorum; televizyondakiler
başka bir televizyona bakıyor, gördüklerini anla-
tıyor. Cihazın adı “televizyon”, uzaktaki görüntüyü
aktarıyor. Görüntü ne? Kameraya bile bakmayan
sunucu ve yorumcuların yüzü. Spor kanalında spor
izlemek istersiniz, stüdyodaki insan yüzlerini de-
ğil. Televizyon radyo olmuş; ekrandaki sunucu baş-
ka televizyon ekranlarına bakıp, sonrasında öze-
tini bile yayımlayamayacakları maçı anlatıyor. Bir
yerel kanalda ya da düşük bütçeli kısa ömürlü bir
kanalda değil; devletin kanalında, izleyicinin en
yoğun olduğu saatte. TRT bu kadar çaresiz mi ki
özetini dahi yayımlayamayacağı karşılaşmaya de-
ğer katıyor? Türk sporu sadece TFF Süper Li-
gi’nden mi ibaret? Görüntüsünü vermeyeceklerse
sana, bırak başka kanallara bakarak maçları can-
lı anlatmayı haberini bile yapmazsın; kazanan Türk
sporu olur! Köşemde, ülkemizi gururlandıran yüz-
lerce sporcumuzun TRT’de haberi bile yapılma-
yan başarılarından bahsettim. Yaz boyu devlet ek-
ranında Falcao’dan bahsettiğiniz sürenin yüzde
biri bu gençlerden bahsetseydiniz, hem bu genç-
lerin gelecekteki başarılarına destek olurdunuz hem
milletimizi onurlandırırdınız. 

MELİHA’YA NE OLDU?

Cuma günü ülkemizde Avrupa Kadınlar Vo-
leybol Şampiyonası Finalleri başlıyor. 2017’de Po-
lonya’da düzenlenen Avrupa Erkekler Voleybol
Şampiyonasından 1 yıl önce Polsat turnuvayı ta-
nıtan programlara başlamıştı. Turnuvanın Polonya-
Sırbistan açılış maçı 62.640 kişilik Varşova Ulu-
sal Stadyumu’nda yapılmıştı. Futbol stadında oy-
nanan voleybol karşılaşmasında tribünler dolmuştu,
stadyum çevresinde büyük ekranlar karşısında da
binlerce kişi vardı. Cuma akşamı Ankara Spor Sa-
lonu’na Yunanistan maçına 10.000 Ankaralı ge-
lir mi? Geçtim 62.640 kişilik stadı, 10.400 kişi-
lik salonu doldurabilir miyiz? Pazar akşamı tel-
evizyonda radyo yayımcılığı yerine, Avrupa Vo-
leybol Şampiyonası yayını yapılsaydı, belki... Ney-
se ki, Kadınlar Avrupa Şampiyonası’nı TRT ya-
yımlıyor, buna da şükür. TRT’de turnuvanın tüm
maçlarını izleyebilecek miyiz; yoksa Türkiye’de-
ki şampiyonayı da yine Polonya kanallarında mı
izleyeceğiz? Göreceğiz.

Turnuvaya birkaç gün kalmasına rağmen, Me-
liha’nın kadroda yer alıp almayacağı belli değil.
Yıllardır milli takım forması giyen, hem CEV hem
FIVB turnuvalarında ülkemizi temsil eden, Avrupa
Ligi’nde ay-yıldızlı formayla altını boynuna takan
Meliha ne oldu da Olimpiyat elemesi öncesi mil-
li formayı giyemedi? TVF’nin sitesinde en küçük
bir açıklama yok. Meliha yaz boyu kıtadan kıta-
ya gezdi, FIVB Milletler Ligi’nde kazandığımız her
karşılaşma sonrası düzgün İngilizcesi ile Milli Ta-
kımı temsilen röportaj verdi. Ancak en önemli tur-
nuvalarda forma giyemiyor. Konuyla ilgili tek bil-
gi, Guidetti’nin sanal ortamdaki gizemli iletisi. Vo-
leybol haber sitelerinin de gıkı çıkmıyor. Fede-
rasyondan korkarak haber yapanlarda itibar mı
kalır? Hey gidi Hasan Uğur Epirden, hey! Yok-
luğu nasıl da belli oluyor!

GLORIA KUPASI

Milli takımımız turnuva öncesi son hazırlık maç-
larını Antalya’da Gloria Kupası’nda oynadı. An-
talya’daki tesisler Türk sporu ve spor turizmi için
önemli bir değer, ancak Avrupa Şampiyonası ön-
cesinde milli takımın alışması gereken Ankara Spor
Salonu yerine saha standartlarını zorlayan bir sa-
londa hazırlık turnuvası oynaması yanlış bir ter-
cih idi. 18 metre x 9 metre’lik saha ölçülerinin
çevresinde en az 3 metrelik alan, voleybol sa-
hasının gerekliliğidir. Salon yüksekliği en az 8 met-

re ol-

malıdır, sahanın bir metre yüksekliğindeki ay-
dınlanma da 1000 lüks olmalıdır. Hele saha çiz-
gilerini çevreleyen farklı renkteki reklam şeridi, ser-
vis hatalarını tetikler. Televizyon ekranından
gördüğüm kadarıyla salon neredeyse bu limit-
lerdeydi. TRT, dolu tribünleri gösterebilmek adı-
na çekimi duvar tarafından yaptı. Kameralar sa-
haya yakındı ve yüksekteydi. Orta hakem masası
duvar tarafında olsaydı ve çekim tribünlerden ya-
pılsaydı, maçları daha kolay izleyebilirdik. TRT’de
voleybol izlemek yine de güzeldi. Voleybol, bas-
ketbol ya da atletizm yayını yapmak için, illa bü-
yük tesislerin tanıtımı gerekli olmamalı.

TRT GÖREVİNİ YAPMALI

TRT, Avrupa Kadınlar Şampiyonası bittikten
sonra 12 Eylül’de başlayacak Avrupa Erkekler Vo-
leybol Şampiyonası’nı da yayınlamalı. Erkek
milli takımımızın en başarılı Avrupa Şampiyonası’nı
geçireceğini sanıyorum. Voleybolda Şampiyon-
lar Ligi şifreli kanallarda yayınlanıyor. Diğer ku-
palardaki (BVA, CEV ve Challenge) temsilcileri-
mizin karşılaşmaları da TRT ekranında olmalı.
Hentbolda Beşiktaş’ın Şampiyonlar Ligi’ne ka-
tılamamasıyla temsilcilerimizin maçları ekranlar-
da yayımlanmayacak. Kastamonu’nun 7-8 Ey-
lül’deki Şampiyonlar Ligi ön eleme maçları ve
hentboldaki tüm temsilcilerimizin Avrupa Kupa-
sı maçları da TRT’de yayımlanmalı. Erkek Bas-
ketbolunda Euroleague, EuroCup ve Şampiyonlar
Ligi karşılaşmalarının nerede yayımlanacağı bel-
li. Karşıyaka ve Bahçeşehir’in büyük olasılıkla fi-
nale kadar sürecek FIBA Europe Cup maçları da
TRT’de yayımlanmalı. Basketbolda Avrupa Ku-
palarında birkaç kulüp televizyonunun yayını dı-
şında kadın takımlarımızın maçlarını da Türk ka-
nallarında izleyemiyoruz. FIBA’nın Youtube ka-
nalına görev savmak için gönderilen üç kameralı
yetersiz çekimler Türk basketboluna yakışmıyor.
Eylül sonunda Botaş’ın ön eleme maçlarının ya-
yını ile kadın basketboluna verilen değer göste-
rilmeli. Sokak çocuklarından efsane bir takım ya-
ratan Zeytinburnu Belediyesi Buz Hokeyi takımının
20-22 Eylül’de İstanbul’da oynayacağı 3 günlük
Continental Cup ön eleme maçları da yayım-
lanmalı. Zeytinburnu Belediyesi, bu gururu hak
ediyor. Eylül ayı boyunca Galatasaray ve Enka’nın
su topu Şampiyonlar Ligi’nde yapacağı ön ele-
me maçlarının yayını su topuna ilgiyi arttıracak-
tır. 13-14 Eylül tarihlerinde Danimarka karşısın-
da Davis Cup mücadelesine başlayacak Tenis Mil-
li Takımımızın heyecanını da devlet televizyonunda
yaşamalıyız. Çin’de yapılacak Dünya Basketbol
Şampiyonası’nda 12 dev adamımızı Eylül’ün ilk
yarısı NTV ekranlarından izleyeceğiz. Eylül’ün ikin-
ci yarısı Dünya Halter Şampiyonası, sonunda da
Dünya Atletizm Şampiyonası düzenlenecek. Kı-
saca; Süper Lig’in “S”sinden bahsetmese TRT,
sporcularımızı ve milletimizi gururlandıran ya-
yımlanacak onlarca organizasyon bulur. Eylül so-
nunda; yayıncı kuruluş ve TFF gelir, TRT’den maç
görüntülerini yayımlamasını ister.

TRT sadece bir yayın kuruluşu değildir, dev-
leti temsil eder. Devlet televizyonuna başka ek-
ranlara bakarak radyo yayıncılığı yapmak yakış-
maz; devlet kopya çekmez!
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TRABZONSPOR’un altyapısın-
dan yetiştirdiği 23 yaşındaki genç
kalecisi Uğurcan Çakır’a meslektaşı
Fatih Öztürk’ten övgü geldi. Önceki
gün Kasımpaşa ile Trabzonspor
arasında 1-1 biten maçtan sonra ko-
nuşan Kasımpaşa file bekçisi Fatih
Öztürk, bir karambol haricinde
Kasımpaşa atakları karşısında ka-
lesini gole kapayan ve iki pozis-
yonda olağanüstü kurtartışlar yapan
meslektaşı Uğurcan Çakır’ı tebrik
etti. Genç kalecinin geleceğinin
parlak olduğunu vurgulayan Öz-
türk, “Uğurcan Çakır, çok daha bü-
yük bir kaleci olacak. Onu sadece

Türkiye’de izlemeyeceğiz. Ona ina-
nıyorum. Trabzonspor döneminde
onunla birlikte çalıştım. Zaten ora-
da kendini belli ediyordu. Yolu
açık olsun. Ben de onunla gurur du-
yacağım” ifadelerini kullandı.

SÖRLOTH GOLLERE 
DEVAM EDİYOR

Öte yandan, Trabzons-
por’un ay başında İngilte-
re’nin Crsytal Palace kulü-
bünden 2 yıllığına kiraladı-
ğı Alexander Sörloth, per-
formansıyla alkış topluyor. 23
yaşındaki Norveçli futbolcu, bordo-

mavili takımla çıktığı üçüncü resmi
maçında da gol atmayı başardı.
UEFA Avrupa Ligi 3. eleme tu-
runda Çekya’nın Sparta Prag eki-
bini eledikleri müsabakalarda birer
kez ağları havalandıran Sörloth,
Kasımpaşa maçını da boş geçmedi.

Süper Lig’de ilk kez forma
giyen Sörloth, karşılaş-

mada takımının tek
golüne imza atan
isim oldu. Sörloth,
maç içerisindeki ça-

lışkanlığı ile
de dikkat
çekti.

Yabancı sayısı Yabancı sayısı Yabancı sayısı Yabancı sayısı Yabancı sayısı Yabancı sayısı Yabancı sayısı Yabancı sayısı 

TÜRK futbolunun en büyük tartışma
konularından biri olan yabancı fut-
bolcu sayısı, bu yaz itibarıyla tekrar

gündeme geldi. Süper Lig kulüplerinin ilk
on bir için yer verebildiği sınırsız yabancı
oyuncu kuralının bu haliyle devam ede-
meyeceğini savunan futbol otoriteleri,
kuralda yeni düzenlemeler yapılacağının
sinyallerini veriyor. Önce Türkiye Futbol
Federasyonu Başkanı Nihat Özdemir, ar-
dından A Milli Futbol Takımımızın teknik
direktörü Şenol Güneş birbirine benzer
açıklamalarda bulundu ve yabancı sınırı-
nın tekrar getirilmesi gerektiğini savundu.

10, 9, 8...

Şu anda birçok kulübün kadrosunda
sözleşmeli 14 yabancı futbolcu bulundu-
ğunu hatırlatan Şenol Güneş, sınırsız ya-
bancı oyuncu kuralının birden kaldırıla-
mayacağını, bununla birlikte kuralda aşa-
ma aşama düzenlemeye gidilebileceğini be-
lirtti. Yabancı oyuncu kuralının bu haliy-
le doğru olmadığını dile getiren deneyimli
teknik direktör, “Yabancı konusunda sa-
yının fazla olduğunu söyledim, ‘Neden 14?’
diye sordum. 14 yabancıdan çok, yerlinin
çıkarılması düşünüldü, kriterler vardı ve ha-
vada kaldı. Bunun yapısının değişmesi la-
zım. 14 yabancıyı al, 11 oynat, 3 de yedek.
O zaman altyapıya gerek kalmıyor. Şu anda

14 yabancıyı almışlar, ‘hadi kaldır’ diye-
mezsiniz. 14 yabancıyı Avrupa’da kulla-
nabilirsiniz ama Türkiye’de mesela önce
10 oynayacak, sonraki sene 9’a, sonraki
sene 8’e indireceksiniz” diye konuştu.

‘PLAN VE PROGRAM GEREK’

Türk futbolunun çıkış yolunun planlı ha-
reket etmekten geçtiğini belirten Güneş, “Ül-
kenin geleceğiyle ilgili planlar gerekiyor. Saha
sonuçları iyi olmadığında anlatımda zorluklar
yaşıyoruz. Almanya zaman zaman bocalı-
yordu. Yabancı oyuncuları alarak onları
yetiştirdi ve iyi saha sonuçları almaya başladı.
Dünya Kupası’na giderken yalnızdık. Ge-
lirken kalabalıktık. Taksim’e gelişteki erke-
ği kadını, yaşlısı, genci herkes aynı duyguyu
paylaşıyordu. Şimdi buna ihtiyaç var” dedi
ve birlik vurgusu da yaptı.

ÜRETİM ŞART

Her fırsatta altyapının önemine deği-
nen ve genç futbolculara daha fazla şans
verilerek üst seviyeye çıkarılması gerekli-
liğini hatırlatan Güneş, altyapılarda fut-
bolcu üretimine vurgu yaptı. Güneş, “Ya-
bancı futbolcu getirdiğinizde yerli oyun-
cunun önünü kesiyorsunuz. Şu anda sa-
nırım yerli oyunculara %23 şans veriyo-
ruz” dedi ve bu yüzdenin yetersiz oldu-
ğunu dile getirdi. 

Ne demişti? 
YABANCI futbolcu sınırı

ile ilgili geçen hafta bir
açıklama yapan Türkiye
Futbol Federasyonu Baş-
kanı Nihat Özdemir, bazı
Süper Lig kulüplerinin sa-
haya 11 yabancı ile çıkma-
sından duyduğu
rahatsızlığı dile getirmiş ve
İstiklal Marşı okunurken
oluşan görüntüden hoşnut
olmadığına değinmişti.
Nihat Özdemir, “Sözleş-
mede 14 yabancı olsun
ama sahada oynayacak ya-
bancı sayısına bir kısıtlama
getirmemiz gerektiğine
inanıyorum. Ancak federas-
yonun bir gecede bunun
kararını verebilecek bir du-
rumu yok. Kulüpler Birliği
Vakfı ve A Milli Takım Tek-
nik Direktörü Şenol Güneş
ile görüşüp konuyla ilgili
uygun bir çözüm bulaca-
ğız” şeklinde konuşmuştu.

A�Milli�Futbol
Takımı�Teknik
Direktörü�Şenol
Güneş,�Türkiye
Futbol
Federasyonu
Başkanı�Nihat
Özdemir’in
‘yabancı
sayısında�sınır
olmalı’�görüşüne
destek�verdi

Uğurcan Çakır’a 
meslektaşından övgü

UEFA, başarılı hakemi-
miz Cüneyt Çakır’a bir Av-
rupa maçı müsabakasın-
da daha görev verdi. Tür-
kiye Futbol Federasyo-
nundan yapılan açıklama-
ya göre, Cüneyt Çakır, Ro-
manya’nın CFR Cluj ile Çek-
ya’nın Slavia Prag takımları
arasında 20 Ağustos Salı
günü oynanacak UEFA
Şampiyonlar Ligi play-off
turu ilk maçında görev-
lendirildi. Çakır, Cluj-Na-
poca şehrindeki Dr. Cons-
tantin Radulescu Stadı’nda
TSİ 22.00’de başlayacak
karşılaşmada görev ala-
cak. Cüneyt Çakır’ın yar-
dımcılıklarını Bahattin Du-
ran ve Tarık Ongun üstle-
necek. Müsabakanın dör-
düncü hakemliğini ise Hü-
seyin Göçek yapacak. Öte
yandan, karşılaşmanın VAR
hakemleri ise Mete Kalka-
van ve Ali Palabıyık olacak. 

Yeni Malatyaspor moral buldu
UEFA Avrupa Ligi 3. eleme turunda karşılaştığı Par-

tizan’a şanssız biçimde elenen Yeni Malatyaspor, ligin ilk
haftasında İstanbul Başakşehir karşısında aldığı 3-0’lık
galibiyetle sezona üç puanla başladı ve moral depoladı.
İlk yarısı 0-0 biten mücadelenin ikinci yarısına 3 gol bir-
den sığdıran Malatya ekibi, ligin ilk haftasının sürpriz baş-
langıçlarından birine imza attı. 68. dakikada Guilherme,
87. dakikada Adis Jahovic ve 90+2’de ise Moryke Fofana,
bulduğu gollerle sarı-siyahlılara galibiyeti getirdi. 

BAŞAKŞEHİR ŞOKTA

UEFA Şampiyonlar Ligi 3. eleme turunda Olympia-
kos’a elenen ve her iki maçta da gol kaydedemeyen Ba-
şakşehir, Yeni Malatyaspor karşısında da fileleri hava-
landıramadı. Gol yollarında büyük sıkıntı çeken turun-
cu-lacivertliler, geçen sezonun aksine 2019-2020 sezonuna
oldukça tutuk başladı. Üçüncü resmi müsabakasından da
gol bulamayarak ayrılan Başakşehir, kalesinde gördüğü
üç golle soğuk duş yaşadı ve Malatya deplasmanından eli
boş döndü. Başakşehir gelecek hafta Fenerbahçe’yi
evinde ağırlayacak.

Cüneyt Çakır’a 
önemli görev
Cüneyt Çakır’a 
önemli görev
Cüneyt Çakır’a 
önemli görev
Cüneyt Çakır’a 
önemli görev
Cüneyt Çakır’a 
önemli görev
Cüneyt Çakır’a 
önemli görev
Cüneyt Çakır’a 
önemli görev
Cüneyt Çakır’a 
önemli görev

U�urcan Çak�r
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yaşında dünya 15üçüncüsü
BULGARİSTAN’DA gerçekleştiri-

len Dünya Yıldızlar Güreş Şampiyo-
nası’nda dünya üçüncülüğü başarısı-
na imza atan 15 yaşındaki Tolga Öz-
bek, başarı çıtasını daha da yükseğe çı-
karmak istiyor. Mersin’de güreş eğiti-
mi alan ve Bulgaristan’ın Sofya ken-
tinde düzenlenen Dünya Yıldızlar Gü-
reş Şampiyonası’nda erkekler serbest
stilde 45 kiloda kendinden yaşça bü-
yüklerle mücadele ederek dünya üçün-
cüsü olan 15 yaşındaki Tolga Özbek,
zirve için ara vermeden çalışıyor.

KAYSERİ’DEN MERSİN’E

Kayseri’den 5 yıl önce güreş eğitimi
için kente gelen ve Mersin Güreş Eği-
tim Merkezi’nde çalışmalarını sür-
düren Tolga, bu zamana kadar katıl-

dığı turnuvalarda çok sayıda derece
elde etti. Bulgaristan’ın başkenti Sof-
ya’da 29 Temmuz-4 Ağustos tarihle-
rinde düzenlenen Dünya Yıldızlar Gü-
reş Şampiyonası’nda milli formayla
mücadele eden Tolga, erkekler serbest
stilde 45 kiloda dünya üçüncüsü ol-
manın gururunu yaşadı. Şampiyona-
nın ardından Mersin’e dönen Tolga, ça-
lışma programına tüm hızıyla devam
ediyor. 

HEDEFİ BİRİNCİLİK 

Türkiye’deki şampiyonalarda de-
recelerinin bulunduğunu hatırlatan
Tolga, bu dereceleri uluslararası
arenaya da taşımak istediğini ifade
etti. En son yapılan dünya şampiyo-
nasına çok iyi hazırlandığını söyleyen

genç sporcu, “Dünya şampiyonasına
ilk kez gittim ve benim için çok güzel
bir deneyim oldu. Müsabakalara
doktor raporuyla çıkıp, kendimden bü-
yüklerle güreştim ve dünya üçüncüsü
oldum. Orada mücadele etmek benim
için çok büyük bir gururdu. Ben şam-
piyonluk için mindere çıktım ama ol-
madı. Çok iyi bir şekilde hazırlanıp,
önümüzdeki yıl Avrupa ve dünya şam-
piyonalarında birinci olmak istiyo-
rum. Çünkü seneye kendi yaş gru-
bumda çıkacağım. Bu derecelerimi
büyükler kategorisinde de almak isti-
yorum. Çalışmalarım da bu yönde
ilerliyor. Bu hedeflerime ulaşmak için
hocalarımın verdiği antrenmanın dı-
şında özel antrenmanlar da yapıyo-
rum” ifadelerini kullandı.

ARALIKSIZ ÇALIŞMA 

Dünya üçüncülüğü ile yetinmek
istemediğini dile getiren 15 yaşın-
daki başarılı güreşçi, çalışma ko-
nusundaki disiplini ile öne çıkıyor.
Hedeflerini gerçekleştirmek adına
yoğun antrenman süreci içerisinde
olduğunu vurgulayan Tolga,
“Şampiyonadan döner dön-
mez ara vermeden çalış-
malarıma başladım.
Kaçırmış olduğum bi-
rinciliği önümüz-
deki yıl almak için
çalışmalarıma
aralıksız devam
edeceğim” diye
konuştu.

vasatı aşamadı
12 Dev Adam 
2019�FIBA�Dünya�Kupası�öncesi�Yunanistan’da�katıldığı
hazırlık�turnuvasında�önemli�rakiplerle�karşılaşan�milli
basketbolcularımız,�oynadığı�üç�maçta�bir�galibiyet�alabildi

ÇİN’de 31 Ağustos-15 Eylül tarihleri arasın-
da gerçekleştirilecek 2019 FIBA Dünya

Kupası’nın hazırlıklarını sürdüren A Milli Erkek
Basketbol Takımımımız, Yunanistan’da katıldı-
ğı Akropolis turnuvasında Sırbistan, Yunanistan
ve İtalya ile karşılaştı. Güçlü rakiplerinden Sır-
bistan ve Yunanistan’a çift haneli farklarla mağ-
lup olan milli takımımız; İtalya’yı ise son çey-
rekteki geri dönüşüyle mağlup etti. Hazırlık
maçlarına 4’te 4 ile başlayan milliler, Yunanis-
tan’da 3’te 1 ile yetindi.

İLK İKİ MAÇI KAYBETTİK

Akropolis Turnuvası’ndaki ilk maçında Sır-
bistan ile karşılaşan milli takımımız, maçı baştan
sona geriden takip etti. İlk devreyi 44-36, maçı ise
87-72 mağlup kapatan A Milli Erkek Basketbol
Takımımızda Furkan Korkmaz, Cedi Osman ve
Ersan İlyasova’nın etkili performansları mağlu-
biyeti önlemeye yetmedi. Milliler maç boyunca
rakibin ikili oyunlar üstünden şekillenen hü-
cumlarına çözüm bulamadı.

Hazırlık turnuvasının ikinci maçında ise Yu-
nanistan’la mücadele eden milliler, bu maçta da
umut vermedi. Maçın ilk üç çeyreğinde Yuna-
nistan’ı bir adım geriden takip eden milli bas-
ketbolcularımız, son çeyrekte ise rakibin NBA pa-
tentli yıldız basketbolcusu Giannis Antetoko-
unmpo’yu durduramadı ve sahadan 84-70’lik mağ-
lubiyetle ayrıldı. Milli takımımızın başarılı skoreri
Furkan Korkmaz 25 sayı bularak yıldızlaşsa da,
çabaları galibiyet için yeterli olmadı. 

İTALYA MAÇI MORAL VERDİ

Akropolis Turnuvası’nın son maçında İtalya

ile karşılaşan milliler sahadan 72-70’lik galibiyetle
ayrılarak teselli buldu. Son çeyreğe çift haneli fark-
la geride giren basketbolcularımız, Sırbistan ve
Yunanistan maçlarının aksine bu kez 61-48 ge-
ride başladıkları son periyotta maça karakter koy-
mayı başardı ve oyunu dengeye getirdi. Devşir-
me basketbolcumuz Scottie Wilbekin ve Furkan
Korkmaz’ın sayılarıyla 11-0’lık seri yakalayan 12
Dev Adam, son 35 saniye kala iki sayı öne geç-
ti. Son topu savunmayı başaran milli takımımız
sahadan 72-70’lik galibiyetle ayrıldı ve turnu-
vayı galibiyetle kapatarak moral buldu. 12 Dev
Adam’da Cedi Osman 20 sayı-5 ribaundla yıl-
dızlaşırken; Ersan İlyasova 16 sayı-11 riba-
und, Furkan Korkmaz ise 12 sayı-5 riband ile
oynadı.

POTA ALTI SIKINTISI

Milli takımımızda Semih Erden’in sakat-
lığı düzelse de henüz form tutamadığı görü-
lürken; Sertaç Şanlı savunmada, Ege Arar
ise hücumda etkisiz kalıyor. Guard ve
forvet rotasyonunda geçer not alan
12 Dev Adam, pota altında ise
sakatlık ve nitelik problemle-
ri nedeniyle Akropolis tur-
nuvasında zor anlar yaşadı.
Pivot rotasyonunda atle-
tizm ve çabukluk sıkın-
tısı da çeken milli bas-
ketbolcularımız, Dün-
ya Kupası öncesinde
en büyük soru işare-
tini pota altında
verdi.

ÜLKEMİZDE bir dönem Anadolu
Efes ve Darüşşafaka’yı çalıştıran, Da-

rüşşafaka başantrenörlüğü sırasında ye-
şil-siyahlıları bir kez EuroLeague’de çeyrek

finale taşıyan, ertesi yıl ise EuroCup şampi-
yonluğu kazandıran Olympiakos başantrenörü

David Blatt, Birincil İlerleyici Multiple Skleroz
(MS) hastası olduğunu açıkladı. 60 yaşındaki ba-
şarılı başantrenör, geçtiğimiz sezon Olympiakos
sağlık ekibi tarafından kendisine bu teşhisin ko-
nulduğunu belirtirken, bu sağlık sorununu ilk kez
kamuoyu önünde kabul etti. Tecrübeli başant-
renör, Olympiacos’un resmi sitesinden yayınla-
nan bir mektup kaleme aldı ve hastalıkla olan mü-
cadelesini anlattı. Blatt, hastalıkta mücadelede de
bir lider olacağını ifade etti. MS hastalığının şu anda
bilinen bir tedavisi bulunmuyor. 

EFES VE DAÇKA’DAN MESAJ

Anadolu Efes, eski başantrenörü David Blatt’in
sağlık durumu ile ilgili bir mesaj yayımladı. Kulü-
bün resmi sosyal medya hesabından yapılan açık-
lamada, “Eski başantrenörlerimizden deneyimli koç
David Blatt’in Multiple Skleroz (MS) hastası oldu-
ğunu üzülerek öğrenmiş bulunmaktayız. Koç Da-
vid Blatt’e ve tüm MS hastalarına geçmiş olsun
dileklerimizi iletiyoruz” ifadelerine yer verildi. 

Darüşşafaka da iki sezonluk tarihi bir dönem
yaşadığı Blatt için bir geçmiş olsun açıklaması
yaptı. Yeşil-siyahlılar, “Geçmiş olsun koç! Bir-
likte önemli başarılara imza atığımız eski ba-
şantrenörümüz David Blatt’in MS hastalığı-
na yakalandığını derin bir üzüntü ile öğ-
renmiş bulunmaktayız. Koç David Blatt’e acil
şifalar dileriz” ifadelerini kullandı.

David Blatt 
sevenlerini üzdü

TÜRKİYE Tenis Federasyonu ve Gaziantep
Büyükşehir Belediyesi iş birliği ile gerçekleşti-
rilen 2019 Doğu ve Güneydoğu Anadolu Ta-
kım Şampiyonası başladı. Mehmet Şimşek
Tenis Kompleksi’nde düzenlenen şampiyona-
nın başlangıcını Türkiye Tenis Federasyonu Baş-
kanı Cengiz Durmuş ve Gaziantep Büyükşehir
Belediye Başkanı Fatma Şahin yaptı. Geçen yıl
yapımı tamamlanan Mehmet Şimşek Tenis
Kompleksi, 08-15 Eylül 2018 tarihinde organize
edilen TEB 16 Yaş Türkiye Tenis Şampiyona-
sı’ndan sonra ikinci en önemli şampiyonaya ev
sahipliği yapacak. Güneydoğu Anadolu Böl-
gesi’ndeki 19 şehirden 400 tenisçinin katılaca-
ğı turnuva, 24 Ağustos’taki final müsabakala-
rıyla sona erecek.

‘TENİS ZENGİN SPORU DEĞİL’

Şampiyonanın açılış töreninde bir konuşma
yapan Türkiye Tenis Federasyonu Başkanı
Cengiz Durmuş, tenisin sadece parası olanlar
tarafından oynanamayacağını ispat etmek için
8 yıl önce yola çıktıklarının altını çizdi ve ül-
kemizden dünyanın en iyi tenisçilerinin çıka-
cağına gönülden inandığını söyledi. Durmuş,
“8 yıl önce gerçekleştirilen turnuvalarda raketi
ilk defa eline alan arkadaşlarımız şu anda spor-
cular yetiştiriyor. Şimdi de buraya ilk defa ka-

tılan sporculara sesleniyorum. Asla aklınızdan
çıkarmayın, yarının şampiyonlarının kim ola-
cağını kimse bilmiyor. Dünya şampiyonları siz-
lerin içinden veya sizlerin yetiştirdiği gençler-
den çıkabilir. Biz gençlerimize inanıyoruz.
Sizler ve sizden sonrakilerin buna inanması ge-
rekiyor. Bu bir bayrak yarışıdır. Biz aldık siz-
lere bıraktık, sizler de en iyisini yapacaksınız”
ifadelerini kullandı.

‘GAZİANTEP TENİS MERKEZİ OLACAK’

Gaziantep Büyükşehir Belediye Başkanı
Fatma Şahin ise Gaziantep’in gelecekte çok
daha büyük turnuvalara ev sahipliği yapacağı-
na inandığını dile getirdi. Başkan Şahin, “Uma-
rım Serena Williams’ların, Roger Federer’le-
rin Gaziantep’e geldiği turnuvalar düzenleye-
rek büyük bir merkez olacağız. Güneydoğu’da
güçlü, yerli ve milli tenisçiler istiyoruz. Turnu-
vaları çoğaltarak, altyapıları güçlendirerek
bunu başaracağız. Valiliğimizin başkanlığında
kentimizdeki 1 milyon genci genetiğine uygun
olarak tarıyoruz, kim hangi spora yetenekliyse
açığa çıkarıyoruz. Her bir çocuğa dokunacağız
ve büyük bir başarı hikayesini hep birlikte ya-
zacağız” dedi. Konuşmaların ardından Türki-
ye Tenis Federasyonu Başkanı Cengiz Durmuş,
Fatma Şahin’e tenis raketi hediye etti.

Gaziantep’te tenis heyecanı başladı

Güneydo�u ve Do�u Anadolu bölgesinden tenise gönül veren genç sporcular�
bir araya getiren organizasyonun aç�l���n� Türkiye Tenis Federasyonu Ba�kan�
Cengiz Durmu� ve Gaziantep Büyük�ehir Belediyesi Ba�kan� Fatma �ahin yapt�.


